
ایمان: معاون نظارت و هماهنگی معاونت پارلمانی رییس جمهور معتقد است که دولت بنای تغییر 
دادن گزینه پیشنهادی وزارت علوم را ندارد و دانش آشتیانی یک گزینه کاملا دور از حاشیه های 

سیاسی است.
مجید نصیرپور در ارتباط با شرایط مجلس در مورد گزینه پیشنهادی برای وزارت علوم و احتنمال تغییر این 
گزینه با توجه به مخالفت های بخشی از نمایندگان گفت: دولت به هیچ عنوان گزینه پیشنهادی اش را تغییر 
نمی دهد و آقای دانش آشتیانی روز سه شنبه در صحن علنی مجلس از خود دفاع خواهد کرد. از نظر من نیز 
شرایط عمومی مجلس امروز بسیار شرایط خوبی است و حتما نمایندگان مجلس شورای اسلامی با توجهی که 
به برنامه ها و سوابق دانش آشتیانی خواهد داشت تلاش می کنند که رایی را به صندوق بیاندازند که موجبات 

آرامش کشور و بهبود فضای دانشگاه ها را فراهم کند.
وی ادامه داد: نمایندگان مطمئنا شرایط حساس کشور را درک می کنند و واقف هستند که باید در دانشگاه ها 

یک فضای آرام حاکم شود. 
معاون نظارت و هماهنگی معاونت پارلمانی دولت در ادامه در پاسخ به این سوال که چقدر تحلیل برخی 
نمایندگان مجلس در مورد لجبازی دولت با مجلس را قبول دارد نیز یادآور شد: هیچ لجبازی در کار نیست و 
اتفاقا رییس جمهور به خوبی حساسیت های مجلس را می شناسد. رییس جمهور تلاش کرد تا با توجهی که 
به حساسیت های نمایندگان دارد با انتخاب آقای دانش آشتیانی که به وظایف وزارت علوم آشنایی دارد فرد 

توانمندی را به مجلس معرفی کند.
نصیرپور در ادامه یادآور شد: آقای دانش آشتیانی کاملا از حاشیه ها دور هستند و به خوبی به وظایف 
این وزارت خانه آشنایی دارند از همین رو تصور می کنم که مجلس هم با همین شناخت به ایشان رای 
مثبت بدهند و من باز هم یادآوری می کنم که دولت بنای آن را ندارد که گزینه پیشنهادی خود را 

تغییر دهد.

معاون نظارت و هماهنگی معاونت پارلمانی رئیس جمهور:

دولتگزینهوزارتعلومراتغییرنمیدهد

استاندارقم : 

عزاداریاربعینبامحوریتمردمقمانجامشود
ایمان: استاندار قم، گفت: مراسم عزاداری باشکوه اربعین حسینی در قم باید با 

محوریت مردم و هیات های مذهبی استان انجام شود. 
حجت الاسلام و المسلمین محمد صادق صالحی منش روز شنبه در جلسه شورای 
هماهنگی اربعین در تالار امام رضا)ع( استانداری، با اشاره به وجود هیات های مذهبی ذی 
نفوذ در استان، تصریح کرد: این هیات ها به خوبی می توانند مراسم باشکوه عزاداری روز 
اربعین را مدیریت کنند.وی با اشاره به حضور بی نظیر مردم و عزاداران حسینی در بلوار 
پیامبر اعظم)ص( تا جمکران در اربعین سال گذشته، افزود: امسال دسته های عزاداری 
متشکل از هیات های سوگواری داخل و خارج استان باید با نظم و شکل خاصی از ابتدای 

بلوار پیامبر اعظم تا مسجد مقدس جمکران حرکت کنند.وی همچنین ضمن اشاره به نقش 
نظارتی دولت در برپایی این آیین باشکوه و معنوی، تصریح کرد: بدون شک مردم و 

هیات های عزاداری بیشترین نقش را در برگزاری منظم و منسجم این مراسم 
ایفا می کنند، و دولت تنها فراهم کننده زمینه این کار محسوب می شود. 

استاندارقم همچنین با اشاره به توجه و حساسیت رهبر معظم انقلاب 
به چگونگی برپایی آیین های عزاداری در نقاط مختلف کشور، تصریح 
کرد: معظم له هر فرصتی را که پیدا نمایند،مراسم های مختلف 

عزاداری کشور که از رسانه ملی پخش می شود ...

نخستین روزنامه استان قم
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عضو کمیسیون اقتصادی مجلس مطرح کرد:

شناسایی افراد پردرآمد 
از طریق اسناد مالکیت

مالکین خانه های گران قیمت شناسایی و یارانه آنها قطع می شود
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس با بیان اینکه راههای شناسایی افراد پردرآمد آسان است، افزود:  شناسایی مالکین 

خانه های گران قیمت در بالای شهرآسان است و از این طریق می توان آنها را شناسایی و یارانه آنها را حذف کرد . 
محمد حسن نژاد  ،  درباره اجرای فاز سوم هدفمند سازی یارانه ها که اخیرا از سوی برخی مسولان اجرایی مطرح شده است، گفت: اسم فاز 
یک و دو گذاشتن بر مراحل اجرای هدفمندسازی یارانه ها اشتباه است و طبق قانون  دولت موظف است که تا پایان برنامه پنجم یعنی سال 94 

قیمت حامل های انرژی را به قیمت واقعی خود برساند.اسم فاز یک و دو برای مراحل هدفمند سازی یارانه ها اشتباه است....

سخنگوی کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس از تلاش 
دولت و مجلس برای جلوگیری از استفاده غیرمجاز از آب، برق، 
تلفن، فاضلاب و گاز خبر داد و گفت: با تصویب این لایحه حبس 

و جریمه نقدی در انتظار بهره برداران غیرمجاز است. 
میرهادی قره سید رومیانی  با یادآوری ارسال لایحه نحوه برخورد با 

استفاده کنندگان غیرمجاز از آب، برق، تلفن، فاضلاب و گاز ...

رییس اتاق بازرگانی استان قم:

زیر ساخت های صادراتی قم ضعیف است

پیشنهاد معاون رئیس جمهور به قوه قضائیه:

بیمه زنان خانه دار به جای مهریه
سخنگوی کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس  عنوان کرد :

حبس و جزای نقدی در انتظار استفاده کنندگان 
غیرمجاز از آب، برق، گاز و تلفن

عضو کارگروه تعیین محتوای مصادیق مجرمانه 

وایبر و اینستاگرام فیلتر نمی شوند 
7

7

8

7

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان خبر داد:

629 کیلوگرم تریاک کشف و 14 نفر دستگیر شدند

انهدام سه باند 
مواد مخدر در قم

8

27

2

8
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مراسم  گفت:  قم،  استاندار  ایمان: 
اربعین حسینی در  باشکوه  عزاداری 
قم باید با محوریت مردم و هیات های 

مذهبی استان انجام شود. 
محمد  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
صادق صالحی منش روز شنبه در جلسه 
امام  تالار  در  اربعین  هماهنگی  شورای 
وجود  به  اشاره  با  استانداری،  رضا)ع( 
استان،  در  نفوذ  ذی  مذهبی  هیات های 
به خوبی می  این هیات ها  تصریح کرد: 
توانند مراسم باشکوه عزاداری روز اربعین 
را مدیریت کنند.وی با اشاره به حضور بی 
بلوار  در  حسینی  عزاداران  و  مردم  نظیر 
پیامبر اعظم)ص( تا جمکران در اربعین سال 
گذشته، افزود: امسال دسته های عزاداری 
متشکل از هیات های سوگواری داخل و 
خارج استان باید با نظم و شکل خاصی از 
ابتدای بلوار پیامبر اعظم تا مسجد مقدس 
جمکران حرکت کنند.وی همچنین ضمن 
اشاره به نقش نظارتی دولت در برپایی این 
آیین باشکوه و معنوی، تصریح کرد: بدون 
شک مردم و هیات های عزاداری بیشترین 
نقش را در برگزاری منظم و منسجم این 
مراسم ایفا می کنند، و دولت تنها فراهم 
کننده زمینه این کار محسوب می شود. 

و  توجه  به  اشاره  با  استاندارقم همچنین 
حساسیت رهبر معظم انقلاب به چگونگی 
برپایی آیین های عزاداری در نقاط مختلف 
کشور، تصریح کرد: معظم له هر فرصتی را 
که پیدا نمایند،مراسم های مختلف عزاداری 
کشور که از رسانه ملی پخش می شود، 
تقدیر  به  اشاره  با  تماشا می کنند.وی  را 
رهبری از مراسم عزاداری هیات باغ گندم 
یزد تصریح کرد: این تقدیر ایشان برای همه 
ملت ایران و همه دست اندرکاران عزاداری 
حسینی پیام خاصی را در برداشتوی تصریح 
کرد: با توجه به مراسم باشکوه عزاداری مردم 

قم دراربعین سال گذشته ، این سوگواری 
نیز می تواند به الگویی برای دیگر شهرها 
شودشورای  تبدیل  کشور  های  استان  و 
اربعین با حضور جمعی از مسوولان نهادهای 
مختلفی اجرایی استان از جمله ارگان های 
فرهنگی با هدف برنامه ریزی برای برپایی 
عزاداری باشکوه مردم قم در اربعین حسینی 

ترتیب یافته بود. 

حاج حسن حبیب السلمان مصداق 
بارز مجاهد في سبیل الله بود

استاندار قم همچنین در مراسم چهلمین 

روز درگذشت حاج حسن حبیب السلمان، 
با اشاره به ایثار و از خود گذشتگي این مرد 
بزرگ گفت: حاج حسن حبیب السلمان 
مصداق و نمونه بارز مجاهد في سبیل الله 
از  که  مراسم  این  در  منش  صالحي  بود. 
سوي استانداري، جامعه المصطفي العالمیه 
و  فرهنگي  مراکز  و  نهادها  از  تعدادي  و 
برگزار شد،  )ره(  امام خمیني  در مدرسه 
بخشندگي،  کرد:  اظهار  سخناني  طي 
ایثار و از خودگذشتگي در صورتیکه براي 
رضاي خدا و با اخلاص باشد اثر بخش و 
ماندگار است.استاندار قم با اشاره به انتشار 
اعلامیه هاي امام خمیني )ره( در سالهاي 
پیش از انقلاب توسط این مجاهد نستوه در 
برخي از کشورهاي منطقه خاطرنشان کرد: 
حاج حسن حبیب از یاوران صدیق رهبر 
کبیر انقلاب و شخصیتي مورد اعتماد نظام 
و رهبري بود. صالحي منش ایجاد مدارس 
علمیه، مساجد و بیمارستان ها و تکفل 30 
هزار یتیم از همه ي قاره هاي جهان را بخشي 
از فعالیت هاي خیریه این مرد الهي عنوان 
کرد و با بیان اینکه پیام مراسم درگذشت 
براي  کار  و  فداکاري  ایثار،  مردي،  چنین 
رضاي خداست گفت: حاج حسن حبیب 

السلمان نمونه  مجاهد في سبیل الله بود.

 ایمان :رییس اتاق بازرگانی استان با بیان اینکه زیر 
ساخت های صادرات از قم به سایر کشورها ضعیف  
است گفت: تنوع هدف های صادراتی این استان باید 

مورد توجه جدی قرار گیرد. 
ابوالفضل خاکی اظهار داشت: این مساله در بحث اقتصاد 
مقاومتی مطرح شده از سوی رهبر معظم انقلاب نیز بسیار 
مورد تاکید قرار گرفته است.وی با بیان اینکه مهمترین هدف 
صادراتی استان قم بیشتر کشورعراق است،افزود: در هفت 
ماهه گذشته به خاطر بحران هایی که در این کشور به وجود 
آمد، میزان صادرات از قم به این کشور 20 درصد کاهش 
یافت .این مسوول با بیان اینکه این کاهش صادرات به کشور 
عراق به دلایل مختلف همچنان ادامه پیدا خواهد کرد، افزود: 
برخی از صادرکنندگان و تولید کنندگان عراقی در جلسات 
خود با اتاق بازرگانی قم می گویند، در صورت حل مشکل 

برق در عراق توانایی تولید خیلی از کالاهای وارداتی از قم را 
دارند.خاکی با تاکید بر اینکه با توجه به چنین شرایطی استان 
قم باید به دنبال بازارهای بزرگتری باشد،افزود: هم اکنون 
روسیه بهترین و بزرگترین بازار برای محصولات تولیدی 

استان قم است.
رییس اتاق بازرگانی قم همچنین با اشاره به بازار چین به 
عنوان دیگر بازار مناسب برای محصولات تولیدی قم، تصریح 
کرد: در حال حاضر اقبال چینی ها از وارد کردن محصول از 
ایران، بیشتر از صادرکردن محصولات خود به ایران است.وی 
با بیان اینکه اخیرا در سفری که مسوولان اقتصادی استان 
به همراه استاندار به چین داشتند، این مساله از سوی چینی 
ها مورد تاکید قرار گرفت.وی افزود: در این سفر سفارشات 
فراوانی در خصوص محصول زعفران از سوی این کشور 
گرفته شد.وی با بیان اینکه چین با وجودی که یکی از 

بزرگترین تولید کنندگان و صادر کنندگان فرش ماشینی 
جهان محسوب می شود، تمایل زیادی به وارد کردن فرش 
از استان قم دارد، افزود: فرش های گرانقیمت دست بافت، و 
بعضا فرش های ماشینی قم از ظرفیت های خوب صادراتی 

استان به چین محسوب می شوند. 
سایر  به  قم  استان  از  صادرات  های  ساخت  زیر  وی 
کشورها را ضعیف توصیف کرد، و افزود: به عنوان نمونه برای 
صادر کردن میوه و سبزیجات از قم به کشور روسیه نیاز به 
تجهیزاتی مانند کانتینرهای سرخانه دار است، که به مقدار 
کافی موجود نیست.وی با بیان اینکه استان قم حتی امکان 
صادرات به کشورهای آفریقایی، آمریکای جنوبی، آمریکا و 
کانادا را دارد،افزود: شرایط صادرات لوازم خانگی تولید شده 
در قم شامل ظروف استیل و تفلون به این کشورها بویژه 

کانادا فراهم است.

دارالاکرام  فرهنگی  موسسه  مدیرعامل  ایمان: 
تحصیل  نیازمند  کودک   90 قم  استان  در  گفت: 
شناسایی شدند که 65 نفر آنان در نوبت دریافت 

حامی هستند.
محمدحسین متقی  روز گذشته  در نشست خبری که 
در دفتر سرپرستی شعبه قم موسسه فرهنگی دارالاکرام 
برگزار شد، بیان کرد: این موسسه فرهنگی با هدف حفظ 
کرامت ذاتی و جلوگیری از خدشه دار شدن عزت نفس 

انسان ها به ویژه کودکان و نوجوانان در کشور تاسیس شد.
وی افزود: اعطای بورسیه تحصیلی و تامین هزینه های 
تحصیل دانش آموزان از دوره ابتدایی تا دوره های عالی بر اساس 
جدول امتیازات تنظیم شده هر مقطع تحصیلی،  برگزاری 
کلاس های کمک درسی،  ورزشی،  هنری،  مشاوره خانواده و 
 ـتفریحی،  برنامه ریزی آموزشی و نظارت  اردوهای فرهنگی 
درسی و تامین مشاوره های روانشناسی و اجرای برنامه های 

خاص با بهره گیری از کانون فرهیختگان و کارشناسان همیار 
موسسه از جمله اقداماتی است که در این موسسه فرهنگی 
دارالاکرام  فرهنگی  موسسه  مدیرعامل  می گیرد.  صورت 
شناسایی استعدادهای برتر بورسیه شده در زمینه های علمی،  
ورزشی،  هنری و برنامه ریزی برای رشد و پرورش کودکان 
نیازمند را از دیگر اقدامات این موسسه فرهنگی ذکر کرد. 
وی با بیان اینکه در حال حاضر موسسه فرهنگی دارالاکرام 
900 دانش آموز را در سراسر کشور زیر پوشش حمایتی خود 
قرار داده است، تصریح کرد: 900 حامی در سراسر کشور 
فرهنگی حمایت  این موسسه  زیرپوشش  دانش آموزان  از 
می کنند. متقی با اشاره به فعالیت 6 ماهه شعبه قم موسسه 
فرهنگی دارالاکرام  بیان کرد: در حال حاضر 90 دانش آموز 
دارای شرایط خاص توسط این موسسه در قم شناسایی 
شده اند که تنها برای 25 دانش آموز حامی پیدا شده و سایر 
دانش آموزان در نوبت دریافت حامی هستند که امیدواریم 

به زودی بتوانیم با همیاری مردم نوع دوست قمی برای این 
شمار دانش آموز حامی پیدا کنیم. وی با بیان اینکه خیران و 
نیکوکاران می توانند از یک یا چند دانش آموز حمایت کنند، 
متذکر شد: ممکن است شخصی نتواند به صورت فردی از یک 
دانش  موز زیر پوشش این موسسه فرهنگی حمایت های لازم 
را داشته باشد که در این راستا افراد یک خانواده نیز می توانند 
با مشارکت خود از تحصیل یک کودک حمایت های لازم را 
داشته باشند. مدیرعامل موسسه فرهنگی دارالاکرام با تاکید بر 
اینکه در استان قم کمبود حامی داریم، گفت: در سایر استان ها 
با فراوانی حامی روبه رو هستیم که در استان قم این مسئله به 
عکس رخ داده است. مدیرعامل موسسه فرهنگی دارالاکرام 
خاطرنشان کرد: علاقه مندان برای گام برداشتن در امور خیر 
و کسب اطلاعات بیشتر می توانند با شماره های 37841769 
و 37841639 در قم تماس گرفته و یا به پایگاه اینترنتی 

www.darolekram.com مراجعه کنند.

استاندارقم : 

عزاداری اربعین با محوریت مردم قم انجام شود

استاندار  عمرانی  معاون  ایمان: 
محیط  در  ایمنی  رعایت  گفت:  قم 
باید از اصلی ترین دغدغه های  پروژه 
و  پروژه  متولی  اجرایی  دستگاه های 

مجریان باشد.
جواد دلاوری در چهارمین جلسه شورای 
فنی استان با اشاره به دو حادثه اخیر در 
استان بر رعایت بیش از پیش اصول ایمنی 
در محیط های کارگاهی پروژه ها تأکید کرد 
ایمنی  اصول  و  مقررات  رعایت  گفت:  و 
از  باید  پروژه ها  کارگاهی  محیط های  در 
اصلی ترین دغدغه های دستگاه های متولی 

پروژه ها و مجریان باشد.
در  قم  استاندار  عمرانی  امور  معاون 
بخش دیگری از سخنان خود به موضوع 
اجرای برخی پروژه های دستگاهی توسط 
دستگاه های اجرایی غیر فنی اشاره کرد و 
گفت: اجرای پروژه های فنی و عمرانی باید 

توسط دستگاه های مسئول و متخصصان 
رشته های تخصصی انجام شود و کمیته 
نظارت شورای فنی موظف است تا یک ماه 
آینده لیست دستگاه هایی را که نمی توانند 

پروژه عمرانی انجام دهند را مشخص کرده 
و به جلسه شورای فنی برای تصویب نهایی 
توان  که  دستگاه هایی  به  تا  دهند  ارائه 
عملیاتی و اجرایی ندارند پروژه برای اجرا 

واگذار نشود.
کمیته  گزارش  ارائه  از  پس  دلاوری 
پروژه  خصوص  در  فنی  شورای  نظارت 
بلوار  و  یاسر  عمار  غیرهمسطح  تقاطع 
15 خرداد اظهار کرد: این تقاطع یکی از 
حساس ترین و پر ازدحام ترین تقاطعات شهر 
بوده و لازم است پروژه بر اساس برنامه زمان 

بندی پیشرفت داشته باشد.
وی افزود: معارضات تأسیساتی این پروژه 
باید سریعاً برطرف شده و جابجا شود و پروژه 
با حساسیت بیشتر و جدیت تمام ادامه پیدا 

کند.
معاون امور عمرانی استاندار قم بیان کرد: 
کمیته کنترل کیفیت مصالح ساختمانی، 
مصالح  کنترل  آزمایشگاه های  تمام 
ساختمانی را به صورت سرزده بازدید کرده 
و نحوه عملکرد آنها را به جلسه آتی شورا 

گزارش کند.

ایمان: معاون سیاسی امنیتی استاندار قم با بیان اینکه رهبر معظم انقلاب 
به  ایشان  ویژه  اهمیت  گفت:  دارند  کتاب خوانی  و  مطالعه  به  ویژه ای  اهمیت 

کتابخوانی باید الگوی همه دانش آموزان باشد.
حجت الاسلام و المسلمین علی بنایی روز شنبه در مراسم افتتاحیه برنامه های هفته 
کتاب استان در دبیرستان دخترانه علم و ادب منطقه نیروگاه قم، با اشاره به اهمیت 
کتابخوانی، اظهار داشت:  دادن پاسخ به این سؤال که چرا کتاب خواندن برای ما اهمیت 

دارد سبب می شود همیشه با کتاب مأنوس شویم.
معاون سیاسی امنیتی استاندار قم با تأکید بر اینکه کتاب خواندن و عالم شدن با 
یکدیگر ارتباط مستقیم دارد افزود: پیامبر اکرم )ص( می فرمایند اگر علم در ثریا باشد 
مردانی از ایران به آن دست می یابد و برای رسیدن به علوم باید عالم شد و این جز با 

مطالعه امکان ندارد.
وی با بیان اینکه در زمانی که پیامبر اکرم )ص( به پیامبری مبعوث شدند تنها 17 نفر 
در جزیره العرب سواد داشتند خاطرنشان کرد: پیامبر اکرم )ص( پایه تمدن اسلامی را 

گذاشته اند و ما هنوز جیره خوار مکتب و تمدن پیامبر هستیم.
بنایی با اشاره به پیروزی انقلاب اسلامی توسط امام خمینی )ره( خاطرنشان کرد: 
همه دنیا معتقد است این انقلاب اسلامی بر اساس همان تمدن اسلامی ایجاد شده است.

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم با عنوان اینکه تمدن ایران بر اساس مطالعه شکل 

گرفته است تأکید کرد: دانش آموزان ایران اسلامی نقش مهمی در تجدید نهضت تمدن 
اسلامی دارند و باید در این راستا گام بردارند.

وی با اشاره به اینکه جهان اسلام شاهد شکل گیری تمدن اسلامی در ایران است افزود: 
موفقیت های ایرانیان در جایگاه های علمی و المپیادها نشانه ای از تحقق فرموده پیامبر اکرم 
)ص( در رابطه به دستیابی علوم توسط ایرانیان دارد و همه جهان به آن اعتقاد دارند و مرتباً 

پیشرفت های علمی ایران را رصد می کنند.
بنایی با بیان اینکه مقام معظم رهبری اهمیت ویژه ای به مطالعه و کتاب خوانی دارند 

گفت: اهمیت ویژه ایشان به کتابخوانی باید الگوی همه دانش آموزان باشد.
معاون سیاسی امنیتی استاندار قم با اشاره به اینکه برای موفقیت در رقابت های علمی 
دانش آموزان قمی باید تلاش بیشتری داشته باشند و در کشور برتر باشند افزود: این برتری 

تنها با مطالعه و تلاش ایجاد می شود.
وی با بیان اینکه استان قم در تولید علم در جهان نقش دارد خاطرنشان کرد: با 
توجه به کلام ائمه معصوم )ع( علم از قم به جهان منتشر می شود و امروز شاهد این 

انتشار علم هستیم.
معاون سیاسی امنیتی استاندار قم با تأکید بر اینکه دانش آموزان باید برای دستیابی به 
علوم اهتمام داشته باشند افزود: ورود به عرصه های علمی مختلف برای دختران ما از طریق 

مطالعه ایجاد می شود و دختران ایران نباید از ورود به این عرصه ها کوتاهی کنند.

گفت:  قم  استان  نخبگان  بنیاد  رئیس  ایمان: 
جشنواره کوهرنگ که از 18 تا 20 آذرماه در اصفهان 
برگزار می شود فرصتی مناسب برای بررسی سطح 

علمی اختراعات مخترعان قم است.
سید حسین اخوان علوی با اشاره به آغاز فراخوان ثبت 
نام از  15 آبان تا 5 آذر ماه در جشنواره منطقه-ای نوآوری 
و شکوفایی کوهرنگ اظهار کرد: مخترعان استان های قم ، 
مرکزی، چهار محال و بختیاری، و اصفهان می توانند در این 
جشنواره شرکت کنند.  وی ادامه داد: جشنواره کوهرنگ از  
بخش های متنوع داوری، تجاری سازی، تسهیل گران،  و 

کارگاه های تخصصی برخوردار است.
داوری  بخش  در  افزود:  استان  نخبگان  بنیاد  رییس 
مخترعانی که گواهی ثبت اختراع داشته باشند و از تاریخ 
ثبت آن بیشتر از پنج سال نگذشته باشد و نیز پیش از این 

توسط بنیاد داوری نشده باشد ، این امکان را دارند که در این 
جشنوارهی منطقه ای شرکت کنند.

وی تصریح کرد : اگر اختراعی از فرآیند داوری حدنصاب  
امتیاز را کسب کنند، به عنوان مخترع سطح سه از تسهیلات 
حمایتی جایزه نقدی، تسهیلات تسریع در تجاری سازی، و 
حفظ امتیاز کسب شده برای جایزه تحصیلی دانشجویان 

برخوردار می شوند.
اخوان یادآور شد: بخش تجاری سازی  مختص اختراعاتی 
است که سال های قبل توانسته اند در داوری ها حدنصاب را 
بیاورند و به عنوان مخترع سطح سه شناخته شوند این امکان 
به آنها داده می شود اختراع خود را عرضه و سرمایه گذاران به 

منظور  سرمایه گذاری با این اختراعات آشنا شوند.
وی عنوان کرد: بخش تسهیل کنندگان و کارگاه های 
تخصصی برای آموزش و انتقال تجربیات صاحبان صنایع بزرگ 

و اساتید مجرب  به مخترعان پیش بینی شده است.
اخوان علوی به آمار مخترعان استان اشاره کرد و گفت: 
حدود 500 اختراع ثبت شده در اداره کل ثبت شرکت ها 
و مالکیت  صنعتی سازمان ثبت اسناد و املاک کشور اختراع 
توسط مخترعان استان قم به ثبت رسیده که از راه های 
مناسب به این عزیزان اطلاع رسانی خواهد شد. وی ادامه داد: 
مخترعان قمی تا پنجم آذر ماه سال جاری فرصت دارند تا  با 
مراجعه به پایگاه اطلاع رسانی qom.bmn.ir  اقدام به ثبت 

نام نمایند و اطلاعات تکمیلی را دریافت نمایند.
در پایان رئیس بنیاد نخبگان استان قم خاطرنشان کرد: 
تاکنون 32 نفر از مخترعان استان قم در چند جشنواره گذشته 
توانسته اند سطح سه بنیاد را کسب و از حمایت های ویژه 
تسهیلات بلاعوض مالی مربوطه که در مجموع بالغ بر یک 

میلیارد ریال است استفاده کنند .

معاون عمرانی استاندار قم  تاکید کرد:

اهتمام دستگاه ها به رعایت ایمنی در پروژه ها

معاون سیاسی امنیتی استاندار قم :

دانش آموزان قمی باید در رقابت های علمی کشوری برتر باشند

رییس بنیاد نخبگان استان  اعلام کرد:

جشنواره کوهرنگ فرصت مناسب بررسی علمی اختراعات 

اخبــار  اخبـــار
معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم:

نخستین جلسه کارگروه ملی توسعه، تعمیق 
زیارت و ترویج فرهنگ رضوی برگزار می شود

ایمان: معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم از تشکیل نخستین جلسه 
کارگروه توسعه، تعمیق زیارت و ترویج فرهنگ رضوی به ریاست معاون اجرایی 

رئیس جمهور در روز یکشنبه 25 آبان خبر داد.
ابوالفضل اسماعیلی با اشاره به تشکیل نخستین جلسه کارگروه ملی توسعه و تعمیق 
زیارت و ترویج فرهنگ رضوی اظهار کرد: این کارگروه به استناد اصل 138 قانون اساسی و 

با تصویب هیئت وزیران فعال شده است.
معاون استاندار قم با بیان اینکه این کارگروه ویژه استان های زائرپذیر قم و خراسان 
رضوی است، خاطرنشان کرد: تعدادی از معاونین رئیس جمهور، وزرا و استانداران قم و 

خراسان رضوی عضو این کارگروه هستند.
وی با اشاره به اینکه استان قم از ابتدای احیای کارگروه ملی توسعه، تعمیق زیارت 
و ترویج فرهنگ رضوی در دولت تدبیر و امید، عضو این کارگروه نبود، تصریح کرد: با 
پیگیری های وزیر کشور و حجت الاسلام والمسلمین صالحی منش، استان قم نیز به این 

کارگروه اضافه شد.

سردار مجتبایی :

مسیر شهدا در نیروي انتظامي دنبال مي شود
ایمان: فرمانده انتظامي استان قم ، گفت: در نیروي انتظامي مسیر شهدا دنبال 

مي شود. 
سردار "کاظم مجتبایي" در رأس هیئتي همراه با حضور در منزل خانواده شهید "احمد 
مختاري" از خانواده هاي معظم شهداي نیروي انتظامي با بیان اینکه امروز در نیروي 
انتظامي همان مسیر شهدا دنبال مي شود، گفت: همه شهداء جایگاه رفیعي در دنیا و 

آخرت دارند و آن ها هویت دیني و ملي ما را احیاء کردند. 
وي گفت: شهداء باعث شدند تا درخت انقلاب به ثمر نشسته و ارزش ها به ایران برگردد 

همانطور که آزادگي و استقلال به ایران اسلامي برگشت و این خیلي ارزشمند است. 
سردار مجتبایي گفت: خادم شهداء بودن یک افتخار است و هرچه که مسئولان براي 
خانواده آن ها انجام دهند ناچیز است و این ذره اي از دریایي با عظمتي که شهداء آفریدند 
نمي شود. فرمانده انتظامي استان قم سپس با حضور در منزل شهید "حسین مسلمي 

کرامت" از شهداي گرانقدر نیروي انتظامي با خانواده معظم این شهید نیز دیدار کرد. 

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس  استان: 

پنج مدرسه با مشارکت بنیاد برکت درقم 
احداث شده است 

ایمان: مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان قم گفت: تاکنون 
پنج مدرسه با اعتبار 9 میلیارد و 354 میلیون ریال با مشارکت بنیاد برکت در 

روستاهای این استان به بهره برداری رسیده است. 
محسن پورگلیان ، فزود: این مدارس شامل 15 کلاس درس و 15 کلاس اداری و 

جانبی است که در زمینی به مساحت 10 هزار و 824 مترمربع احداث شده است.
وی با بیان اینکه زیربنای این مدارس یک هزار و 521 مترمربع است، اضافه کرد: مدارس 
فوق دارای استانداردهای ملی از جمله فضای آموزشی، فضای پرورشی، محوطه سازی و 

دیوار کشی می باشد.
وی با بیان اینکه این مدارس در مناطق محروم و کمتر توسعه یافته ساخته شده است، 
ادامه داد: مدارس برکت در روستاهای حسین آباد زند و طغرود بخش جعفریه روستای 
جنت آباد و حسین آباد میش مست بخش قنوات و همچنین روستای تاج خاتون بخش 

خلجستان قم به بهره برداری رسیده است.
به گفته پورگلیان ،یک مدرسه سه کلاسه نیز با زیربنای 325 مترمربع و اعتبار مصوب 
یک میلیارد و 590 میلیون ریال در روستای محمودآباد بخش جعفریه استان در حال 
ساخت است که تاکنون 40 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است. مدارس برکت طبق 
فرامین ابلاغی رهبر معظم انقلاب به ستاد اجرایی فرمان حضرت امام)ره( و توسط بنیاد 

برکت، از مهرماه 1387در مناطق محروم کشور در حال احداث می باشد.

مدیرعامل سازمان بیمه سلامت 

کارت ملی جایگزین دفترچه بیمه می شود
مدیرعامل سازمان بیمه سلامت گفت: مردم با ارائه صرفا کارت ملی و بدون 

دفترچه بیمه می توانند از خدمات بیمه در بیمارستانها استفاده کنند.
انوشیروان محسین بندپی در گفت وگوی اختصاصی با ایرنا، افزود: بحث جایگزینی 
دفترچه بیمه در ایران، عملا کلید خورد که فعلا در مرحله آزمایشی در هشت مرکز درمانی 
کشور و چهار بیمارستان در تهران انجام می شود. وی اضافه کرد: مردم بدون نیاز به دفترچه 
می توانند با مراجعه به مراکز درمانی خدمات خود را دریافت کنند. مدیر عامل سازمان بیمه 
سلامت با بیان اینکه به جای دفترچه می توان از کارت ملی، موبایل، کارت هوشمند و غیره 
استفاده کرد، گفت: ممکن است سازمانی بگوید من کارت هوشمند می دهم و یا سازمانی 
مانند سازمان بیمه سلامت بگوید که چیزی نمی دهم و فرد با مراجعه به مراکز درمانی و 
بیمارستانها تنها با ارائه شماره ملی می تواند از خدمات بیمارستان استفاده کند. به گفته 
محسنی بندپی حدود 70 میلیون دفترچه در کل کشور وجود دارد و سازمان بیمه سلامت 
نیز سالی 14 میلیون و با توجه به ثبت نامی های جدید بالغ بر بیست میلیون دفترچه صادر 
می کند و سازمان تامین اجتماعی نیز به همین تعداد دفترچه بیمه دارد. وی افزود: از آنجا 
که این پروژه بزرگی است، اجرای کامل آن کمی طول می کشد و قدم به قدم با شروع طرح 
پایلوت در سه بیمارستان کار را شروع کردیم.  محسنی بندپی تصریح کرد: درحال حاضر در 
حوزه سرپایی ورود پیدا نمی کنیم و اول در حوزه بستری و بیمارستانها این کار را انجام می 

دهیم و بعد از یافتن مشکلات و اصلاح کردن آن، حوزه سرپایی را نیز پوشش می دهیم.
مدیرعامل سازمان بیمه سلامت با بیان این موضوع که در حال تعامل با چند بیمارستان 
هستیم، گفت: البته باید بگویم که دفترچه را نیز عوض نمی کنیم بلکه مانند بانک که یک 
دفترچه داریم ولی چندان از آن استفاده نمی کنیم و با ارائه کارت از خدمات بانک بهره مند 
می شویم، دفترچه های بیمه درمانی نیز خواهیم داد. محسنی بندپی ادامه داد: این دفترچه 

ها در آینده دیگر عملا استفاده نمی شوند و ممکن است از چرخه حذف شوند.

در کمیسیون ارزش افزوده مناطق آزاد کشور :

منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم 
رتبه نخست را کسب کرد

ایمان: منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم موفق به کسب رتبه نخست 
و بهترین عملکرد در کمیسیون ارزش افزوده در بین کلیه مناطق آزاد و ویژه 

اقتصادی طی سال های 1390 تا شش ماهه اول سال 93 شد. 
به گزارش روابط عمومی منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان، دبیرخانه شورایعالی مناطق 
آزاد تجاری- صنعتی و ویژه اقتصادی که زیر نظر ریاست جمهوری می باشد، طی نامه ای 
به مدیر عامل این منطقه، از کسب رتبه نخست و بهترین عملکرد در بین کلیه مناطق 

آزاد و ویژه اقتصادی کشور طی سال های 1392 و شش ماه اول سال 1393 تقدیر کرد.
منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان در سال 1390 در مجموع از تعداد 733 محصول و 
117 پرونده طرح توجیهی از کل مناطق آزاد و ویژه اقتصادی کشور که به این کمیسیون 
ارجاع شده بود، با 267 محصول و 29 پرونده طرح توجیهی و در سال 1391 نیز از مجموع 
تعداد 172 پرونده و یک هزار و 980 محصول از کل مناطق آزاد و ویژه اقتصادی کشور با 
یک هزار و 315محصول و همچنین بیشترین طرح توجیهی رتبه نخست را در میان مناطق 

آزاد تجاری-صنعتی و ویژه اقتصادی کسب کرده بود.

 مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم 

تلاش همه دست اندر کاران در اطفای حریق 
ستودنی است

ایمان: مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم در جمع پرسنل و دست 
اندرکاران اطفای حریق روز یکشنبه، 18 آبان ماه جاری این منطقه، تلاش همه 

دست اندرکاران در اطفای حریق را ستودنی دانست.
'محمود زمانی قمی' ، نداشتن هیچ گونه تلافات جانی در این حادثه که در نوع خود 
می توانست خسارات جانی غیرقابل جبرانی داشته باشد را از جمله عنایات الهی و مدیریت 
مناسب همه دستگاه های مرتبط، در این حادثه دانست.وی گفت: تشکیل جلسه کمیته 
بحران استان از سوی مدیرکل این حوزه و حضور به موقع نیروهای امداد رسانی و نیروی 
انتظامی در نتیجه بخش بودن عملیات کنترل و رسیدن کمترین خسارت به سایر واحدهای 
تولیدی دیگر بسیار موثر بود.وی افزود: همچنین حضور استاندار قم باعث دلگرمی خاصی 
به نیروهای امداد رسان و اطفای حریق شد.حادثه حریق منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان، 
روز یکشنبه هفته گذشته رخ داد که با تلاش شبانه روزی حدود 90 نفر و پمپاژ آب دایم 
از زمین و هوا در ساعت 14 روز دوشنبه بطور کامل مهار شد.این حادثه تلفات جانی در 
بر نداشته و تنها دو نفر از ماموران آتش نشانی منطقه ویژه در دقایق ابتدایی حادثه دچار 

سوختگی سطحی شدند که به صورت سرپایی در محل مداوا شدند.

آیت الله نوری همدانی:

بسیج انقلاب اسلامی را بیمه کرده است
آیت الله  که حضرت  شاکریم  را  خدا  گفت:  همدانی  نوری  آیت الله  ایمان: 
خامنه ای با درایت و تدبیر توانسته اند نظام را هدایت نموده و روز به روز بر آمادگی 

علمی و پیشرفت های ایران اسلامی افزوده اند.

 این مرجع تقلید  روز گذشته در دیدار با سردار نقدی و حجت الاسلام تویسرکانی پس 
از استماع گزارش عملکرد بسیج بیان کرد: خدمات سردار نقدی در جامعه بسیار بسیار 

چشمگیر بوده و الحمدالله زحمات بسیج برای مردم سرازیر است. 
وی با اشاره به مجاهدت های بسیج اظهار داشت: بسیج انقلاب اسلامی را بیمه کرده 
است و تشکیل بسیج نگاه عمیق امام راحل بود که موجب نگهداری ارزش های انقلاب 
گردید. وی وظیفه بسیج را تقویت شاخص های انقلاب اسلامی دانسته و خاطر نشان کرد: 
مکتبی بودن ولایت فقیه اصلی ترین شاخص های انقلاب اسلامی است که بایستی در 
تقویت آن تلاش نمود. این مرجع تقلید همچنین پشتیبانی از ضعفا را از دیگر شاخص های 
انقلاب اسلامی دانسته و عنوان نمود: انقلاب اسلامی پناهگاه مستضعفین عالم بوده و چشم 

امید همه ی مردمان عالم به ایران اسلامی است. 
وی با اشاره به شاخصه ی استکبار ستیزی گفت: امروز استکبار ریشه ها و توطعه های 
گوناگونی دارد که تشکیل گروهک های تروریستی از جمله داعش در زمره همین نقشه ها 
بوده تا بتوانند در بین امت اختلاف ایجاد کنند. آیت الله نوری همدانی در همین خصوص 
ادامه داد: بحمدالله با حضور میلیون ها بسیجی و انسان های پا در رکاب در آرامش بوده و 

امنیت کشور ما در دنیا بی نظیر است. 
وی آمادگی های دفاعی را برای بسیج ضروری دانسته خوانده و تاکید نمود: بسیج باید 
در سال چندین نوبت مانورهای قدرت و رزمایش برگزار کند چرا که امروز دشمنان از بسیج 
احساس وحشت می کنند. وی در پایان به بسیجی بودن خویش افتخار نموده و اظهار 
داشت: خدا را شاکریم که آیت الله خامنه ای با درایت و تدبیر توانسته است نظام را هدایت 

نموده و روز به روز بر آمادگی علمی و پیشرفت های ایران اسلامی افزوده است.

آیت الله علوی گرگانی: 

بسیج در کشور موفق عمل کرده است
 ایمان : آیت الله محمد علی علوی گرگانی از اساتید برجسته حوزه علمیه قم 
گفت: فعالیت های بسیج انصافا درکشور موفق بوده و این مساله نه در گفتار بلکه 

در عمل هم واقعیت دارد. 
وی روز شنبه در دیدار سردار نقدی رییس سازمان بسیج مستضعفین درقم افزود: 
بسیج مثل خون در رگهای جامعه است که اگر حرکت داشته باشد و زنده باشد جامعه نیز 
حرکت دارد و زنده است.وی گفت: برای اینکه بسیج را مایه حیات جامعه نگهداریم راهش 
امر به معروف و نهی از منکر است و بهترین کسانی که می توانند به بهترین وجه این بار 
سنگین را به دوش بگیرند بسیجیان هستندآیت الله علوی گرگانی خاطرنشان کرد: امر به 
معروف و نهی از منکر اگر صد درصد صحیح انجام شود در جامعه اثر مثبت دارد و باید با 
قول لین این فریضه انجام شودوی گفت: درصورتی که امر به معروف را به همین کیفیت 
پیش ببریم جامعه جذب ولایت فقیه می شود و درحال حاضر نیز جامعه زیر سایه ولایت 
فقیه می باشد.وی با بیان اینکه امر به معروف و نهی ازمنکر را باید برای مردم تبیین کنیم 
گفت: امر به معروف و نهی از منکر تقویت روح ولایت است. آیت الله علوی گرگانی افزود: 
ائمه اطهار)ع( دستور به امر به معروف ونهی از منکر داده اند ما نیز باید دراین زمینه تمام 
تلاش خود را به کار گیریم. وی با بیان اینکه آزادی در امر به معروف و نهی از منکر است ، 
گفت: اگر جامعه ای روش امر به معروف و نهی از منکر را در پیش بگیرید مطمئنا نفع می 
برد.دراین دیدار سردار نقدی نیز گزارشی از فعالیتهای بسیج و برنامه های این نهاد مردمی 

در هفته بسیج را ارائه کرد.

مدیر حوزه های علمیه: 
خدمت به آموزش و پرورش خدمت به دین است

ایمان: مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور گفت: خدمت به آموزش و پرورش 
خدمت به دین است تا از این رو سطح فکری و فرهنگی جامعه رشد پیدا کرده و 

استقلال و امنیت کشور تامین شود. 
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری روز شنبه در دیدار جمعی از مسوولان وزارت 
آموزش و پرورش با بیان این که هم اکنون تلاش مجاهدانه ای در آموزش و پرورش در کار 
تعلیم و تربیت دیده می شود ابراز داشت: نبی مکرم اسلام به عنوان یک معلم برگزیده شده 

بودند و ازاین رو جایگاه معلم و تعلیم و تربیت بسیار مهم است. 
وی جلب مشارکت های مردمی در ایجاد مدارس غیر دولتی را از امور کلیدی آموزش 
و پرورش ذکر کرد و افزود: با انجام این کار نیاز نیست دولت در همه عرصه ها تصدی گری 
داشته باشد و این که دولت گمان کند کل زمام امور کشور به دستش باشد نگاه واقعه 

بینانه ای نیست.
وی بر واگذاری امور آموزشی به مردم و استفاده از مشارکت های مردمی تاکید کرد و 
گفت: توسعه مدارس غیر دولتی و غیر انتفاعی لوازم خاص خود را دارد و باید شاهد کیفیت 
بخشی و نظارت بر کار این مدارس باشیم. عضو خبرگان رهبری ادامه داد: در مشارکت های 
مردمی معتقدیم اعجازی در کشور اتفاق افتاده است و باید عنوان کرد کاری که آموزش و 
پرورش در بهره گیری از خیرین انجام داده است هنوز در حوزه های علمیه عملی نشده 
است این در حالی است که استفاده از وجوهات در حقیقت نوعی از مشارکت مردمی برای 

تاسیس حوزه ها قلمداد می شود.
وی تشویق رهبر معظم انقلاب را عاملی در جذب خیرین مدرسه ساز ذکر کرد و افزود:به 
عنوان حوزه علمیه معتقدیم باید روحانیت با تمام وجود برای کمک به آموزش و پرورش به 
صحنه بیاید و از این رو در جهت تقویت کار با آموزش و پرورش تفاهم نامه همکاری داریم 
. حسینی بوشهری اظهار داشت: جلسات متعدد مشترکی بین حوزه و آموزش و پرورش 
انجام شده است و افق همکاری بین دو نهاد علمی آموزشی کشور بسیار نزدیک است. وی 
با اشاره به این که حوزه و آموزش و پرورش در رابطه با کتاب های درسی وسایر برنامه های 
مدارس با یکدیگر همکاری دارند بیان داشت: مدارس امین ،بازوان آموزش و پروش هستند 

و این مدارس در راستای دنبال کردن سازمان مدارس غیر دولتی ایجاد شده اند.

سردار نقدی در قم:

دستگاه های اقتصادی  
از ظرفیت های بسیج استفاده کنند

ایمان: رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت: اگر دستگاه های اقتصادی 
کشور بتوانند از ظرفیت های بسیج استفاده کنند تحول جدیدی در عرصه 

اقتصادی ایجاد خواهد شد.
سردار محمدرضا نقدی ظهر روزگذشته  در دیدار با  آیت الله حسین نوری همدانی یکی 
از مراجع تقلید با تشریح فعالیت های اخیر سازمان بسیج مستضعفین بیان کرد: مقابله با 

تهاجم فرهنگی و پیشبرد اهداف کشور نیازمند نیروهای تربیت شده است.
وی اضافه کرد: کارهای تربیتی امروزه محوریت فعالیت های بسیج قرار گرفته است و 

حلقه های معرفتی صالحین در رده های مقاومت بسیج فعالیت دارند.
رئیس سازمان بسیج مستضعفین به برگزاری جلسه مجمع تربیتی اساتید بسیج 
با حضور علما و اساتید برجسته حوزه علمیه اشاره کرد و گفت: 30 هزار روحانی در 

فعالیت های تربیتی بسیج مورد استفاده قرار می گیرند.
وی حفظ آمادگی بسیجیان را یکی دیگر از رسالت های سازمان بسیج مستضعفین 
دانست و مطرح کرد: کار تربیتی بسیار سنگین است اما در کنار آن بسیج فعالیت هایی برای 
آمادگی نظامی بسیجیان انجام می دهد و امروزه تشکیل دو هزار گردان نظامی، اقتدار بسیج 

را در دنیا به نمایش گذاشته است.
نقدی با اشاره به اینکه اصلاح روش امر به معروف و نهی از منکر با استفاده از زبان نرم 
و حرکت های صمیمانه از اهم فعالیت های بسیج بوده است ، عنوان کرد: برخی از مشکلاتی 
که در عرصه جنگ نرم به وجود آمده است و افراد فکر برطرف شدن آن ها را هم نمی کنند 

با استفاده از این روش فرهنگی درست خواهد شد.
این مسئول با بیان اینکه بسیج برای مقابله با تهاجمات ماهواره در بعد فرهنگی برنامه های 
مختلفی دارد، گفت: خانواده های بسیاری در استان های مختلف کشور با برگزاری همایش 

توسط پایگاه های مقاومت بسیج این دجال واره ها را تحویل داده اند.
نقدی از فعالیت های بسیج در راستای محرومیت زدایی و جهاد سازندگی یاد کرد و 
افزود: 23 هزار واحد تولیدی با آموزش و ارائه تسهیلات توسط بسیج راه اندازی شده و در 

عرصه صنعتی کشور 50 هزار فرصت شغلی ایجاد شده است.
رئیس سازمان بسیج مستضعفین هدف گذاری برای ایجاد واحدهای تولیدی را 40 
هزار واحد عنوان و تاکید کرد: اگر دستگاه های اقتصادی کشور بتوانند از ظرفیت های بسیج 

استفاده کنند تحول جدیدی در عرصه اقتصادی ایجاد خواهد شد.

رییس اتاق بازرگانی استان قم:

زیر ساخت های صادراتی قم ضعیف است

مدیرعامل موسسه فرهنگی دارالاکرام عنوان کرد
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3 اقتصادی

آخرین نرخطلا در ایران 

4,005,000یک مثقال طلا

924,560یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,040,000سکه بهار آزادی

9,045,000سکه امامی

4,570,000نیم سکه

2,430,000ربع  سکه

1,680,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20638,000,000 تیپ 5

 206SD39,000,000وی 8

GLX 405 32,000,000پژو 

SLX 405 33,000,000پژو 

ELX 42,000,000پژو پارس 

 41,000,000پژو پارس سال

E2 90 41,000,000تندر 

LX 33,000,000رانا 

TU5 33,000,000رانا 

LX 32,000,000سمند 

LX EF7 33,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

300 S 76,000,000زوتی 

 16,000,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 20,000,000سایپا 131

 20,000,000سایپا 132

SX 20,000,000سایپا تیبا 

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM39,000,000 

530 MVM43,000,000 

MVM X3367,000,000 

 MVM X3385,000,000 جدید اتومات

 MVM11022,000,000 چهار سیلندر

دبیر ستاد کشوری ترویج تخم مرغ:

صادراتتخممرغبهعراقنصفشد

طلاکش گفت: تخم مرغ در بازار عراق بسیار پایین است و با توجه به 
اینکه هزینه های تمام شده این محصول در کشور ما کیلویی 300 و حتی 
400 تومان تمام می شود، این مسئله باعث شد صادرات تخم مرغ به عراق 

نصف شود.
فرزاد طلاکش دبیر ستاد کشوری ترویج تخم مرغ اظهار داشت: اوکراین و ترکیه به 
دلیل اینکه صادرکنندگان دارای مشوق های صادراتی هستند، توانسته اند بازار عراق را 

تسخیر کرده و ما از این دو کشور در این بخش عقب بمانیم.   
وی در ادامه افزود: متاسفانه در بخش روسیه وضعیت ما شبیه به عراق است و اگر 
شرایط پروتکل بهداشتی بین دو کشور تسهیل شود، به دلیل عدم پرداخت مشوق های 

صادراتی این کشور برای ما دارای مزیت صادراتی نیست.  
 دبیر ستاد ترویج تخم مرغ کشور با بیان اینکه وضعیت عرضه بر تقاضا محصول 
تخم مرغ در آستانه بحران است، تصریح کرد: خود مسئولان ذیربط نیز به این امر واقف 
هستند و بار ها به مسئله صادرات تخم مرغ و مرغ تاکید کرده اند، اما متاسفانه بحث 

مشوق ها همچنان کمرنگ است.  

مهاجران عنوان کرد؛

گوجهفرنگییکماهدیگرارزانمیشود
به  از کاهش قیمت گوجه فرنگی  اتحادیه میوه و سبزی فروشان  رییس 
کیلویی 1500 تومان تا یک ماه دیگر و ارزان تر شدن نارنگی از هفته آینده 

خبر داد.
حسین مهاجران  در پاسخ به اینکه با توجه به کمبود گوجه فرنگی، مغازه داران این 
محصول را کیلویی 8000 تومان می فروشند، گفت: در آبان  هر سال گوجه فرنگی های 

شهری تمام می شود.
 در حال حاضر هر کیلوگرم گوجه فرنگی با کیفیت در میادین به قیمت 3500 تا 
4000 تومان و گوجه فرنگی پاییزه نیز 1500 تا 2500 فروخته می شود و تا چند روز 

آینده گوجه فرنگی بندرعباس عرضه می شود و قیمت ها کاهش می یابد.
کاهش قیمت گوجه فرنگی تا یک ماه دیگر

وی از کاهش قیمت گوجه فرنگی به کمتر از 1500 تومان از اواخر آذر ماه در میادین 
میوه و تره بار خبر داد و گفت: از اواخر آذر ماه که گوجه فرنگی چابهار وارد می شود، 

قیمت این محصول بسیار کاهش می یابد و در بازار فراوان می شود.
ارزان تر شدن نارنگی از هفته آینده

مهاجران از ارزان تر شدن قیمت نارنگی از هفته آینده خبر داد و گفت: در حال حاضر 
نارنگی کیلویی 1500 تا 4000 تومان، لیمو شیرین کیلویی 2000 تا 2500 تومان، 
موز کیلویی 3500 تا 4000 تومان، خیار کیلویی 1500 تا 2500 تومان و پیاز کیلویی 

1500 تا 2000 تومان فروخته می شود.
رییس اتحادیه میوه و سبزی فروشان ادامه داد: هر کیلوگرم انار 1500 تا 4000 
تومان، سیب زمینی 1200 تا 1400 تومان، انگور 1500 تا 2000 تومان، انگور سفید 
بی دانه 5000 تومان، انگور قرمز بی دانه 7000 تومان،پرتقال شمال 2000 تا 3000 

تومان و پرتقال کوهستان 2400 تا 4000 تومان فروخته می شود.
وی با بیان اینکه یکی از مهم ترین مواردی که مردم از واحدهای ما شکایت کرده 
بودند بحث برخورد نامناسب مغازه داران بود، گفت: به تمام موارد شکایتی که از صنف 
ما صورت می گیرد رسیدگی می کنیم و اگر گران فروشی گزارش شود، توسط بازرسان 

برخورد قانونی لازم صورت می گیرد.

وزیر نفت:

با همفکری اوپک قیمت نفت را با ثبات می کنیم

وزیر نفت ایران با اشاره به نشست پیش رو وزرای 
اوپک در 27 نوامبر گفت: ایران تبادل اطلاعات لازم 
را با 11 عضو دیگر اوپک برای ارزیابی اوضاع و اتخاذ 
تصمیمی درباره نحوه ایجاد ثبات در قیمت های نفت 

انجام خواهد داد.
 بیژن زنگنه وزیر نفت کشورمان اظهار کرد: کاهش قیمت 
نفت روی ایران تاثیر گذاشته اما راهکارهایی برای به حداقل 

رساندن این  آسیب وجود دارد.
وی افزود: کاهش قابل توجه بهای جهانی نفت روی اقتصاد 
ایران و پروژه های بالا دستی تاثیر می گذارد، اما ایران می تواند 

این مرحله را با اتخاذ اقدامات متوازن کننده سپری کند.

به  روحانی  ریاست حسن  به  ایران  هیات  در  زنگنه که 
آذربایجان سفر کرده بود در گفت وگو با پایگاه خبری ترند 
گفت:  ایران تاثیر کاهش درآمدهای نفتی روی پروژه های 
بالادستی را از طریق صدور اعتباراتی از صندوق توسعه ملی 
برای پیمانکارانی که در پروژه های بالادستی حضور دارند 

جبران خواهد کرد.
بودجه سالانه ایران بر اساس قیمت نفت 100 دلار در هر 
بشکه بسته شده اما بنا به اعلام اوپک قیمت سبد نفتی این 
سازمان در 11 نوامبر به 76 دلار و 96 سنت در هر بشکه 
سقوط کرده در حالیکه در اواسط ماه ژوئن 107 دلار و 89 

سنت در هر بشکه بود.

تاثیر کاهش قیمت نفت روی ایران دو برابر است زیرا سال 
مالی ایران 20 مارس 2014 میلادی به پایان می رسد.

بر اساس بودجه ایران دولت باید 29 درصد درآمدهای نفتی 
را به صندوق توسعه ملی واریز کند تا به عنوان تسهیلات 
مالی در پروژه های بخش خصوصی مورد استفاده قرار گیرد. 
برآوردها نشان می دهد ایران برای تامین این رقم در قانون 

بودجه با کسری دو میلیاردی درآمدهای نفتی مواجه است.
قاسم حسینی رییس هیات مدیره صندوق توسعه ملی ایران 
می گوید: دارایی های صندوق توسعه ملی ایران تا ماه اوت 64 

میلیارد و 400 میلیون دلار بوده است.
زنگنه افزود:  ایران قصد دارد یک سیاست پولی انقباضی برای 
سال آینده اتخاذ و برخی پروژه ها را با هدف ارتقای میزان 
کارآیی آنها اجرا کند که در کنار افزایش درآمدهای مالیاتی 
برای جبران تاثیر کاهش قیمت نفت روی اقتصاد خواهد بود.

محسن قمصری مدیر امور بین الملل شرکت ملی نفت ایران 
پیشتر گفته است که فکر می کنم اعضای اوپک در آن سطح 
از بلوغ قرار دارند که بتوانند اقدام مهمی را در شرایط حساس 

کنونی به نفع اعضای این سازمان انجام دهند.
توافق برای کاهش سطح تولید نفت در اوپک در نشست 

پیش روی این سازمان بعید است.
دولت ایران از اوپک برای برگزاری نشست اضطراری قبل از 

نشست عادی 27 نوامبر درخواست نداده است.
براساس تازه ترین گزارش ماهانه اوپک که 13 نوامبر منتشر 
شد، اعضای این سازمان در ماه اکتبر روزانه 30 میلیون و 253 
هزار بشکه نفت تولید کردند که روزانه 226 هزار و 400 بشکه 

کمتر از تولید ماه قبل تر)سپتامبر( است.
سازمان کشورهای صادرکننده نفت اوپک اعلام کرد که 
تقاضای جهانی برای نفت این سازمان در سال آینده به دلیل 
افزایش تولید نفت شیل آمریکا بسیار کمتر از سطح تولید 

کنونی خواهد بود.

 توقف کامل پرداخت وام 5 میلیونی ازدواج و تبدیل 
آن به 3 میلیون تومان با اطلاعیه بانک مرکزی در 
سامانه وام ازدواج در حالی کلید خورد که پرداخت 
مجدد  تصمیم گیری  نیازمند  میلونی   5 وام  دوباره 

بانکی ها است.
بانک مرکزی در حالی در سامانه وام ازدواج، تسهیلات 
مبلغ 30  را  زوجین  از  برای هر یک  ازدواج  قرض الحسنه 
میلیون ریال اعلام کرده است که چند هفته پیش مدیرکل 
اعتبارات بانک مرکزی، اولویت پرداخت را با وام 3 میلیون 

تومانی و نه 5 میلیون تومانی اعلام کرده بود.
این در حالی است که پیش از این تصمیم بانک مرکزی، 
بر اساس مصوبه شورای پول و اعتبار در سال 90 بانکها به 
متقاضیان واجد شرایط وام 5 میلیون تومانی می پرداختند، 
اما با مشکلات ایجاد شده برای پرداخت وام ازدواج و افزایش 
به  وام  این  ازدواج،  افراد در صف دریافت تسهیلات  تعداد 

3 میلیون تومان کاهش یافت.
اخیرا نیز بانک مرکزی به صراحت در سامانه وام ازدواج اعلام 
کرده است که بانکها فقط وام 3 میلیون تومانی می پردازند و 
دیگر خبری از وام 5 میلیونی نیست و این به معنای عقبگرد 

بانک مرکزی به پیش از ابلاغ مصوبه سال 90 است. 
سال گذشته در مقطعی پرداخت وام ازدواج توسط بانکها 
متوقف شده بود که با تمهیداتی از سوی بانک مرکزی و 
نظام بانکی دوباره از سر گرفته شد که یکی از این تصمیمات 
کاهش میزان وام ازدواج از 5 میلیون تومان به 3 میلیون تومان 
بود.البته مدت زمانی پس از اجرایی شدن تمهیدات وام ازدواج 
5 میلون تومان بود، اما این میزان در حال حاضر به 3 میلیون 

به صورت کامل کاهش یافته است.از سوی دیگر هم اکنون 
بانکها برای تسریع در امور مربوط به متقاضیان تسهیلات 
ازدواج و پرداخت و یا عدم پرداخت وام 5 میلیون تومانی خود 

باید تصمیم گیری کنند.
میرمحمد صادقی مدیرکل اعتبارات بانک مرکزی اعلام 
کرده است که اگر بانک ها مازاد منابع قرض الحسنه دارند 
می توانند تسهیلات 5 میلیون تومانی پرداخت کنند. این در 
حالی است که بر اساس دستور این بانک بر روی سامانه دیگر 
هیچ بانکی وام 5 میلیونی نمی پردازد و بررسی های میدانی 

نیز حکایت از این موضوع دارد. 
کل تسهیلات پرداختی ازدواج طی 7 ماه اول سال های 
گذشته 450 تا 500 هزار فقره بوده که این رقم در هفت ماهه 
ابتدای سال جاری به 730 هزار فقره افزایش یافته است. در 
حال حاضر 16 بانک دولتی و خصوصی و قرض الحسنه در 
لیست بانکهای پرداخت کننده تسهیلات وام ازدواج قرار دارند.

بانک مرکزی اعلام کرده است که متقاضیانی که باید برای 
دریافت تسهیلات به شعب بانک ها مراجعه کنند در صورتی 
که دو ماه بعد از زمان مقرر اقدامی در این زمینه انجام ندهند، 
خود به خود نام آنها از سامانه تسهیلات ازدواج حذف می شود.

توقف مقطعی پرداخت وام ازدواج حتی وزیر اقتصاد را 
به مجلس کشاند و وی به جای رئیس کل بانک مرکزی 
پاسخگوی نمایندگان مجلس در این زمینه شد، پس از آن 
بود که طیب نیا و سیف با تمهیداتی دستور پرداخت دوباره وام 

ازدواج را از سر گرفتند.
مرکز پژوهش های مجلس نیز اخیرا 8 پیشنهاد برای 
پرداخت وام ازدواج را مطرح کرده است: اولویت قرار دادن 

سایر  به  نسبت  ازدواج  الحسنه  قرض  تسهیلات  پرداخت 
انواع  سایر  از  بخشی  اختصاص  الحسنه،  قرض  تسهیلات 
منابع بانکی به تسهیلات قرض الحسنه، استفاده از وجوه اداره 
شده در بودجه سال آتی و استفاده صحیح و تخصیص بهینه 

قرض الحسنه های موجود.
همچنین استفاده از منابع بازگشتی تسهیلات قرض الحسنه، 
الحسنه  قرض  قانونی  ذخیره  از  حاصله  منابع  از  استفاده 
پس انداز، استفاده از منابع حاصله از ذخیره قانونی حساب 
قرض الحسنه جاری و بررسی راه های استفاده قانونمند و بهینه 
از منابع صندوق توسعه ملی در تامین مالی ازدواج از دیگر این 

راهکارها است.

مدیر عامل ایران خودرو: 

قراردادهایفروشخودروسازان
اصلاحشدهاست

 مدیر عامل گروه صنعتی ایران خودرو گفت:  قراردادهای فروش شرکتهای 
خودروساز بر اساس الزامات شورای رقابت، اصلاح شده است. 

هاشم یکه زارع در پاسخ به این که اخیرا مدیر کل دفتر صنایع فلزی و معدنی سازمان 
حمایت مصرف کنندگان و تولید کنندگان انتقاداتی را به عملکرد خودروسازان وارد کرده 
است، آیا قراردادهای فروش خودروسازان اصلاح شده است؟ اظهار کرد: قراردادهای فروش 
خودروسازان اصلاح و بر اساس موارد مد نظر اعلامی از سوی شورای رقابت، تنظیم شده 
است. وی با بیان این که یکی از انتقادات یکی از مسولان سازمان حمایت، دیده نشدن 
قراردادهای فروش هنگام خرید اینترنتی است، خاطرنشان کرد: این انتقاد وارد بوده و به 
همین دلیل از مسوولان مربوطه خواسته اند تا با اصلاح زیرساختارهای فنی، مصرف کنندگان 
هنگام خرید اینترنتی به متن قرارداد نیز دسترسی پیدا کرده و به طور کامل آن را مطالعه 
کند. مدیر عامل گروه صنعتی ایران خودرو ادامه داد: بسیاری از انتقادات وارده از سوی 
مدیر کل دفتر صنایع فلزی و معدنی سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولید کنندگان 
درست بود البته برخی از موارد مصرف شده از سوی وی مانند متن قراردادها قبلا اصلاح 
شده و مابقی نیز اصلاح خواهد شد. وی افزود: به عنوان مثال، این مسوول سازمان حمایت 
به تحویل اجباری یک خودرو به جای خودرو خریداری شده به مشتریان انتقاد داشت که ما 

نیز با این موضوع مخالفیم و در ایران خودرو این اتفاق نمی افتد. 
یکه زارع با بیان این که مشتریان حق دارند خودرو خریداری شده را با مشخصات و رنگ 
مد نظر خود خریداری کنند تصریح کرد: در صورت بروز هر گونه مشکلی در این زمینه 
مشتریان می توانند موضوع را با بخش بازرسی و مدیریت ایران خودرو در میان بگذارند تا با 

متخلفان برخورد شود. 

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون 
مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در 

پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه پرونده  به  مربوط   139360330001015024 شماره   1-رأی 
 1391114430001002613آقا / خانمجواد نوروز غلامی فرزند عباسعلی
 3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 170 متر مربع بر روی
 قسمتی از پلاک ثبتی 11224 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری

سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001015026 شماره  رأی   -2
فرزند  غلامی  نوروز  حسین  خانم   / آقا   1391114430001002615
عباسعلی3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان  بمساحت 170 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11224 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001014873 شماره  رأی   -3
محمد  فرزند  محدث  علی  خانم   / آقا   1391114430001002019
هادی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 83/5 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10313/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001011175 شماره  رأی   -4
ابوالفضل سراجه حسنی فرزند  1391114430001001521 آقا / خانم 
روی  بر  مربع  متر  بمساحت 98/15  باب ساختمان  یک  غلامرضا6دانگ 
قسمتی از پلاک ثبتی 11190 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از آقای اصغر حسین یزدی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001010134 شماره  رأی    -5
1391114430001000895 آقا / خانم غلامحسین گرامی فرزند ابوالقاسم 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 126 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 11016 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از حسینعلی بزرگ قمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001011898 شماره  رأی    -6
1391114430001001911 آقا / خانم رضا دوستی فرزند دوست علی 
6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 99/10 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10337 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001015281 شماره  رأی   -7
1391114430001004065 آقا / خانم نفیسه بلاغی نسب فرزند اکبر 
3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 118 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11124 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از خانم معصومه سالم .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001015280 شماره  رأی    -8
1391114430001004064 آقا / خانم حسین نایبی فرزند اسداله 3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 118 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11124 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از خانم معصومه سالم .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001015058 شماره  رأی   -9
فرزند  محمدیان  پور  ابوالفضل  خانم   / آقا   1391114430001001468
اکبر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 91/7 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10379/6/43 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 139360330001010574  رأی   -10
1391114430001001722 آقا / خانم زهرا فنائی فرزند علیرضا 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 61/60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10586 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001014996 شماره  رأی   -11
فرزند  میرزائی  رئیس  ابوطالب  خانم   / آقا   1391114430001003113
حسن6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 142/06 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 1/227 -اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 139360330001014908  رأی   -12
1391114430001003289 آقا / خانم محمد زمانی فرزند مسلم6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 92/40 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10250/18/36 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017126 شماره  13-رأی 
139111443000102426 آقا / خانم سید حسن ملا سید حسینی فرزند 
سید حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 95/04 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10473/30 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
پرونده کلاسه  به  مربوط  رأی شماره 139360330001017462    -14
فرزند  ئی  تیره  رمضانی  اصغر  خانم   / آقا   1391114430001004192
احمد6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 100 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11135/934 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی 

مع الواسطه از اسماعیل نشاط.
کلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 139360330001014850  رأی   -15
فرزند  وردی  شاه  علی   احمد  خانم   / آقا   1391114430001001376
کرمعلی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 99 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11241 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از سید الیاس عقیلی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001015155 شماره  16-رأی 
1391114430001001347 آقا / خانم سید علی محمد حسینی آقائی 
مقدم فرزند سید حسین 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 98 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10830 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری عادی مع الواسطه از سید حسین طباطبائی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 139360330001015149  رأی   -17
1391114430001001973 آقا / خانم صادق اشجعی فرزند تقی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11561 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی وخریداری 

عادی از حسن یزدیان.
کلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 139360330001007597  رأی   -18
1391114430001001350 آقا / خانم داود میر حسینی عاشق آبادی 
فرزند پرویز 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 130/72 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10427 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از مرتضی محبی و سید حسن آشتیانی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001011294 شماره  19-رأی 
1391114430001001259 آقا / خانم مسلم کبیری فرزند محمد6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 74/61 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی باقیمانده 11135/1/238 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001010578 شماره  20-رأی 
فرزند  زارعی  نظامعلی  خانم   / آقا   1391114430001000461
رجبعلی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 84 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11243 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از مرحمت ولی فرزند علی محمد
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018514 شماره  21-رأی 
1391114430002002710 آقا / خانم محمد کدخدائی فرزند علی 3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 153/63 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10456 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001018515 شماره  22-رأی 
1391114430002002711 آقا / خانم بتول تقی والیجردی فرزند نعمت 
الله3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 153/63 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10456 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001015217 شماره  23-رأی 
1391114430001001351 آقا / خانم حسین حاجی احمدی فردوئی  
فرزند قنبر6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 96 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11004 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از خانم بی بی خانم میری.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001015196 شماره  24-رأی 
فرزند  پور  سالاری  حسین  خانم   / آقا   1391114430001001827
رضا6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 121 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11142 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از حسن ولی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017294 شماره  25-رأی 
1391114430002002008 آقا / خانم معصومه ثمودی چینی بلاغ فرزند 
صالح6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 152/21 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11002 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از خانم فاطمه ولی فرزند غلامرضا
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001007950 شماره  26-رأی 
فرزند  مقدم  اصفهانیان  مهدی  خانم   / آقا   1391114430001001278
عباس3دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 52 متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10733/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خریداری سند رسمی
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001007966 شماره  27-رأی 
1391114430001001283 آقا / خانم اسداله مقدم فرزند عباس3دانگ 
مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 52 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 10733/1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند 

رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001015170 شماره  28-رأی 
1391114430001001505 آقا / خانم حسین کاشی پزان قمی فرزند 
عباس6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 176/86 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی باقیمانده 10447 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از حبیب حسینی
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139360330001017283 شماره  29-رأی 
1391114430001003156 آقا / خانم حسین بیطرفان فرزند مهدی6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 174/98 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 11004 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
139360330001008090ورای  شماره  30-رأی 
کلاسه  پرونده  به  مربوط  اصلاحی139360330001015740 
فرزند  منفرد  شاکری  محمد  خانم   / آقا   1391114430001001515
حسین6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 100 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی باقیمانده 11134 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی 
به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی 
نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه 
و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1393/08/25
تاریخ انتشار دوم: 1393/09/10
جعفر کاظمی
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

عقبگرد بانک مرکزی به سال 90؛

توقفکاملپرداختوامازدواج5میلیونی
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ورزشی 4

 به همت هیئت اسکیت استان قم:
اولینکارگاهآموزشیحقوقورزشدرقم

برگزارشد

 ایمان :اولین کارگاه آموزش�ی حقوق ورزش ویژه مربیان، داوران و ورزشکاران 
هیئت اسکیت اس�تان قم   وز پنج شنبه 23 آبان ماه در محل سالن اجتماعات 

فرهنگسرای جوان برگزارشد.
به گزارش روابط عمومی هیئت اسکیت استان قم، در این دوره که بیش از 40 نفر از مربیان، 
داوران و ورزشکاران برتر خانواده رشته ورزشی جذاب و پرنشاط اسکیت استان قم حضور 
ــتند، آقای دکتر حسن سلطانی از پیشکسوتان و مربیان ارشد کاراته استان به عنوان  داش

مدرس ارائه مطلب نمودند. 
این کارگاه که به منظور آشنایی مربیان، داوران و ورزشکاران رشته اسکیت با حقوق ورزشی 
و کاهش و پیشگیری از حوادث و مشکلات حقوقی که متوجه خانواده ورزش می باشد برگزار 
شد، دکتر سلطانی پیرامون جایگاه ورزش و حقوق ورزش در قانون اساسی جمهوری اسلامی 
ــکار، باشگاه و دیگر  ــئولیت های حقوقی و وظایف مربی، داور، ورزش ایران و همچنین مس
عواملی که در ورزش نقش دارند به ایراد سخن پرداخت.دکتر سلطانی که در عرصه قهرمانی، 
ــمندی بهره مند است، با عنوان کردن  ــی از تجربیات ارزش مربیگری، داوری و علوم ورزش
مثال ها و تحلیل تعدادی از حوادث واقعی صحنه های ورزش جذابیت ویژه ای را در کارگاه 
ــتقبال حاضرین در دوره قرار گرفت.گفتنی است هیئت اسکیت  ایجاد کردند که مورد اس
استان قم در کنار اجرای دیگر برنامه های خود در نظر دارد، کارگاه حقوق ورزش را نیز به 
صورت دوره ای و مستمر در طول  سال برگزار نماید که قطعا در دوره های آتی از خانواده 
ورزشکاران دیگر رشته های ورزشی نیز دعوت به عمل خواهد آورد.شایان ذکر است مهندس 
ــلطانی نائب رئیس این هیئت ضمن تقدیر وتشکر از حضور دکتر حسن  محمدمهدی س
سلطانی مدرس و دیگر حاضرین دوره، در سخنانی به اهمیت فراگیری مباحث حقوق ورزش 
در مسیر انجام هرگونه فعالیت ورزشی پرداخت و نوید برگزاری مستمر این کارگاه و همچنین 
برگزاری کلاس های داوری و مربیگری را به ورزشکاران داد.در این کلاس علاوه بر مهندس 
سلطانی نائب رئیس آقایان هیئت اسکیت، سرکار خانم فهیمه وحیدمقدم نائب رئیس بانوان 
و مجید نوش آبادی دبیر این هیئت حضور داشتند؛ مسئولیت هماهنگی و برگزاری این 
دوره نیز برعهده آقای محسن دوستگان مسئول روابط عمومی هیئت اسکیت استان قم بود.

 دروازه بان تیم فوتبال صبای قم:
انتقالتمریناتصبابهقم،تصمیمدرستیبود

دروازه بان تیم فوتبال صبای قم با بیان اینکه انتقال تمرینات صبا به قم، تصمیم 
درستی بود گفت: جزء دو، سه دروازه بان خوب لیگ هستم اما نمی دانم چرا به 

تیم ملی دعوت نمی شوم.
مهرداد طهماسبی اظهار کرد: درحال حاضر تمرین می کنیم که آماده بازی با فولاد باشیم 
البته از ابتدای فصل فقط دوازده، سیزده بازیکن ما بازی کردند و کمتر به جوان ها میدان داده 
شد که این وقفه لیگ می تواند بازیکنان اصلی را به آمادگی کامل برساند و همچنین باعث 
بهبود مصدومان تیم شود. وی افزود: وضعیت مالی باشگاه صبا بازیکنان را اذیت می کند و 
مسئولان گفته اند قبل از بازی فولاد قرارداد ها پرداخت و چک بازیکنان پاس می شود ولی 
خدا می داند که چقدر این مسئله صحت داشته باشد البته امیدوارم برخلاف قبل، این بار به 
قول خود عمل کنند. دروازه بان تیم فوتبال صبای قم گفت: شرایط مالی باشگاه مانند فصل 
گذشته است و سال قبل هفته دوازدهم پول گرفتیم ولی حالا به هفته پانزدهم رسیده  و 
هیچ دریافتی نداشتیم. طهماسبی درباره صحبت های مدیرعامل باشگاه صبای قم صبا درباره 
بهبود امکانات این تیم نسبت به سال های گذشته گفت: اینکه در یک زمین مشخص و در 
ورزشگاه هلال احمر قم تمرین می کنیم اتفاق خوبی است ولی آنجا هم چمن فوق العاده ای 
ندارد و نیم فصل سال گذشته شرایط خوبی از نظر زمین تمرین داشتیم و همه کار ها در صبا 
شهر انجام می شد البته درست است که فاصله زیادی با صباشهر داشتیم اما از قم که دور تر 
نبود. وی عنوان کرد: این فصل که در قم تمرین می کنیم و همه بچه های تیم در یک مکان 
مشخص دور هم جمع شدند کار خوبی است اما شرایط مالی بهتر از چند فصل اخیر نیست 
. دروازه بان تیم فوتبال صبای قم درباره دعوت نشدنش به تیم ملی تصریح کرد: همه مردم و 
رسانه ها عملکردم را از اول فصل دیده  و بار ها من را مورد لطف خود قرارداده اند. تعریف از خود 
نیست ولی فکر می کنم جزء دو، سه دروازه بان خوب لیگ هستم اما نمی دانم چرا به تیم ملی 
دعوت نمی شوم. وی خاطرنشان کرد: من ترجیح می دهم در این باره صحبت نکنم و هرکس 
منطقی دارد و شاید به دروازه بانان خاصی اعتقاد دارند که حتی با وجود نیمکت نشینی یا 

افت آن ها را دعوت می کنند.

حسن عابدی:
خانهکشتیقمبهدلایلتاسیساتیوبهداشتی

تعطیلشدهاست

مدیر کل ورزش و جوانان اس�تان قم با بیان اینکه خانه کش�تی به زودی در 
اختیار هیئت کشتی قرار می گیرد، گفت: پایگاه قهرمانی کشتی قم به دلایل 

تاسیساتی و بهداشتی تعطیل شده است.
حسن عابدی اظهار داشت: از زمانی که ما کمیته نظارت بر اماکن ورزشی را فعال کردیم، 
این کمیته طی 2 الی 3 مرحله خانه کشتی را بازدید کردند و وضعیت کلی این مجموعه 
از نظر میزان آلودگی و وضعیت بهداشتی نامناسب بوده و شکایات مردمی زیادی به طور 

کتبی و شفاهی در مورد وضعیت این مجموعه به دست ما رسیده است.
ــت خانه کشتی به هیچ وجه در حد و اندازه های این رشته  وی گفت: وضعیت بهداش
پرافتخار و ورزشکاران آن نبوده و از نظر تاسیساتی نیز بخش هایی از خانه کشتی نیاز به 

تعمیرات داشته است.
مدیر کل ورزش و جوانان استان قم افزود: تصمیم گرفتیم که خانه کشتی برای انجام 
ــود زیرا امکان این وجود نداشت که  تعمیرات و رفع مشکلات بهداشتی آن تعطیل ش
همزمان با تعمیرات، تمرین ورزشکاران که گاهی بین 100 تا 200 نفر را شامل می شوند 

نیز برگزار شود.
ــط  ــتی در حد توانایی های ما توس ــرات جزئی خانه کش ــت: تعمی عابدی بیان داش
اداره کل ورزش و جوانان انجام می شود و تعمیرات کلی و بهره برداری از آن مطابق قانون، 
در اختیار هیئت کشتی قرار می گیرد و بر اساس قراردادی دو جانبه بین اداره کل ورزش و 
جوانان و هیئت کشتی استان قم تمامی مسئولیت و اختیارات بهداشتی و ساماندهی خانه 

کشتی به هیئت کشتی واگذار می شود.
وی درباره برخی خبر ها درباره تمرین کردن هادی علیزاده پورنیا، ملی پوش کشتی قم 
در زمین چمن به جای سالن کشتی تصریح کرد: علیزاده شاید دوست داشته است که 
در زمین چمن تمرینات هوازی انجام دهد و اگر قهرمان کشتی ما، تمرینات هوازی انجام 
ندهد نمی تواند به شرایط آمادگی برسد و احتمالا وی در آن زمان در زمین چمن مشغول 

تمرینات هوازی بوده و برخی از دوستان شما این موضوع را به آن مرتبط کردند.
مدیرکل ورزش و جوانان استان قم ابراز داشت: اعتباری از بودجه دولتی برای تجهیز 
ورزشگاه شهید حیدریان قم در نظر گرفته شده است که البته هنوز تخصیص پیدا نکرده 
اما در صورت تخصیص و وصول، می توانیم ورزشگاه شهید حیدریان در برخی موارد مورد 
بازسازی و تجهیز قرار دهیم.عابدی تصریح کرد: تکمیل رختکن های زمین چمن ورزشگاه 
شهید حیدریان و بهسازی ورودی ورزشگاه شهید حیدریان که چشم و چراغ ورزش قم 

محسوب می شود در دستور کار اداره کل ورزش و جوانان قم قرار دارد.
وی خاطرنشان کرد: بهسازی و تجیهز این ورزشگاه منوط به تخصیص بودجه مربوطه 
است اما به طور کلی اداره کل ورزش و جوانان قم به دنبال ایجاد فضای لازم برای رشد و 

ترقی ورزش است و امیدواریم با مدیریت منابع بودجه ای، این اتفاق رخ دهد.

رئیس هیئت کشتی قم:
فرنگیکارقمیمدالطلای

مسابقاتقهرمانیکشوررابهدستآورد

رئیس هیئت کشتی قم گفت: فرنگی کار قمی مدال طلای مسابقات قهرمانی 
کشور را به دست آورد و در دسته 80 کیلوگرم با شکست حریف خوزستانی 

شگفتی ساز شد. 
ــالان قهرمانی کشور  ــتی فرنگی بزرگس ــن حلوایی  اظهار کرد: پیکارهای کش محس
بزرگداشت علیرضا قلیچ خانی قهرمان کشتی فرنگی جهان با کسب یک مدال ارزشمند 

طلا برای تیم کشتی فرنگی قم همراه شد.
وی گفت: در رقابت های کشتی فرنگی کشور، نفرات منتخب 4 وزن نخست مشخص 
شدند که علی زینتی رفاه فرنگی کار قمی در وزن 80 کیلوگرم موفق به کسب عنوان 

نخست و دستیابی به گردن آویز طلایی این مسابقات شد.
رئیس هیئت کشتی استان قم افزود: علی زینتی رفاه در مسابقه نهایی وزن 80 کیلوگرم 
ــتان به برتری رسید و مدال طلای این دسته را بر گردن  ــعود مرادی از خوزس برابر مس

آویخت تا کشتی قم به موفقیتی بزرگ دست پیدا کند.
حلوایی بیان داشت: در این دسته یوسف اخباری از تیم کشتی فرنگی استان تهران و 
مسیح اسلامی از مازندران سوم شدند و امیرحسین شیران از اصفهان و آرش پرهیزکار از 

فارس در رده های بعدی قرار گرفتند.
وی عنوان کرد: در تیم کشتی قم در وزن 59 کیلوگرم مهدی مراد حاصلی، در دسته 
66 کیلوگرم مهدی عطارد، در وزن 71 کیلوگرم بهرام جلالی و در دسته 75 کیلوگرم 

مهدی ابراهیمی حضور دارند.
رئیس هیئت کشتی قم تصریح کرد: در وزن 80 کیلوگرم علی زینتی رفاه، در دسته 
85 کیلوگرم محمد علی حیدری، در وزن 98 کیلوگرم حسین فتحی زاهد و در دسته 
ــتی قم را در مسابقات  ــنگین وزن 130 کیلوگرم عباس نوری دیگر اعضای تیم کش س

قهرمانی کشور تشکیل می دهند.
حلوایی بیان کرد: بیشتر نفرات اعزامی را اعضای تیم کشتی صبای قم در مسابقات 
جایزه بزرگ قهرمانی کشور تشکیل می دهند که توانستند با کسب عنوان نایب قهرمانی، 
جواز حضور در نخستین دوره مسابقات کشتی فرنگی جام باشگاه های جهان را کسب 
کنند. رئیس هیئت کشتی قم خاطرنشان کرد: این افتخار در حالی برای کشتی قم رقم 
خورده است که این هیئت در سالهای گذشته با موفقیتهای چشمگیری از جمله حضور 
در رقابتهای مختلف بین المللی، کشوری و مدال آوری، حضور نفرات متعدد در تیم های 

ملی مختلف خود را در زمره بر ترین ها معرفی کرده است.

مدالطلايکیکبوکسینگکارقمی
ازمسابقاتجهانيچک

نماینده هیئت ورزش هاي 
رزم�ي اس�تان ق�م موفق 
به کس�ب مقام قهرماني و 
نشان طلاي پیکارهاي کیک 
بوکسینگ قهرماني جهان 

در کشور چک شد.
ــي کار ارزنده علي  ــن رزم  ای
ــورمان  کریمي ملي پوش کش
ــاي 60 کیلو گرم  در وزن منه
ــت که پس از پیروزي هاي  اس
ــومین روز و  روز نخست در س
در بازي فینال توانست بر حریف 
ایرلندي به برتري دست یابد و 
ــتین طلاي تیم ایران را  نخس

بدست آورد.
در رقابت هاي جهاني کیک بوکسینگ 2014 که در مجموعه ورزشي اسپاتسا شهر پراگ 
چک در حال برگزاري است  و تا 25 آبان ماه ادامه خواهد داشت، رزمي کاران 47 کشور 
ــناس خود حضور دارند و ملي پوشان کشورمان نیز با آنها مسابقه  با چهره هاي و سرش

مي دهند.
ــیه، بلاروس،آرژانتین،  ــا نمایندگان آلمان، ایتالیا، پرتغال، هلند، روس در این رقابت ه
مجارستان، برزیل، آمریکا، فرانسه، لهستان، استرالیا، گرجستان، آذربایجان، ژاپن، چین، 
ــتان، ترکیه، ایرلند، فنلاند، آفریقا، مراکش، انگلیس،  ــتوني، اسلواکي، صربس هند، اس

کره جنوبي، تاجیکستان و... حضور دارند.

حضور موفق بانوی فوتبالیست استان قم در ترکیب 
تیم ملی و نتایج درخشش تیم اعزامی کشورمان به 
رقابت های قهرمانی آسیا موجب شده تا نخستین مدال 

فوتبال بانوان آسیا پیش روی ورزش قم باشد.
بانوان  است که در بخش  قم چند سالی  استان  فوتبال 
رونق گرفته و با تلاشی که این هیئت به ویژه در بخش بانوان و 
با تلاش خودجوش و دلسوزانه خود بانوان قمی در حال انجام 

است، همچنان مسیر رو به پیشرفت خود را ادامه می دهد.
تا اواخر دهه 1380 هیچ نام و نشانی از فوتبال بانوان در 
قم وجود نداشت، اما از همان زمان و به خصوص از اوایل دهه 
1390 این اتفاق رخ داد و بعد از اینکه بانوان قمی به خصوص 
دختران جوان علاقمند به این ورزش پرمخاطب در فوتسال 
توانایی خود را نشان دادند، راه برای حضور بانوان در فوتبال 

نیز باز شد.
حضور بانوان قمی در ورزش با تکیه بر عقاید و اصول 

ارزشی دین مبین اسلام
بانوان قمی آرام آرام پیش آمدند تا به همگان نشان دهند 
که یک بانوی مسلمان و محجبه می تواند با تکیه بر عقاید و 
اصول ارزشی دین مبین اسلام در ورزش قهرمانی حضور داشته 
باشد و برای استان و کشور خود در میادین مهم افتخار کسب 
کند.این پیشرفت ها ادامه پیدا کرد تا اینکه بانوان قمی در فوتبال 
وارد مسابقات کشوری اعم از لیگ و قهرمانی کشور شدند و با 
کسب مقام های درخور توجه به تیم  ملی راه پیدا کردند، چنانکه 
سه بانوی قمی 2 سال قبل با تیم ملی نوجوانان به مسابقات 

قهرمانی آسیا نیز رفتند.
در سال قبل نیز تیمی به نام ماهان تندیس در فوتبال بانوان 
قم تشکیل شد که در لیگ دسته اول فوتبال بانوان باشگاه های 
کشور حضور یافت و توانست به مقام قهرمانی رسیده و جواز 
صعود به بالاترین سطح رقابت های باشگاهی یعنی لیگ برتر 

را کسب کند.
از اینکه چرا تیم بانوان قم امسال در لیگ برتر باشگاه  های 
کشور به میدان نرفت و چه موانعی بر سر راه این تیم وجود 
داشت بگذریم، به اتفاق مهمی که اکنون در حال رخ دادن 
است می رسیم، اتفاقی که فوتبال قم در بخش بانوان را در 
آستانه کسب نخستین مدال از مسابقات فوتبال دختران جوان 

قهرمانی آسیا قرار داده است.
درخشش دختران و بانوان فوتبالیست  قم 

در رده ملی و بین المللی
سوی  از  سال ها  این  در  که  اهتمامی  خاطر  به  واقع  در 
متولیان ورزش یعنی بخش بانوان اداره کل ورزش و جوانان 
قم  بانوان در  فوتبال  توسعه  و  به رشد  قم  و هیئت فوتبال 
صورت گرفته است، اکنون شاهد درخشش دختران و بانوان 

فوتبالیست  قم در رده ملی و بین المللی هستیم.
از سال 1391 تاکنون دختران مستعد فوتبال قم در تیم های 

ملی رده های سنی مختلف بانوان کشورمان حضور بسیار خوب 
و فعالی دارند و اکنون یکی از این دختران توانمند فوتبال استان 
قم در ترکیب تیم ملی کشورمان در رقابت های قهرمانی آسیا 

به سر می برد.
این در حالی است که در شهر مقدس قم محدودیت های 
خاصی برای ورزش بانوان وجود دارد، اما بانوان محجوب و با 
وقار قمی با وجود این محدودیت ها با علاقه فراوان به ورزش 
می پردازند و در عرصه رقابت های کشوری و بین المللی برای 

ورزش قم افتخار کسب می کنند.
سرمایه گذاری در ورزش بانوان نتیجه مثبت می دهد

سیده لیلا عنبری رئیس گروه ورزش بانوان اداره کل ورزش 
و جوانان استان قم در این زمینه اظهار داشت: از 2 سال قبل 
که سه تن از دختران مستعد فوتبال قم عضو تیم ملی فوتبال 
دختران زیر 16 سال کشورمان شدند، توانمندی بانوان قم در 
رشته فوتبال به نمایش درآمد و این عزیزان به همراه تیم ملی 

به رقابت های قهرمانی آسیا نیز در چین اعزام شدند.
وی در ادامه بیان کرد: از بین آن سه فوتبالیست اکنون یک 
نفر عضو تیم ملی فوتبال دختران جوان زیر 19 سال کشورمان 
است و همراه با دیگر ملی پوشان عضو این تیم به رقابت های 
قهرمانی آسیا رفته و تاکنون نیز نتایج خوبی با تیم ملی کسب 

کرده است.
وی یادآور شد:  این اتفاق مهم نشان می دهد که چنانچه در 
ورزش بانوان سرمایه گذاری صورت گیرد، قطعا نتیجه مثبت 
می دهد و بانوان قمی با اولویت حجاب و عفاف در فعالیت های 
ورزشی شرکت می کنند و ضمن تقویت جسم و روحیه خود به 

فعالیت همگانی و قهرمانی ورزش می پردازند.
رئیس گروه ورزش بانوان اداره کل ورزش و جوانان استان قم 
در ادامه عنوان کرد: 2 سال پیش تعداد 3 فوتبالیست قم 
در ترکیب تیم ملی فوتبال دختران زیر 16 سال کشورمان 
در مسابقات قهرمانی آسیا در کشور چین شرکت کردند و 

توانستند با تیم ملی عنوان ششم آسیا را به دست بیاورند.
عنبری یادآور شد: اکنون خانم مروارید نصر به نمایندگی از 
بانوان فوتبالیست قم عضو تیم ملی فوتبال دختران زیر 19 سال 
کشورمان در مسابقات دختران قهرمانی آسیا 2014 است و تا 
کنون به عنوان دروازه بان اصلی تیم ملی فوتبال کشورمان در 
مقابل حریفان خود در مرحله مقدماتی این بازی ها که در کشور 
سریلانکا در جریان است، با این تیم عملکرد بسیار خوبی داشته 

و جواز صعود به مرحله بعدی بازی ها را نیز کسب کرده است.
صعود تیم ملی فوتبال دختران

 با درخشش بانوان فوتبالیست قم
این در شرایطی است که تیم ملی فوتبال دختران جوان 
بانوان  خصوص  به  خود  اعضای  درخشش  با  کشورمان 
فوتبالیست قم به مرحله بعدی مسابقات قهرمانی آسیا صعود 
کرده و اکنون یکی از مدعیان کسب عنوان قهرمانی این بازی ها 

محسوب می شود.
ملی  تیم  ترکیب  در  قم  فوتبالیست  بانوی  حضور 
اعزامی کشورمان به رقابت های فوتبال قهرمانی دختران آسیا 
این روزها نگاه علاقمندان به فوتبال در بین این قشر را معطوف 
یعنی  قم  فوتبالیست  بانوان  این  و  است  بازی ها کرده  این 
مروارید نصر در ترکیب اصلی تیم ملی دختران زیر 19 سال 
در مسابقات قهرمانی آسیا پرفروغ ظاهر شده است. البته نصر 
همراه با تیم های ملی فوتبال دختران زیر 16 و زیر 19 سال 
کشورمان در چندین تورنمنت و رقابت  مهم و معتبر بین المللی 
شرکت کرده است و به سبب توانمندی و قابلیت  بالایی که در 
تیم ملی از خود به نمایش گذاشته اکنون سنگربان اصلی تیم 
ملی به شمار می رود و با تیم ملی به مرحله نهایی رقابت های 

قهرمانی آسیا در سال 2015 نیز راه یافته است.
تمجید هیئت فوتبال

 از عملکرد بانوان فوتبالیست قم
کریم بهرامی رئیس هیئت فوتبال استان قم نیز رفت و در 
این رویارویی با تمجید از عملکرد بانوان فوتبالیست قم عنوان 
کرد: این دستاورد مهم موجب خواهد شد تا در حد توان و 
امکان توجه بیشتری به فوتبال و همچنین فوتسال بانوان قم 

داشته باشیم.
بهرامی می افزاید: خانم مروارید نصر بعد از ماه ها حضور در 
اردوی ها و برنامه های آماده سازی تیم ملی و همچنین چند 
سفر خارج از کشور اکنون با تیم ملی دختران زیر 19 سال 
کشورمان به مقصد کشور سریلانکا راهی مسابقات قهرمانی 

آسیا شده است.
وی ادامه داد: تیم ملی فوتبال دختران کشورمان در مرحله 
مقدماتی این بازی ها با تیم های ملی فوتبال سریلانکا و فلسطین 
هم گروه بود که خوشبختانه با درخشش نصر و دیگر بازیکنان 
خود توانست هر دو حریف را در این مرحله شکست داده و به 

عنوان صدرنشین به مرحله بعدی صعود کند.
رئیس هیئت فوتبال استان قم بیان کرد: تیم ملی فوتبال 
دختران در نخستین دیدار برابر میزبان بازی ها یعنی سریلانکا 
به میدان رفت و در حالی که کاملا تیم برتر میدان بود توانست 
با نتیجه پرگل 4 بر یک حریف خود را شکست داده و در واقعی 

جدی ترین رقیب مرحله مقدماتی را از پیش رو بردارد.
بانوی قمی سنگربان اصلی تیم ملی

 در مسابقات قهرمانی آسیا
وی یادآور شد: همچنین تیم ملی فوتبال دختران زیر 19 
سال کشورمان در دومین دیدار خود به مصاف تیم ملی فوتبال 
دختران فلسطین رفتن دو در پایان توانستند با 6 گل حریف را 
شکست دهند و بدین ترتیب به عنوان صدرنشین راهی مرحله 

نهایی رقابت های قهرمانی جوانان بانوان آسیا شوند.
رئیس هیئت فوتبال استان قم ادامه داد: تیم ملی فوتبال 
دختران جوان کشورمان در دومین و آخرین دیدار خود در 
مصاف با تیم ملی فلسطین در حالی با 6 گل به برتری رسید 
که خانم نصر دروازه بان اصلی تیم ملی بود و این تیم با گل های 
فاطمه رحمتی، شبنم بهشت و فرشته خسروی از سد حریف 

گذشت.
وی تصریح کرد: با پایان دیدارهای مرحله مقدماتی تیم های 
ملی ایران با 6 امتیاز از گروه دوم، ازبکستان با 9 امتیاز از گروه 
نخست، استرالیا با 9 امتیاز از گروه سوم و تایلند با 4 امتیاز از 
گروه چهارم به مرحله نهایی رقابت های قهرمانی جوانان آسیا 

صعود کردند.
بهرامی در پایان اظهار کرد: سه بانوی فوتبالیست قم در سال 
1391 در مسابقات قهرمانی دختران زیر 16 سال آسیا با تیم 
ملی به مقام ششم رسیدند و امیدوارم که امسال تیم ملی زیر 
19 سال به روی سکو برود و نخستین مدال برون مرزی از 
فوتبال بانوان در کارنامه درخشان ورزش قم ثبت شود در حالی 
که خوشبختانه مرحله مقدماتی این بازی ها با صعود تیم ملی 
به پایان رسید و در سال 2015 که زمان اندکی به آغاز آن باقی 

مانده به انتظار کسب این موفقیتی هستیم.

سیروس دین محمدی با اشاره به کیفیت لیگ برتر 
گفت: بازیکن جدیدی که بتوان از آن در جام ملتهای 

آسیا استفاده کرد، ندیدم.
ملی پوش اسبق استقلال در خصوص سطح فنی و کیفی 
لیگ برتر گفت: سطح بازیها آنطور که انتظار داشتیم حرفه ای 
و در خور لیگ برتر نبود و سطح بازیها معمولی بود و به همین 
دلیل تماشاگران به استادیوم نمی آیند. اگر بازیها باکیفیت بود 
مردم به استادیوم می آمدند چرا که مردم ما فوتبال را خیلی 
خوب می فهمند. دین محمدی افزود: اگر کیفیت لیگ ما بالا 
بود بازیکنان ما باید در اروپا بازی می کردند. زمانی بازیکنان 
ما در تیمهایی مثل بایرن مونیخ بازی می کردند. الآن قطعا 
کیفیت لیگ ما پایین است که بازیکنان ما به لیگ های اروپایی 
نمی روند. این شاخصی است برای کیفیت لیگ. اگر ما پیشرفتی 
داشتیم می آمدند و بازیکنان ما را می بردند، مثلا تیم ماینس 
آلمان من را از بازیهای جام باشگاه های آسیا پیدا کرد و برد. 
بازیکنان دیگری مثل فرهاد مجیدی، علی  دایی، کریم  باقری و 
علی کریمی هم همینطور، به واسطه کیفیت بالایشان از لیگ 

خودمان به اروپا رفتند.
سرمربی امید های استقلال در خصوص سطح فنی تیمهای 
لیگ برتری گفت: در این زمینه هم پیشرفتی نداشتیم، دو، سه 
تیم هستند که از قدیم خوب بازی می کنند و پیشرفت تازه ای 

نداشتند و همیشه اسمشان مطرح بوده است.
سیروس دین محمدی دلیل این رکود در سطح تیمهای 
لیگ را کم بودن کارهای تاکتیکی و نبود بازیکنان ستاره  دانست 
و گفت: بازیکن یک روز کیفیتش خیلی خوب است و روز دیگر 
خیلی ضعیف که این برای یک فوتبالیست و باشگاه اصلا خوب 
نیست و دلیل آن نبود تفکر حرفه ای است؛ فقط با چند ساعت 

تمرین نمی توان ادعای حرفه ای گری کرد.
کارشناس فوتبال گفت: وقتی به یک بازیکن پول میلیاردی 
می دهیم باید به همان اندازه از او کار کشید. مثلا در بایرن مونیخ 
بازیکنان از اول صبح تا غروب در اختیار باشگاه هستند،  اما در 
ایران نمی شود این فرهنگ را جا انداخت، بازیکن طی دو ساعت 
می گوید خسته شدم؛ دلم برای خانواده ام تنگ شده! اول باید 

این فرهنگ را اصلاح کرد بعد پولهای میلیاردی پرداخت.

»فوتبالیستهای  این  مورد  در  استقلال  اسبق  بازیکن 
میلیاردی« گفت: این بازیکنان در لیگ کار خاصی نکرده اند 
و خیلی معمولی بوده اند. قبلا اگر بازیکنی خوب کار می کرد 
دیده  الآن چنین چیزی  اما  زبانها می افتاد  بر سر  اسمش 
و  دارند  بالایی  هزینه های  که  تیمهایی  عملکرد  نمی شود. 
بازیکنان ملی پوش دارند با سایر تیمها تفاوت چندانی ندارد، 
فقط چند تیم هستند که کارهای تاکتیکی خوبی دارند و از 
دیگر تیمها فاصله گرفته اند و بقیه در یک سطح هستند. با 
همه این اوصاف بعضی بازیکنان جوان داریم که باید از آنها در 

بازیهای دوستانه استفاده کرد و آنها را محک زد.

نخستین قهرمانی فوتبال بانوان آسیا 
در انتظار ورزش قم

آگهی مزایده 
آگهی مزایده ششدانگ پلاک ثبتی 10251/2129 اصلی واقع در 

بخش یک قم درموضوع کلاسه 9204030011000259
به موجب پرونده اجرائی کلاسه 9200260، له : موسسه قرض الحسنه مهر 
بسیجیان ،علیه : آقای حسین جداخانی و غیره مستند سند رهنی شماره 
19197 مورخ 1389/11/26 تنظیمی  دفترخانه اسناد رسمی شماره 51 ، 
ششدانگ پلاک ثبتی شماره 10251/2129 اصلی  به شما ره ثبت 60557  
در صفحه 502 دفتر 377 واقع در بخش  یک قم  به نشانی : قم ، خیابان 
19 دی ، بعد از کمربندی )  فرهنگیان ( ،  خیابان مهران ، نبش کوچه  
7، پلاک 22 متعلق به آقای حسین جداخانی و غیره از طریق مزایده به 

فروش می رسد:
حدود و مشخصات مورد مزایده :

شمالا: اول بطول 2/40 متر پخی است ، و دوم بطول 7/30 متر پی به شارع 
8 متری 

شرقا: بطول 20 متر پی به  پلاک شماره 2130   اصلی 
جنوبا : بطول 9 متر پی به پی پلاک شماره 2083 اصلی 

غربا :  بطول 18/30 متر پی  بشارع 12 متری 
ب مساحت 178/56  متر مربع می باشد.

ملک به صورت دو نبش به کوچه  8 و 12 متری است و دارای سه طبقه 
) زیرزمین – همکف – و اول(  و هر طبقه یک واحد مستقل مسکونی با 
سرویس پله مشترک شامل  یک یا دو اتاق خواب و پذیرایی وآشپزخانه اپن 
و سرویس بهداشتی است پوشش کف طبقه  زیرزمین موزائیک  و همکف 
و طبقه اول  سرامیک و بدنه دیوارها و سقفها سفید کاری وکف آشپزخانه 
و سرویسها سرامیک و بدنه آنها کاشی می باشد سفید کاری سقفها با 
نوزمخفی و تزئینات وآشپزخانه ها دارای کابینت mdf وهود و شیرآلات و 
کلید پریزهای ایرانی و کف دیوار و حیاط و نماهای ساختمان سنگ گرانیت 
یا چینی و درب و پنجره ها خارجی  فلزی رنگ شده و دربهای داخلی با 
روکش ملچ خود رنگ و سرویس  پله چهار طرفه با پله ها سنگ و دیوار تا 
حدود 1/20 متر سنگ گرانیت و گرمایش ساختمان بخاری گازی و شومینه 
و سرمایش سه عدد کولر آبی و دو عدد کولر گازی و پشت بام ایزوگام با 
یک متر دور چینی و اتاق پله سیمان شده می باشد . طبقات دارای پرده 
پارچه ای و آیفون تصویری و  آبگرمکن دیواری و دربهای پارکینگ دارای 
ریموت کنترل و ملک دارای سه انشعاب گازو دو انشعاب برق و بک انشعاب 
آب و فاضلاب و دارای گواهی عدم خلاف  به شماره 1/1010529 مورخ 
89/11/18 از شهرداری با 404/32 متر مربع اعیانی در سه طبقه می باشد.

فاقد حقوق ارتفاقی است.

مبلغ ارزیابی ملک مورد مزایده با نظر کارشناس رسمی دادگستری بدین 
شرح اعلام میگردد:

هرمتر  ازقرار  مربع  متر   178/56 مساحت  به  ششدانگ  عرصه  ارزش 
22/000/000 ریال جمعا به ارزش 3/928/320/000 ریال 

ارزش اعیانی زیرزمین به مساحت 161  متر مربع از قرار هر متر 6/250/000 
ریال جمعا به ارزش 1/006/250/000 ریال 

ارزش اعیانی همکف به مساحت 127 متر مربع از قرار هرمتر 7/750/000 
ریال  جمعا به ا رزش 984/250/000 ریال 

ارزش اعیانی طبقه اول به مساحت 138 متر ازقرار هر متر مربع 7/75/000 
ریال جمعا به ارزش  1/069/500/000 ریال 

ارزش پارکینگ –حیاط سازی – اتاق پله و انشعابات و امتیازات  و منصوبات 
جمعا به ارزش  43/500/000 ریال

کل  ارزش ملک به مبلغ 7/423/320/00  ریال به  حروف هفت میلیارد و 
چهارصدو بیست و سه میلیون و سیصدو بیست هزار ریال ارزیابی گردیده 
است . مزایده ملک مذکور از ساعت 9 صبح الی 12 روز  چهارشنبه مورخه 
1393/10/10  در اجرای ثبت قم واقع در خیابان ساحلی انجام می شود 
به حروف یک میلیارد و   ( پایه 7/423/320/000 ریال  از مبلغ  مزایده 
دویست و پنجاه و چهار میلیون و ششصدو پنجاه هزار ریال ( شروع و به 
بالاترین قیمت فروخته می شود حق الحراج و نیم عشر دولتی مازداد بر 
مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود در ضمن بدهی های ملک اعم 
از مالیات و عوارض شهرداری و آب و برق گاز  وغیره تا تاریخ حراج اعم از 
اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد 
بود خریداران میبایست کل مبلغ پایه را بعنوان سپرده شرکت درمزایده به 
حساب این اداره واریز نمانید ودر صورت توافق بر واریز غیر نقدی با بستانکار 
ونسبت به ما زاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه 
روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد مزایده روز اداری بعد 
از  تعطیلات درهمان مکان و ساعت برگزار خواهد شد و حقوق دولتی و حق 

مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد . 
تاریخ انتشار: 93/08/25

مهدی روز خوش – واحد اجرای ثبت اسناد قم 

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقای باقر مهر علی با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که 
سند مالکیت ششدانگ پلاک 11180/1/46/72 اصلی واقع در بخش یک 
ثبت قم در صفحه 246 دفتر 778 ذیل ثبت 146062 بنام باقر مهر علی 
سند صادره و تسلیم شده و نامبرده اعلام نموده که سند مالکیت صادره 

مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده . لذا مراتب 
باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120آئین نامه قانون ثبت دریک نوبت به 
تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد 
خود و یا  انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار 
آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند 
تا مورد رسیدگی قرار گیرد .بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت 

به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. 
جعفرکاظمی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم  

آگهی فقدان سند مالکیت 
خانم ژیلا حیدری با ارائه کی برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته 
که سند مالکیت ششدانگ 1/26 الی 10890/6 اصلی واقع در بخش  یک 
ثبت قم که ذیل صفحه 34  دفتر 253 به نام آقای  مرتضی مجی ثبت 
و سند صادرو تسلیم شده ، سپس مع ا لواسطه به موجب سند قطعی 
81549 مورخه 1374/9/21 دفتر 4  قم به خانم ژیلا حیدری انتقال شده 
است سپس در اثر جابجائی مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت 
المثنی را نموده است . لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 
آئین نامه قانون ثبت دریک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه 
کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا  انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا به این 
اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد .بدیهی 
است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر 

مقررات اقدام خواهد شد. 
جعفرکاظمی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم  

آگهی افراز
نظر به اینکه صدیقه شکر گلابی اصلی بخش یک ثبت قم تقاضای افراز 
سهم خود و صدور سند مالکیت افرازی را نموده اند و از آنجا که دسترسی به 
نشانی مالکین مشاعی مقدور نبود فلذا بدینوسیله  اعلام میگردد جهت انجام 
عملیات افراز نماینده و نقشه برداراین اداره سه شنبه مورخه 93/09/11 
از ساعت 9 الی 12 در محل وقوع ملک30 متری قائم کوچه 11 حاضر 
میشوند از کلیه ماکلین مشاعی دعوت میگردد در موعد مذکور در محل 
حضور بهم رسانید تا حقی از کسی تضییع نگردد ضمنا حضور مانع افراز 

نخواهد بود. 
جعفر کاظمی – رئیس ثبت منطقه یک قم 
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علمیوسلامت

بایدهاونبایدهادرتغذیهافراددیابتی
)قسمت اول(

امروزه بیماری های غیر واگیر از اصلی ترین علل مرگ و میر و ناتوانی ها در جهان و 
ایران هستند.اکثر عوامل خطر برای ایجاد این بیماری ها، به میزان بسیار زیادی با شیوه 

زندگی و به خصوص تغذیه افراد  مرتبط هستند.
 از تغییرات نامطلوب در رژیم غذایی می توان به افزایش انرژی دریافتی از طریق 
مصرف  بیش از حد چربی و شکر به ویژه دریافت چربی های اشباع) افزایش 
مصرف روغن های جامد( و از طرفی  کاهش دریافت قندهای پیچیده و فیبر 
غذایی )مانند انواع نان سبوس دار، سبزی ها، میوه ها، حبوبات و...(اشاره نمود.

به دلیل این تغییرات در رژیم غذایی و شیوه زندگی نادرست) دیر خوابیدن، عدم 
تحرک و فعالیت بدنی منظم، استرس و...( ، بیماری های مزمن غیر واگیرنظیر 
دیابت، بیماری قلبی عروقی، چاقی، فشارخون و انواع سرطان ها به طور قابل 

توجهی افزایش یافته اند.
تعریف دی��ابت یا بیماری قند :

یک نوع اختلال با علت چندگانه که با افزایش قندخون  مشخص می گردد.دو علت 
اصلی افزایش قند خون عبارتند از:

الف:بدن به میزان کافی انسولین تولید نمی کند )دیابت نوع1(
ب: گیرنده های انسولین خوب کار نمی کنند یا سلول های بدن به خوبی به 

انسولین پاسخ نمی دهند )دیابت نوع 2(
دیابت نوع 1: 5 تا 10 درصد بیماران به دیابت نوع 1 مبتلا هستند. این بیماری در اثر 
اختلالات سیستم ایمنی ایجاد می شود. بطوریکه خود بدن علیه سلول های تولید کننده 

انسولین در لوزالمعده واکنش نشان می دهد و باعث تخریب آن ها می شود. 
دیابت نوع 2: مقاومت به انسولین علت اصلی این بیماری است.این بیماری در افراد چاق 
و خانم ها شیوع بیشتری دارد.شیوه ی زندگی، نوع رژیم های غذایی، نداشتن تحرک و 

چاقی از عوامل اصلی زمینه ساز دیابت نوع 2 هستند. 
عوارض دیابت:

شامل عوارض قلبی عروقی ، عصبی و چشمی است . بالا رفتن فشار خون - تغییرات 
خلقی - افسردگی-  عفونت های مکرر - کند بودن روند ترمیم زخم ها - کاهش وزن 
سریع - خستگی -  تاری دید - پوست خشک - گزگز و مورمور شدن انگشتان همگی از 

عوارض دیابت به شمار می روند.
خطرناک ترین حادثه ای که ممکن است برای بیماران رخ دهد، سکته های قلبی یا 

مغزی است.
عوارض چشمی :

بالا بودن مدت ابتلا به دیابت، در ایجاد عوارض چشمی نقش مهمی دارد.در افراد مبتلا 
به عوارض چشمی، فعالیت هایی که فشار داخل چشم رابالا می برد مانند وزنه برداری می 

تواند سبب خونریزی چشم گردد
توصیه های تغذیه ای در عوارض چشمی:

مصرف مواد غذایی که به سرعت قند خون را افزایش می دهند مانند نان سفید بدون 
سبوس،سیب زمینی، برنج و ... باعث بالا رفتن التهاب در شبکیه می شوند. همچنین وخیم 

شدن عوارض چشمی، ارتباط مستقیمی با کل انرژی دریافتی فرد دارد. 
بنابراین بایستی در رژیم غذایی مصرف مواد ضدالتهاب یعنی میوه ها و سبزی ها، غلات 
کامل سبوس دار) جو، گندم و...( و مغز دانه ها)گردو ، پسته و...( را مورد توجه قرار داده و 

در برنامه غذایی روزانه بگنجانیم.
مواد غذایی ضد التهاب:

غلات سبوس دار)نان جو، سنگک و برنج قهوه ای(، میوه ها و سبزی ها، حبوبات 
جوانه زده

روغن های گیاهی مایع مثل روغن زیتون، کنجد، کلزا، هسته انگور، روغن دانه کتان
مغزها به خصوص گردو، ماهی و غذاهای دریایی، ادویه و گیاهان مفید)زنجبیل، سیر، 

زردچوبه، نعناع، فلفل، زیره سبز(، چای سبز
مواد غذایی التهاب زا:

 غلات تصفیه شده)نان سفید و برنج(، قندهای ساده: قند، شکر، شیرینی نوشیدنی ها 
و غذاهای حاوی شکر، روغن نباتی جامد، چربی های اشباع حیوانی)خامه، کره، و روغن 
حیوانی(،  غذاهای پروسه شده مثل سوسیس و کالباس، گوشت قرمز و لبنیات پر چرب

تنقلات مثل پفک و چیپس، نمک بیش از حد، غذاهای سرخ شد 

 تهیه و تنظیم : مریم غواصه
کارشناس ارشد تغذیه مرکز بهداشت شهرستان

 نتایج تحقیقات جدید محققان دانشگاه ییل نشان داده، بیشتر افراد ممکن است 
برای ایجاد تعادل در احساسات خود اشک شوق را تجربه کرده باشند. 

اوریانا آراگون، روانشناس دانشگاه ییل و از محققان این پژوهش اظهار کرد: افراد برای ایجاد 
تعادل در احساسات اشک شوق می ریزند. زمانی که احساس افراد با حس های مثبت تحریک 

می شود، آنها برای بازیافتن احساسات بهتر خود اشک شوق را تجربه می کنند. 
محققان یادآور شدند، نمونه های بسیاری از تجربه های مثبت وجود دارد که موجب رهاسازی 
احساس منفی می شود، برای مثال ممکن است زنی بعد از بازگشت دوباره همسرش از جنگ 
اشک شوق بریزد و یا افراد بزرگسال در برابر کودک زیبا و دلنشین گونه وی را نیشگون بگیرند. 
این گروه تحقیق دریافتند رخدادهای شاد با واکنش های منفی متعادل، احساس شدید و 
سریعی در برابر دیگران ایجاد می کند. به عقیده این گروه، فارغ التحصیلی کودکان موجب 

فشردن گونه آنان و همچنین اشک شوق والدین می شود. 
آراگون در ادامه افزود: این رفتار افراد در کنترل احساس بسیار مهم و با سلامت جسمی و 
روحی آنان مرتبط و تعیین کننده کیفیت رفتار و ارتباط افراد با دیگران و حتی چگونگی کار 

با یکدیگر است. 

کوچکترینوسیلهحملونقلکهتبدیلبهلباسمیشود
تحول و نوآوری در ساخت وسایل حمل و نقل اینبار آن ها را تبدیل به 

وسایلی با قابلیت تغییر شکل درآورده است.
کارشناسان به تازگی سبک ترین و کوچکترین وسیله حمل و نقل در دنیا را تهیه 
کرده اند که در حقیقت نوعی Scooter است که قابلیت حمل و تغییر شکل به صورت 

کمربند را داراست.
گفتنی است؛ این Scooter می تواند وزن افراد بزرگسال را تحمل کند و آن ها را در 

مسیرهای مورد نظر هدایت کند.
بررسی ها نشان می دهند، پس از استفاده از این وسیله، به دلیل عرض بسیار کم 
و طول بلند آن کاربر می تواند از آن به عنوان یک کمربند استفاده کرده و دور کمر 
خود ببندد و به این ترتیب دیگر مشکل چگونگی حمل و نقل و جابجایی آن برطرف 

می شود.
با استفاده از این وسیله افرادی می توانند بدون نیاز به استفاده از ماشین، دوچرخه و 
یا موتور سیکلت به رفت و آمد در مسیر های کوتاه بدون نگرانی درباره جای پارک و 

امنیت این وسیله بپردازند.

کسبدانشفنیتولیدقرصمخمردرکشور
  عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه از پیگیری تولید قرص مخمر 

در کرمانشاه برای اولین بار در کشور خبر داد. 
دکتر رضا تحویلیان که به همراه تیمی موفق به ثبت اختراع روش تولید فرص مخمر شده اند، 
با بیان اینکه در حال حاضر پودر مخمر به عنوان محصول جانبی در کارخانه تولیدکننده 
خمیر مایع جهت تهیه خمیر نان تولید می شود، اظهار کرد: این پودر یک مکمل غذایی مناسب 

برای کودکان، زنان باردار و ورزشکاران محسوب می شود. 
تحویلیان افزود: این ماده حاوی مقادیر زیادی ریزمغذی از جمله انواع ویتامین B است که 

بسیار برای بدن ضروری است. 
این متخصص فارماسیوتیکس با بیان اینکه قرص مخمر از پودر مخمر ساخته می شود، اظهار 
کرد: دانش ساخت این قرص در کشور وجود نداشت و قرار بود آن را از خارج کشور وارد کنند. 
تولید قرص مخمر تکنولوژی پیشرفته ای می خواهد، تصریح کرد:  اینکه  بیان  با  وی 
خوشبختانه توانستیم این تکنولوژی را به شکل بومی به دست آوریم و در حال حاضر روش 

تولید این قرص ثبت اختراع شده است. 

به گفته تحویلیان، دانش فنی تولید این قرص طی قراردادی از طرف دانشگاه علوم پزشکی 
کرمانشاه به یکی از شرکت های دانش بنیان واگذار شده که این شرکت باید در آینده ای نزدیک 
کارخانه ای را راه اندازی و تولید قرص مخمر را با استفاده از پودر مخمر به دست آمده آغاز کند. 

رابطهاستفادهزیادازتلفنهمراهوسرطانمغز
پژوهش های محققان کلینیک مایو در آمریکا نشان می دهد که احتمال ابتلا به 

سرطان مغز در افرادی که به طور افراطی از موبایل استفاده می کنند زیاد است.
 در این تحقیقات، بیشتر افرادی مورد بررسی قرار گرفته اند که برای سال ها )بیش از 25 
سال( از تلفن همراه استفاده کرده اند و نتایج نشان می دهد که احتمال ابتلای این افراد به 
گلیوما )glioma(، مرگبارترین نوع سرطان مغز، سه برابر بیشتر از افردیست که از این وسیله 

استفاده نمی کنند. 
در این گزارش آمده است که استفاده از تلفن بی سیم نیز بسیار خطرناک است و افراد باید در 
نحوه استفاده از آن دقت داشته باشند.متخصصان به افراد توصیه می کنند که هنگام استفاده 

از تلفن همراه، حتما از بلندگوی تلفن یا هندزفری استفاده کنند. 
ــرطان که یک آژانس تخصصی  ــال 2011 میلادی، آژانس بین المللی تحقیقات س در س

سرطان واقع در لیون فرانسه و وابسته به سازمان بهداشت جهانی است، موبایل و تلفن های 
بی سیم را در گروه عوامل سرطان زا طبقه بندی کرد.

تحقیقات انجام شده توسط موسسه ملی سرطان در مورد استفاده از تلفن همراه هشدار داد 
و گفت که انرژی فرکانس های رادیویی ناشی از تلفن همراه توسط بدن انسان جذب می شود 

که سرطان زاست.
در سال 2012 میلادی، یک تاجر 60 ساله ایتالیایی در ناحیه ای از سر که هنگام مکالمه 
موبایل روی آن قرار می گیرد، به تومور مبتلا شد و تحقیقات نشان داد که این فرد روزانه حدود 
6 ساعت از تلفن همراه خود به مدت 12 سال استفاده کرده است. تحقیقات در مورد این مرد، 

ارتباط مستقیم تلفن همراه و سرطان را تایید کرد. 
تحریک واکنش های آلرژیک و ناباروری مردان از دیگر معایب استفاده از تلفن همراه است. 

افتشنواییسومینمشکلشایع
زندگیسالمنداناست

افت شنوایی پس از آرتریت و فشار خون بالا سومین مشکل شایع سالمندان 
به شمار می آید.

صدیقه ابراهیمی کارشناس کاردرمانی افزود: سالمندی دوره ای از تجربه سفر زندگی 
است که طی آن سالمندان در معرض تهدیدات بالقوه ای قرار می گیرند.

وی گفت: اختلالات متعدد حسی و عملکردی زمینه ساز محدود شدن موقعیت های 
اجتماعی و افزایش تدریجی وابستگی به دیگران و کاهش کیفیت زندگی است.

افت شنوایی زمینه ساز اختلال در عملکردهای شنوایی  اذعان داشت:  ابراهیمی 
سالمندان می شود و در نهایت بر کاهش کیفیت زندگی در ابعاد تندرستی جسمی، توسعه 

و فعالیت و سلامت احساسی دارد.
وی با اشاره به عوارض اختلال کاهش شنوایی خاطرنشان کرد: باید سالمندان و مراقبین 

آنها با توصیه سمعک به حل مشکل کمک نمایند.
ابراهیمی در پایان گفت: برای بهبود کیفیت زندگی سالمندان، تقویت و توانبخشی 

شنیداری و استفاده از سمعک توصیه می گردد.

آموزشوالدینکودکانکمتوانذهنی
درجامعهکمرنگاست

آموزش والدین کودکان کم توان ذهنی از اولویت هایی است که نباید از آن 
غافل بود.

ابوالفضل پورصدوقی کارشناس ارشد روانشناسی و آموزش کودکان استثنایی افزود: از 
آنجا که کودکان کم توان ذهنی با کودکان عادی متفاوتند، تعامل آنها با خانواده هایشان نیز 

متفاوت و حائز اهمیت است.
وی با اشاره به نتایج بدست آمده اظهار داشت: بین میزان روان رنجوری مادران کودکان 
کم توان ذهنی و مادران کودکان عادی تفاوت معناداری وجود دارد و میانگین نمرات 
روان رنجوری مادران کودکان کم توان ذهنی از میانگین نمرات روان رنجوری مادران 

کودکان عادی بالاتر است.
پورصدوقی گفت: آموزش خانواده های کودکان کم توان ذهنی از اولویت های آموزشی، 
درمانی کشور محسوب می شود تا بتوان شاهد زندگی عادی خانواده های کم توان ذهنی و 

کاهش هزینه های سلامت جامعه بود.

جدیدترینشیوهدرمانسکتهقلبی
برخی از میوه ها می توانند به زودی به عنوان یک داروی درمانی در مراکز 
اورژانس و فوریت های پزشکی برای مقابله با حملات قلبی مورد استفاده قرار 

گیرند.
سکته قلبی می تواند در هنگام رخ دادن باعث مرگ سریع سلول های قلب شود و آسیب 
جبران ناپذیر به این عضو حیاتی بدن وارد کند در یک روش درمانی جدید کارشناسان در 
نظر دارند با استفاده از مواد شیمیایی موجود در خوراکی هایی مانند سیب خوراکی و توت 

فرنگی مانع از مرگ سلول های قلب شوند. 
گفتنی است، پزشکان و پژوهشگران دانشگاه کمبریج با مطالعه بر روی مواد شیمیایی 
موجود در سیب و توت فرنگی دریافته اند این مواد می تواند باعث خون رسانی سریع به 
سلول های بافت قلب در هنگام رخ دادن ایست و حملات و سکته قلبی شوند و مانع از 

مرگ این سلول ها به دلیل عدم رسیدن اکسیژن به آنها شوند. 
محققان دانشگاه کالج لندن در همکاری با دانشمندان کمبریج اثر مفید مواد شیمیایی 

موجود در سیب و توت فرنگی را بر قلب موش های آزمایشگاهی مشاهده کرده اند. 

دندانقروچهباعث
بیماریمرگبارمغزیمیشود

دندان قروچه مشکلی است که ابدا نباید نسبت به آن بی توجه بود زیرا 
می تواند به شدت سلامت فرد را تحت تأثیر قرار دهد.

 کارشناسان هشدار می دهند بروز دندان قروچه در افراد می تواند باعث ایجاد میگرن 
در افراد شود. 

گفتنی است، علاوه بر میگرن دندان  قروچه که در اکثر افراد شب هنگام رخ می دهد 
می تواند باعث خرابی دندان ها، بروز بیماری های لثه و حتی از دست دادن دندان ها شود. 

بررسی ها نشان می دهند، دندان  قروچه یک مشکل عصبی شایع در دنیا است که در 
زنان به نسبت مردان شیوع بیشتری دارد و می تواند حتی باعث شکستگی فک، دندان، 

مشکلات شنوایی و حتی عفونت لثه شود. 
کارشناسان توصیه می کنند افراد در صورت بروز دندان قروچه هنگام خواب حتما به 

پزشک متخصص مراجعه کنند و درمان این مشکل را به تأخیر نیندازند. 

مصرفاینمادهدخانی
اطرافیانتانراچاقمیکند

یکی از مواد دخانی که در جهان میلیون ها نفر به استعمال آن می پردازند 
می تواند اثر چاق کننده و بیماری زا برای افراد داشته باشد.

کارشناسان هشدار می دهند استعمال سیگار علاوه بر ایجاد آسیب های فراوان جسمی 
و روحی برای خود فرد استعمال کننده می تواند اثرات مرگباری بر اطرافیان فرد که این بو 

را استشمام می کنند، بگذارد. 
گفتنی است، از جمله بزرگ ترین آسیب هایی که استشمام بوی سیگار می تواند بر روی 
اطرافیان فرد سیگاری بگذارد تغییر مقاومت بدن آنها نسبت به ترشح هورمون انسولین 

است که در درازمدت می تواند منجر به افزایش وزن در آنها شود. 
استعمال سیگار می تواند به شدت بر روی میتوکندری سلولی تأثیر بگذارد و باعث چاقی 

و حتی ابتلای افراد غیرسیگاری به دیابت شود. 
بررسی ها نشان می دهند، علاوه بر سیگار سایر وسایل دودزاد مانند دود اگزوز خودروها، 

سوختن چوب، زغال و بروز آتش سوزی نیز می تواند سبب چاقی در افراد شود. 

خوراکیکهژنهایبدنتانرانابودمیکند
برخی از خوراکی ها می توانند به شدت بر سلامت ژن های بدن اثر منفی 

بگذارند و آنها را نابود کنند.
کارشناسان بهداشتی هشدار می دهند رژیم غذایی فاقد مواد غذایی مغذی می تواند 

آسیب جدی به طول عمر افراد وارد کند. 
گفتنی است، خوردن غذاهای مملو از چربی، شکر و نمک می تواند باعث تغییر در 
ژن ها در درازمدت شود. بررسی ها نشان می دهند، خوراکی ها بر اساس جدیدترین یافته ها 
می توانند باعث تغییر در ساختار ژن ها شوند. کارشناسان اعتقاد دارند خوردن غذاهایی 
مانند انواع ماهی ها، میوه و سبزیجات برعکس می تواند باعث اصلاح ژن های بدن و حفظ 
سلامت آنها شوند. خوردن غذاهای پرچرب و شیرین می تواند با برهم زدن نظم و توالی 
ژنتیکی افراد را در معرض خطر ابتلا به بیماری هایی مانند ضعف سیستم ایمنی بدن، 

تصلب شرائین، سخت شدن رگ  ها و در نهایت بروز مرگ زودرس قرار دهد. 

اینورزشهابرایمبتلایانبهگودیکمر
توصیهنمیشود

یک متخصص طب فیزیکی گفت: نوجوانان و افرادی که به صورت ارثی دچار  
شلی مفاصل هستند باید از انجام ورزش هایی با حرکات کششی شدید به سمت 

عقب، پرهیز کنند، چراکه انجام این حرکات باعث ایجاد گودی کمر می شود. 
دکتر هادی شجاعی با اشاره به اینکه برای پیشگیری از گودی کمر نباید هنگام نشستن 
پاها را به زیر صندلی ببرید، گفت: این کار گودی کمر تان را می افزاید و به زانوها فشار 
می آورد. وی با تاکید بر اینکه پوشیدن کفش پاشنه بلند موجب افزایش گودی کمر 
می شود، گفت: برای پیشگیری از این عارضه باید از ایستادن، راه رفتن و نشستن طولانی 
مدت اجتناب کنید. انجام حرکات ورزشی که به مقاومت و تحرک بالایی نیاز دارد، به افراد 
دچار گودی کمر توصیه نمی شود. وی افزود: نوجوانان و افرادی که به صورت ارثی دچار 
شلی مفاصل هستند از انجام ورزش هایی مانند ژیمناستیک و یوگا که حرکات کششی 
شدید به سمت عقب دارند، پرهیز کنند. این متخصص طب فیزیکی گفت: گودی کمر 
باعث ایجاد محدودیت در انجام برخی تمرینات می شود و درست انجام ندادن برخی 
تمرینات ورزشی می تواند به بدتر شدن وضعیت کمک کند. بنابراین باید تمرینات ورزشی 
را تحت نظر فیزیوتراپیست یا متخصص طب فیزیکی انجام دهید. شجاعی با بیان اینکه 
ضایعات ستون فقرات حداکثر باید تا پیش از سن بلوغ اصلاح شوند، گفت: خوشبختانه 
گودی کمر افزایش  یافته را می توان تا 20 سالگی هم تا حد زیادی به حالت عادی بازگرداند. 
وی یادآور شد: بدون نظارت مستقیم پزشک، قوزبند یا کمربند استفاده نکنید. استفاده از 
قوزبند و کمربند تنها باید در مدت های محدود )به عنوان نمونه دوره های 4 ماهه( صورت 
گیرد. نکته مهم تر آنکه در صورت استفاده از کمربند یا قوزبند باید روزانه یک ساعت باز 
شوند و برای جلوگیری از تحلیل رفتن عضلات زیر کمربند، ورزش های مخصوص آن با 

جدیت انجام شود. 

کیسههوایپوشیدنیمخصوصموتورسواران
 محققان ایتالیایی کیسه هوایی به شکل جلیقه طراحی کرده اند که با کمک 
حسگرهای مختلف، خطرات احتمالی را تشخیص داده و از بدن موتورسوار محافظت 

می کند. 
سیستم Tech-Air شامل یک سیلندر هوا و واحد کنترل کیسه هوا )ACU( است که درون 
یک جلیقه مخصوص نصب می شود. این سیستم دارای یک باتری لیتیوم یون است که در مدت 

زمان شش ساعت شارژ شده و پس از هر بار شارژ تا یک روز قابل استفاده است. 
قیمت این سیستم حدود 1200 یورو است و موتورسوار می تواند در صورت نیاز، کت مخصوص 
Valparaiso jacket به قیمت 649 یورو یا کت سبک تر Viper jacket به قیمت 349 یورو 
را تهیه کند؛ هر دو مدل کت دارای پنل های ال ای دی بر روی بازوها هستند که عملکرد درست 
سیستم و میزان شارژ باتری را نشان می دهد. کیسه هوای پوشیدنی موتورسواران که توسط 
محققان شرکت Alpinestars طراحی شده است، از بهار سال آینده در اروپا عرضه خواهد شد

ساخترباتکاراتهکار
باسرعتیوزپلنگومقاومتاسب!

 مهندسان آمریکایی ربات مبارز دوپایی ارائه داده اند که روی یک پا می ایستد و 
عمل یک کاراته باز را تقلید کند. 

ربات »اطلس« )Atlas( ملقب به Ian توسط شرکت Boston Dynamics ارائه شده 
که متعلق به گوگل است. ربات ابداعی دارای 28 مفصل هیدرولیکی و دوربین استریو بوده و 

یکی از پیشرفته ترین ربات های دنیا لقب گرفته است. 
نرم افزار نوشته شده توسط »موسسه تعامل انسان و ماشین فلوریدا« به این ربات علاوه بر 
کاراته امکان راندن خودرو را نیز می دهد. دانشمندان از سرعت یوزپلنگ، مقاومت اسب ، قدرت 

مانوردهی میمون و مهارت انسان  برای طراحی این ربات الهام گرفته اند. 
سامانه ابداعی سریع و کارآمد است و با تحرک خود به بسیاری از همان مکان هایی که 
انسان ها به آن ها دسترسی دارند، دسترسی خواهد داشت. »اطلس« دارای تحرک پذیری بالایی 

بوده و برای حرکت در بیرون از منزل و زمین خشن طراحی شده است. 
این سیستم می تواند بر روی دو پا راه برود و جوارح فوقانی  را برای بلندکردن و بالارفتن آزاد 
بگذارد. سامانه مزبور به اندازه ای قوی است که می تواند در زمین های بسیار ناهموار از دست ها 
و پاهاش برای بالارفتن استفاده کند. دستان حس دار ربات به آن امکان استفاده از ابزاری را 

می دهد که برای استفاده انسان طراحی شده اند. 
»اطلس« دارای دو دست، بازو، ران، پا و یک نیم تنه است و حسگری که در سر آن کار 

گذاشته شده، شامل دوربین های استریو و یک یابنده لیزری است. 
اطلس از بیرون و توسط یک منبع برق الکتریکی نیرودهی می شود و محققان وعده  داده اند 

این مشکل را در نسخه های آینده رفع می کند. 

رمزورازاشکشوقکشفشد

لاغری با تکنیک 7 - 4 - 2 
احتمالا اسم این تکنیک لاغری شما را یاد چیدمان تیم های فوتبال می اندازد. 
اما این تکنیک نوعی رژیم لاغری است که با تلفیق توصیه های درست غذایی و 
روشی به دور از سختگیری، افرادی که قصد لاغری دارند را همراهی می کند. با 

ما همراه باشید تا شما را با چند و چون این رژیم آشنا کنیم.
مفهوم رژیم 2-4-7

یعنی 2 وعده ی غذایی)ناهار و شام(، 4 میان وعده ی روزانه به مدت 7 روز. در این رژیم 
شکلات سیاه و مواد نشاسته ای نیز گنجانده شده است.

 چرا رژیم 2-4-7
هدف این روش این است که با شیوه ای به دور از افراط و سختگیری و با رعایت اعتدال 

در مصرف مواد غذایی سالم و خوشمزه فرد را چند کیلوگرم لاغر کند.
 با این شیوه می توان چند کیلوگرم وزن کم کرد؟

در فاز اول این رژیم در عرض یک ماه می توان بین 3 تا 5 کیلوگرم وزن کم کرد.
فاز 1: تقسیم بندی کردن برنامه ی غذایی

دو وعده ی غذایی ناهار و شام باید شامل گوشت پرندگان، ماهی، تخم مرغ، گوشت 
قرمز کم چرب)120 تا 200 گرم برای خانم ها و 150 تا 250 گرم برای آقایان( و 
سبزیجات)حداقل 150 گرم برای هر وعده ی غذایی( و همچنین میزان بسیار کمی مواد 
چرب)یک قاشق غذاخوری کره یا ترجیحا روغن زیتون یا روغن کلزا( باشد. می توانید 
یک پیش غذای ساده مانند سالاد یا سوپ بدون ماده ی چرب و بدون مواد غذایی 

نشاسته ای)سوپ یا خوراک بدون سیب زمینی( به برنامه ی غذایی اضافه کنید.
 4 میان وعده

در این رژیم رساندن طعم شیرین با مصرف میوه یا ماست طبیعی تامین می شود. 
بنابراین در ساعات 10 صبح، 4 و 7 بعد از ظهر و حدود 10 شب برای جلوگیری از 
گرسنگی احتمالی باید میان وعده ای شامل میوه یا ماست میل کنید. این میان وعده ها 
باید سر ساعت مشخصی صرف شوند. می توانید میزان میان وعده ها را بر حسب نیازهایتان 

کاهش دهید.
توجه داشته باشید که تقسیم بندی برنامه ی غذایی به لاغری کمک می کند به خاطر 
این که باعث کاهش انسولین ترشح شده می شود به این ترتیب دخیره سازی کالری ها 

کاهش پیدا کرده و روند لاغری به راحتی سپری می شود.
 ارفاق های فاز 1

مواد نشاسته ای 
همانطور که گفته شد این رژیم جزو رژیم های سختگیرانه نیست و ارفاق های مناسبی 
دارد. به این ترتیب که می توانید 4 مرتبه در هفته 150 گرم مواد غذایی نشاسته ای پخته 
میل کنید. بهتر است سراغ آن هایی بروید که شاخص گلیسمی پایینی دارند و باعث 
سیری طولانی مدت می شوند مانند پاستاهای تهیه شده از آرد کامل، حبوبات)عدس، لپه 
و غیره( سیب زمینی پخته شده با پوست و برنج. اگر این مواد غذایی را مصرف می کنید از 

خوردن نان بپرهیزید. این مواد غذایی را با سالاد و سبزیجات فراوان میل کنید.
شکلات سیاه

می توانید در طول هفته تا 100 گرم شکلات میل کنید. بهتر است این 100 گرم 
را تقسیم کرده و در طول هفته میل کنید نه به یک باره. البته می توانید به جای آن 

بیسکوییت میل کنید.
فاز 2: جایزه می دهد

مواد غذایی پیشنهاد شده در فاز 1 به قوت خود باقیست. رژیم 7-4-2 اجازه می دهد 
که بعد از فاز اول، هر هفته  یکی از »جایزه های« زیر را به فاز یک اضافه کنید. به عنوان 
مثال در هفته ی بعد از فاز یک می توانید علاوه بر رعایت اصول گفته شده صبحانه ی 
جایزه را به رژیم غذایی تان اضافه کنید. برای هفته ی بعد می توانید همین جایزه را ادامه 

دهید و یا جایزه ی دیگری انتخاب کنید.
 یک

بعد از هفته ی اول می توانید به جای 4 مرتبه در هفته، هر روز مواد غذایی نشاسته ای 
میل کنید. در واقع روزانه 200 گرم مواد نشاسته ای پخته شده مجاز می شود. 

دو
نان را به وعده ی ناهار یا شام اضافه کنید)80 گرم در روز(. حتما از نان های تهیه شده 

از آرد سبوس دار استفاده کنید.
سه

می توانید روزانه تا 4 قاشق غذاخوری روغن زیتون نیز به برنامه ی غذایی تان اضافه 
کنید.

چهار
مصرف روزانه 30 گرم پنیر نیز مجاز می شود.

پنج

در فاز دوم می توانید صبحانه را نیز شروع کنید. برای این وعده می توانید بین 40 تا 80 
گرم نان، به اضافه ی 10 گرم کره یا دو تا سه قاشق چایخوری عسل یا مربا میل کنید.

شش
دو بار در هفته  یک غذای سنگین مانند سرخ کردنی ها، غذاهای حاوی سس و غیره 
را به فاز اول اضافه کنید. سعی کنید این غذاها را با سبزیجات فراوان بخورید و در کنار 

آن ها نان و پنیر قدغن است.
هفت

دو روز یکبار می توانید یک عدد شیرینی یا یک تکه ی کوچک کیک میوه ای مصرف 
کنید.

اگر با رعایت این اصول همچنان گرسنه می مانید:
اگر با مصرف دو وعده غذای اصلی و چهار وعده میان وعده همچنان گرسنه می مانید 
می توانید میزان پروتئین)گوشت و ماهی( را از 150 گرم به 250 گرم برسانید یا اینکه 
تعداد تخم مرغ  های مصرفی را به 3 تا 4 عدد برسانید و مواد نشاسته ای پخته شده را از 

150 گرم به 200 گرم افزایش دهید.
یادتان باشد زمانیکه تغییراتی در برنامه ی غذایی ایجاد می کنید بدن به چند روز فرصت 
نیاز دارد تا خود را با شرایط جدید تطبیق داده و شروع به چربی سوزی کند. در افراد 

مختلف این کار بین 24 ساعت تا یک هفته زمان می برد.
توصیه می کنیم غذایتان را به آرامی و با دقت بجویید. زمانیکه سریع غذا می خورید 

احتمال اینکه بیشتر بخورید زیاد است. 
اگر میل و کشش زیادی به غذاهای دلخواهتان دارید

اگر میل زیادی به یک ماده ی غذایی یا غذای خاصی دارید و تصور می کنید نمی توانید 
به هیچ عنوان از آن دست بکشید می توانید این ماده ی غذایی یا غذای دلخواهتان را نیز 
میل کنید اما فاز اول را تکرار کنید. سپس وارد فاز دو شوید. بدون شک در اینصورت 

سرعت لاغری گرفته می شود اما شما کمتر اذیت خواهید شد.
 فاز 3: مرحله ی تثبیت

بعد از اینکه چند کیلو لاغر شدید باید وارد مرحله ی تثبیت شوید:
صبحانه

می توانید نان یا غلات، یک ماده ی لبنی، یک عدد تخم مرغ، یک واحد میوه میل کنید. 
از لبنیات کم چرب استفاده کنید. به جای نیمرو تخم مرغ آب پز میل کنید. توجه داشته 
باشید اگر بعد از بیدار شدن احساس گرسنگی ندارید لازم نیست خودتان را مجبور به 

خوردن کنید. تا ساعت ده صبر کنید و همان میان وعده ی فاز اول را میل کنید.
 ناهار و شام

سبزیجات و پروتئین و یک سهم مواد نشاسته ای را تکرار کنید. حواستان باشد که 
بیشترین حجم بشقاب تان به سبزیجات اختصاص داده شود. اگر داخل غذایتان مواد 
نشاسته ای داشتید مانند سیب زمینی یا حبوبات و غیره از خیر نان بگذرید. اگر دلتان 
می خواهد غذایتان را با نان میل کنید از خیر مواد نشاسته ای بگذرید. طبق همان فاز 
اول می توانید پیش غذای ساده ای برای خود تدارک ببینید. اگر همچنان گرسنه بودید 
می توانید یک پیاله ماست یا یک واحد میوه میل کنید. در غیر اینصورت صبر کنید تا 
زمان میان وعده تان برسد. شما همچنان می توانید ارفاق های فاز یک و جایزه های فاز 

دو را دنبال کنید.
در این رژیم رساندن طعم شیرین با مصرف میوه یا ماست طبیعی تامین می شود. 
بنابراین در ساعات 10 صبح، 4 و 7 بعد از ظهر و حدود 10 شب برای جلوگیری از 

گرسنگی احتمالی باید میان وعده ای شامل میوه یا ماست میل کنید
نقاط قوت رژیم 2-4-7

این رژیم پیشنهادات خوبی برای لاغری طولانی مدت دارد در صورتیکه سخت گیری 
رژیم های دیگر را ندارد. میان وعده، ارفاق ها و جایزه ها باعث شده است که این رژیم برای 
افراد مختلف، مناسب و ساده باشد. بهتر است بعد از رژیم نیز عادت های خوب غذایی آن 

را دنبال کنید تا لاغری تان طولانی مدت شود.
 نقاط ضعف

اگر عادت های بد غذایی زیادی دارید، نمی توانید از مواد غذایی دلخواهتان دست 
بکشید یا سر ساعات مشخصی غذا بخورید این رژیم چندان به دردتان نمی خورد. البته 
منظورمان این است که مدت زمان رعایت آن طولانی تر خواهد بود. شما نیاز دارید 
که هر هفته حداقل 3 ساعت ورزش کنید و یا اینکه روزانه یک ورزش سبک ماننده 
پیاده روی، انجام کارهای منزل، باغچه کاری و غیره انجام دهید تا راحت تر به وزن 

دلخواهتان برسید. 
در نهایت این که هدف ما برای ارائه ی این مطلب آشنایی شما با این برنامه ی غذایی 
است و هرکس با شرایط خاص خودش و تحت نظر کارشناس تغذیه باید رژیم مناسب 

خودش را داشته باشد.
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دعوت به این مهمانی را کسی رد نمی کند !

خانهحکیمملاصدرادرقم

صدر الدین محمد شیرازی؛ معروف به »صدرالمتالهین« و »ملاصدرا«،حکیم، 
عارف، محدث و مفسر بزرگ شیعه و اسلام در سال 980 هجری قمری در شیراز 

به دنیا آمد.                                                  
خواجه ابراهیم قوامی پدر حکیم ملاصدرا، سیاستمداری دانشمند و مؤمن بود و با وجود 
داشتن ثروت و عزت و مقام، هیچ فرزندی نداشت ولی سرانجام بر اثر دعا و تضرع فراوان به 

درگاه الهی، خداوند پسری به او داد که نامش را محمد گذاشتند.
حکیم ملاصدرا در سن شش سالگي به همراه پدر به قزوین رفته و در کنار اساتید فراواني 
که در همه رشته هاي علمي در آن شهر بودند به آموزش مقدماتي و متوسطه پرداخته و 

زودتر از دیگران به دوره عالي رسیده است.
ملاصدرا در قزوین با دو دانشمند و نابغه بزرگ، یعني شیخ بهاءالدین عاملي و میرداماد 
-که نه فقط در زمان خود، که حتي طي چهار قرني که از آنها گذشته، بي نظیر و سرآمد 
 ـآشنا شد و به دروس آنان رفت. در ظرف مدتي کوتاه او نیز با نبوغ خود سرآمد  بوده اند 

شاگردان آنها گردید.
وي که سرمایه اي بسیار و منبعي سرشار از دانش و بویژه فلسفه داشت و خود او با 
نوآوریهایش آراء جدیدي را ابراز نموده بود، در شیراز بساط تدریس را گسترانده و از اطراف 
شاگردان بسیاري گرد او آمده بودند. اما رقباي او که مانند بسیاري از فیلسوفان و متکلمان، 
از فلاسفه پیش از خود تقلید مي نمودند، و از طرفي موقعیت اجتماعي خود را نزد دیگران 
در خطر مي دیدند یا بانگیزه دفاع از عقاید خود و شاید از روي حسادت، بناي بدرفتاري را 

با وي گذاشتند و آراء نو او را به مسخره گرفتند و به او توهین روا داشتند.
این رفتارها و فشارها با روح لطیف ملاصدرا نمي ساخت و از طرفي ایمان و دین و تقواي 
او به او اجازه عمل متقابل بمثل را نمي داد؛ به همین خاطر از شیراز بصورت قهر بیرون آمد 

و به شهر قم، دهستان کهک رفت.
 خانه حکیم ملاصدرا در کهک، یادگاري بازمانده از دوران سکونت این حکیم در قم 
است. این خانه که قدمت آن به دوره صفویه بر می گردد در منتهی الیه غرب شهر کهک، 
در محله چال حمام واقع است که پیرامون آن را خانه های روستایی با بافت معماری مناطق 

گرمسیری ایران احاطه کرده اند.
خانه ملاصدرا دارای حیاط مستطیل شکلی است که ورودی آن در ضلع غربی است و 
در ضلع جنوبی چند اتاق مسکونی ساخته شده که قسمت اصلی در ضلع شمالی حیاط 

قرار دارد .
 بنای خانه از یک هشتی چهار ایوانه با طاق و گنبد مرتفع در دو طبقه تشکیل شده است 

که طبقه دوم آن در زوایای ایوانها است.
در این بنا از خشت خام، ملات گل و سقف با تیرهای چوبی استفاده شده و عرض 
دیوارها همچون سایر بناهای قدیمی به دلیل باربر بودن دیوارها بسیار قطور بوده و به 60 

سانتی متر می رسد.
سقف خانه ملاصدرا دارای  تزئینات بنا شامل گچبری های ساده و البته کاربندی های 

بسیار زیبا در سقف موجب شده فضایی اصیل را فراهم آورد .
 ملاصدرا در خصوص اقامت 15 ساله خود در کهک و کوه های اطراف این دهستان 
اینگونه می گوید که  براثر مجاهدتهای  طولانی، جانم  مشتعل  و قلبم  بر اثر کثرت  ریاضت ها، 
به  شدت  ملتهب  شد و انوار ملکوت  بر آن  تابیدن  گرفت  و رموز عالم  جبروت  بر آن  وارد 
شد و انوار احدیت  به  آن  پیوست  و الطاف  الهی  آن  را پشتیبانی  و مدد کرد و در نتیجه  به  
رموزی که  تاکنون  آگاه  نبودم  آگاه  شدم  و رموز و نکته های  نابی  که  از برهان  برایم  کشف  
نشده  بود، پدیدآمد، بلکه  آنچه  را پیش  از این  با برهان  به  آن  آگاه  شده  بودم، با شهود و عیان  

به  بیش  از آن  معاینه  دیدم.
ملاصدرا این  مطلب  را در بسیاری  از نوشته های  خود تکرار می کند و حالات نفسانی خود 
را مدیون همان 15 سال گوشه نشینی و انزوا در همین خانه موجود در کهک می داند که 

بعد از این مدت شروع به نوشتن می کند.
ملاصدرا کتاب معروف اسفار را در کهک به نگارش در می آورد که پس از بازگشت به 
شیراز شهرت صدرای شیرازی عالمگیر می شود و طالبان حکمت از نواحی و اطراف برای 

درک فیض به حضورش می شتافتند. 
شما نیز، مهمان خانه حکیم ملا صدرا در قم باشید. 

منحسادتمیکنم؟!
حس حسادت در انسان طبیعی است اما این حس بدون شک سلامت روان را مختل 

کرده و با تأثیر منفی بر زندگی، فرد را از موفقیت باز می دارد.
 به رغم تأثیرات زیان بار این حس روی زندگی، کنترل و مهار آن می تواند سخت باشد 
اما لازم است برای پیشرفت در زندگی هرچه زودتر با این حس منفی مقابله کرده و از 

حسادت ورزیدن بپرهیزید تا راه خوشبختی و موفقیت را به روی خود باز کنید.
راهکار هایی برای از بین بردن حسادت:

1- شناسایی مسائل و شرایطی که موجب برانگیخته شدن حس حسادت می شوند.
مثلا وقتی بهترین دوستتان وقت بسیاری را برای گذراندن با دیگران صرف کند یا 
حسادت فرزندان زمانی که یکی از والدین وقت بیشتری را برای ناپدری یا نامادری آنها 
اختصاص دهد و یا وقتی کودکی یکی از والدین خود را بیشتر دوست داشته باشد. قدم اول 

برای مقابله با حسادت شناسایی این شرایط است.
2- اعتماد به نفس خود را تقویت کنید.

حسادت معمولاً از احساس ناامنی و ارزش قائل نشدن برای خود نشأت می گیرد. ممکن 
است فرد این واهمه را داشته باشد که از طرف دوستان و افراد خانواده اش طرد شود. لازم 
است فرد برای خود احترام قائل شود و همچون افراد با اعتماد به نفس رفتار کند. چرا که 
افراد با اعتماد به نفس می دانند در صورتی که طرد شوند به دلیل کوتاه بینی اطرافیانشان 

است و نباید خود را مقصر بدانند.
3- از مقایسه خود با دیگران خودداری کنید.

مقایسه کردن خود با دیگران موجب بروز حس حسادت می شود. به جای آنکه بر نقایص 
خود تمرکز داشته باشید به نکات مثبت خود توجه کنید.
4- خلاف آنچه افراد حسود انجام می دهند رفتار کنید.

زمانی که حس حسادت بر شما غلبه می کند به شیوه ای مخرب و از طریق متهم کردن 
دیگران واکنش نشان ندهید. به  طور مثال اگر دوست صمیمیتان بیشتر وقت خود را با فرد 
دیگری می گذراند به او تماشای یک فیلم سینمایی یا رفتن به رستوران را پیشنهاد دهید.

5- حسی پارانویا و توهمی را که بخشی از حس حسادت است شناسایی کنید.
حس حسادت موجب می شود تا به سناریوهای خیالی که در ذهنتان است واکنش 
نشان دهید. در حقیقت باید باور کنید فکرهای بدی که آن ها را تصویر می کنید هرگز اتفاق 
نمی افتند و اگر این تصورات محقق شدند این توانایی را دارید تا در مقابل آن ایستادگی 

کنید.
6- سعی کنید به اطرافیان خود اطمینان داشته باشید.

هر چند داشتن اطمینان کامل به افراد کار سختی است اما غیرممکن نیست. اگر از 
افرادی هستید که به راحتی حس حسادت بر شما غلبه می کند به دلیل آن است که در 
گذشته اطمینان خود را از دست داده اید و لازم است از فکر کردن به آنچه در گذشته 

اتفاق افتاده خودداری کنید.
7- از اطرافیانتان انتظارات معقولانه داشته باشید.

در صورتی که فرزند یا همسرتان برای بودن با شما زمان صرف نمی کند ممکن است 
نگرانی تان صحیح باشد اما اگر آنان زمان زیادی را با شما می گذارنند اما تصور می کنید که 

حد آن کافی نیست تقاضای شما بیش از حد است و باید آن را متعادل کنید.
8- به دیگران نگاه خوش بینانه ای داشته باشد.

حس حسادت رفتاری ترس محور است. فردی که دچار حسادت می شود نگرانی زیادی 
را صرف اموری می کند که هنوز اتفاق نیفتاده اند و شاید هم هیچ وقت رخ ندهند.

استرسمالیچهتاثیریبرزندگی
زناشوییهمسراندارد؟

استرس در خصوص مسائل مالی می تواند زندگی خانوادگی را نابود کند. تاثیر  
استرس های مالی بسیار گسترده و متنوع است. این قبیل استرس ها می توانند 
سبب بروز تنش عصبی، کاهش احساس نزدیکی میان زوج ها و بدتر از همه بازی 
مقصریابی شوند. در برخی موارد، استرس های مالی بغرنجی که راه حل ساده ای 
ندارند می توانند به طلاق منجر شوند. بنابراین این مساله که زوج ها تلاش کنند با 
گفت و گو استرس های مالی خود را کاهش دهند، دارای اهمیت اساسی است. با 
کار کردن روی معضل های مالی، با جست و جو برای راه حل و با گفت و گو راجع 

به احساسات منفی می توان از اثرات مخرب احتمالی استرس های مالی کاست.
 هر ازدواجی از دو طرف تشکیل شده است و بنابراین هر دو شخص باید منعطف و صادق 
باشند، انعطاف و صداقت در حین حل معضلات مالی دارای اهمیت اساسی است. اما استرس 
مالی اغلب به شکل چه مشکلاتی خود را نشان می دهد؟ در ادامه به اقسام بروز استرس مالی 

در زندگی خانوادگی خواهیم پرداخت.
 بازی مقصریابی

استرس مالی می تواند سبب شود که بدترین وجوه یک فرد خود را نشان دهند. مثلا همسر 
شما سابقا صبور، مهربان و مسوولیت پذیر بوده است، ولی اخیرا بی تحمل و عصبی شده است. 
این مساله ای عجیب نیست. استرس از هر نوع آن و بنابراین استرس مالی به طریق اولی، 
قادرند بدترین وجوه شخصیتی یک فرد را ظاهرسازند. بنابراین استرس مالی و دشواری های 

اقتصادی نه تنها یک آزمون برای روابط است، بلکه آزمونی برای افراد نیز هست.
 یکی از بدترین پاسخ هایی که شما می توانید به این آزمون بدهید، پاسخ دادن از طریق 
بازی مقصریابی است. جست و جو برای مقصر در شرایط استرس مالی، شاید بدترین کاری 
باشد که شما می توانید با رابطه تان انجام دهید. تصور کنید که همسر شما شغلش اش را از 
دست داده است یا شما در یک سرمایه گذاری شکست خورده اید یا هردوی تان دچار بدهی 
شده اید، بدترین راه برای حل مساله و بهترین راه برای نابودی رابطه تان این است که یکدیگر 
را مقصر بدانید.  درست است که زوجین باید عادات غلط یکدیگر را در خصوص مصرف کردن 
و پس انداز کردن پول اصلاح کنند، اما یادآوردی عادات بد مالی در شرایط بحران مالی همراه 
با کنایه و زخم زبان هیچ تاثیری در حل بحران و کاهش استرس های مالی ندارد. در شرایط 
بحران مالی بهترین راه این است که به جای حواله کردن تقصیرات به دیگری، به فکر راه حلی 
برای حل آنها باشید. حتی اگر راه حل خوبی نیابید. بهتر است بدانید سکوت و انفعال بهتر از 

وارد شدن به بازی مقصریابی است.
 حملات عصبی

تصور کنید وام کلانی گرفته اید و حالا نمی دانید چگونه باید اقساط این ماه یا حتی ماه های 
آینده را پرداخت کنید. جای تعجبی ندارد اگر در این شرایط دچار حمله عصبی شوید و البته 
حملات عصبی مواد خام مناسبی برای ساختن یک زندگی شاد نیستند. این مساله ممکن 
است در مورد مسائل کوچک مثل تاخیر در پرداخت قبوض تا مسائل بزرگی چون له شدن 
زیر بار قرض رخ دهد. نکته ای که نباید فراموش کنید این است که هر بحرانی، اعم از مالی یا 
خانوادگی تنها دو تاثیر می تواند داشته باشد یا افراد را به هم نزدیک تر کند یا آنها را از یکدیگر 
دورتر کند. استرس ها و بحران های مالی نیز می توانند دو زوج را زا یکدیگر جدا یا آنها را به 
همدیگر نزدیک کنند.  بنابراین زوج ها باید تلاش کنند به جای درغلتیدن در حملات عصبی 
و نگرانی، نقشه ای برای عمل طراحی کنند. حملات عصبی بسیار آزاردهنده هستند، تحمل 
حضور فردی در کنار شما با مشکلات عصبی چندان ساده نیست. پس بهتر است تمام تلاش 
خود را کنید تا به جای درمان کردن یا کنار آمدن با این حملات، از وقوع آنها جلوگیری کنید. 
اگر هر دوی شما دچار مشکلات عصبی شده اید بهتر است به یک مشاور امور مالی مراجعه 
کنید و کنترل اوضاع را برای مدتی به او بسپارید، احساس فراغت از مسوولیت برای مدت 
کوتاهی هم که شده به شما کمک می کند تا سلامت خود را بازیابید. حتی یک دوست یا 
قوم و خویش امین نیز می تواند این نقش را به عهده بگیرد. اگر اوضاع حملات عصبی شما 
وخیم شده است و به روابط شما نیز تا حدی لطمه زده است، بهتر است به روانشناس و مشاور 

خانواده نیز مراجعه کنید.
 از بین رفتن نزدیکی

یک زوج ممکن است هرچیزی را از دست بدهند، ثروت، آرامش، موقعیت آرامش و حتی 
سلامتی ولی لحظه ای که احساس نزدیکی و پیوند میان یک زوج نابود می شود لحظه 
ای است که آنها بیش از هر لحظه ای به طلاق نزدیک می شوند، این طلاق ممکن است 
عاطفی یا حقوقی باشد. در هر صورت طلاق، طلاق است. اما استرس مالی به چه نحوی 
می تواند احساس همدلی و علایق زوجین را نابود کند؟ مثلا تصور کنید که خانواده ای دچار 
بدهی شده است و زن خانواده فکر می کند که این بدهی ها به دلیل فقدان مسوولیت پذیری 
همسرش رخ داده اند. تا اینجا افکار او ممکن است احترام او را نسبت به همسرش دچار 
خدشه کند، اما وقتی افکارش و نتایج طبیعی آنها را ادامه دهد و به این نتیجه برسد که 
همسرش مسوولیت ناپذیر است و عملکرد مالی بدی دارد چون که او را دوست ندارد یا 
به خانواده اش علاقه ای ندارد، این لحظه ای است که او به احساس جدایی عاطفی نزدیک 
می شود. باید دقت داشت که سیر استدلالی در خصوص چنین حدسیاتی اغلب غیرمتقن 
است. شاید مرد خانواده مسوولیت ناپذیر است فقط و فقط به این دلیل که در کودکی از هیچ 
آموزش مالی بهره مند نبوده است.  شاید هرگز مسوولیتی به عهده نداشته است و بسیار 
حدسیات دیگر. شاید او خانواده اش را بسیار دوست می دارد. بنابراین مشاهده می کنیم که 
تعجیل در قضاوت و نتیجه گیری های عاطفی از بحران های مالی می توانند بسیار خطرناک 
و غلط باشند. به جای آنکه مشکل مالی او را تبدیل به دلیلی برای جدایی عاطفی تان کنید، 
تلاش کنید تا به او کمک کنید تا مشکل خود را حل کند. بغرنج کردن مسائل و تبدیل کردن 
یک استرس مالی به یک مساله عاطفی بازی خطرناکی است. یک زوج که رابطه سالمی دارند 
باید ناراحتی های خود و ترس ها را با یکدیگر به اشتراک بگذارند. حتی بهتر است منفی ترین 
افکارتان را با یکدیگر در میان بگذارید. به همدیگر بگویید فکر می کنید رفتار الف نشانه 
احساس ب است.  مطمئن باشید که همسرتان به شما اطمینان خواهد داد که این گونه 
نیست و تلاش خواهد کرد تا برای از بین بردن این احساس منفی هم که شده رفتار خود 
را اصلاح کند. این نکته ای غافل گیر کننده است که گاهی بحران های مالی حتی می توانند 
باعث نزدیک شدن زوجین به هم شوند. مشکلات می تواند افراد را به یکدیگر نزدیک کنند. 
زمانی که ناچارید دائما پا به پای یکدیگر علیه مشکلات مشترکی بجنگید احساس نزدیکی 
و همدلی شما افزایش خواهد یافت. از بحران ها استفاده کنید تا به یکدیگر نزدیک شوید نه 

آنکه از هم دور شوید.
طلاق

این خبری دردناک است ولی بحران های مالی بزرگ اغلب به طلاق منجر می شوند. زوج ها 
احساسات و تصویری را که قبل از وقوع بحران مالی نسبت به یکدیگر داشتند از دست 
می دهند، آنها با ترس و نگرانی پر می شوند، همدیگر را متهم می کنند و مشکلات مالی را به 
مشکلات عاطفی بدل می کنند و با حملات عصبی و افسردگی دست و پنجه نرم می کنند و 
یک روز ناگهان همدیگر را در حالی می بیابند که به فکر طلاق هستند. پس شاید بهتر باشد 
قبل از آنکه حتی به این نقطه نزدیک شوید، به فکر طراحی یک نقشه مالی باشید. سه مورد 
از نقاط حساس زندگی مالی تان را شناسایی کنید و از همین حالا روی آنها فکر و کار کنید. 

حتما این قول مشهور را شنیده اید که پیشگیری بهتر از درمان است.

جزئیاتراهاندازیتعاونیهایمدارس
اعلامشد

تعاونی های    " راه اندازی  به اعلام جزئیات  قائم مقام سازمان دانش آموزی 
مدارس" پرداخت و گفت: اکنون در حال صدور مجوز تعاونی ها هستیم. 

داوود روستایی به اعلام جزئیات راه اندازی تعاونی های دانش آموزی در مدارس پرداخت و 
اظهار کرد: سازمان دانش آموزی به عنوان یک تشکل بزرگ دانش آموزی اعضای گسترده ای 
دارد که با رویکردهای نو و منطبق با آرمان های جمهوری اسلامی فعالیت می کند و در همه 
مدارس نفوذ و دامنه اجرایی دارد. تمامی مربیان و مدیران مدارس با ما همکار هستند و این 

فرصت ویژه ای به ما می دهد تا بتوانیم فعالیت های گسترده ای را سامان دهیم. 
وی افزود: تعاونی های مدرسه ای و آموزشگاهی از جمله نهادهایی هستند که ما می توانیم 
چندین فعالیت را در آنجا سامان بخشیم. هدف نخست تربیت اقتصادی است. هدف دوم 
تربیت اجتماعی دانش آموزان است تا بتوانند نوع مشارکت و مدیریت از جنس اقتصادی 

را در مدارس تجربه کنند. 
قائم مقام سازمان دانش آموزی با بیان اینکه هدف سوم از اجرای این طرح ساماندهی 
تعاونی هاست گفت: اقلامی که در این تعاونی ها ارائه می شود باید منطبق با سلامت و 
شاخصه های سلامت باشد و دیگر اینکه باید مدیریت آموزشگاهی ما یکبارچه باشد و 
استانداردهای تعاونی در آنها رعایت گردد.  روستایی افزود: راه اندازی تعاونی ها کار مشترکی 
میان معاونت تربیت و سلامتی، معاونت پرورشی و فرهنگی و سازمان دانش آموزی است. 
تفاهم نامه های مربوط اکنون به امضا رسیده و وارد عمل شده ایم. اکنون در حال صدور 
مجوز تعاونی ها هستیم.  قائم مقام سازمان دانش آموزی با اشاره به اینکه به سمتی حرکت 
می کنیم که محصولات ارائه شده در این تعاونی ها از استانداری های لازم برخوردار باشند، 
درباره ممنوعیت کالاهای آسیب رسان اظهار کرد: کالاهای آسیب رسان از قبل هم 
مشخص بوده اند، البته طی جلسات اخیر با وزارت بهداشت فهرستی مشخص شده که به 
زودی ابلاغ می شود. به عنوان مثال سوسیس و کالباس، از نظر غذایی مناسب نیستند و 

باید به دنبال جایگزینی این مواد مضر با مواد غذایی سالم باشیم. 
عرضه غذای سالم، کتاب، لوازم التحریر و آثار دستی دانش آموزان 

در تعاونی ها
روستایی ادامه داد: تلقی ما از تعاونی آموزشگاهی تنها بوفه تغذیه سالم نیست. بلکه قرار 
است در این تعاونی ها کتاب و لوازم التحریر هم ارائه شود که البته باید منطبق با فرهنگ  
ایرانی اسلامی ما باشد. حتی پیشنهاد کردیم آثار دستی دانش آموزان در تعاونی  مدارس 
عرضه شود. آموزش و پرورش باید مشارکت اقتصادی، خودکفایی مالی و مدیریت مالی را 
به دانش آموزان آموزش دهد.  وی اضافه کرد: تصور می کنم تعاونی های آموزشی به قدری 
جذاب شوند که از بیرون مدارس هم مشتریانی پیدا کند. از مدیران مدارس خواسته ایم 

فضایی را برای راه اندازی ها تعاونی ها در نظر بگیرند. 

نامگذاری  در  زیادی  تغییرات  گذشته  سال های 
فرزندان ایرانیان رخ داده است؛ این روزها بسیاری 
از والدین ترجیح شان این است که اسم بچه شان را 
یک نام خاص بگذارند؛ برای همین سازمان ثبت احوال 

پر شده از نام هایی که شبیه هیچ نام دیگری نیست.
 کمتر پیش می آید که با دیدن یک فرد پرسشی درباره نام 
او نشود. شنیدن بعضی نام ها دیگران را می خنداند، متعجب 
می کند یا به تامل وامی دارد. نام ها می توانند صاحبانشان را 
سربلند کنند یا برژس موجب خجالت و سرافکندگی شان 
شوند، اما نباید فراموش کرد وجه مشترک همه نام های نیک و 
بد، والدین و بزرگ ترهایی هستند که آنها را روی فرزندان تازه 

متولد شده شان می گذارند.
هر پدر و مادری دوست دارد فرزندش نامی نیک داشته باشد 
و شاید به همین دلیل است که بسیاری از والدین در انتخاب 
نام نیکو حساسیت زیادی به خرج می دهند و روزها و ماه ها 

برای انتخاب نام مناسب وقت صرف می کنند.
برخی والدین بر کم تکرار بودن نام هم تاکید دارند و ترجیح 
می دهند نامی انتخاب کنند که فراوانی کمتری داشته باشد؛ 
همین امر باعث شده که شاهد اسامی عجیب و غریبی باشیم 
که گاهی به گوش می رسد. در پایگاه اطلاعات جمعیتی کشور 
420 هزار عنوان نام وجود دارد که 220 هزار عنوان دخترانه 
و 200 هزار عنوان پسرانه است. تنوع نام های دخترانه که 
برگرفته از 20 الگوی توصیفی، دینی مذهبی، ملی باستانی، 
قومی، منطقه ای، ترکیبی، نام گل ها، طبیعت، حیوانات زیبا، 
پرندگان، کوه ها و رودها و نام موجودات خیالی و تاریخی است؛ 
بیشتر از نام های پسرانه است، این در حالی است که تعداد 14 
الگو برای نامگذاری پسر ها وجود دارد. اول از همه والدین باید 
توجه کنند اسمی انتخاب کنند که از روی آن بشود جنسیت 
کودک را شناخت، نه این که اسمش را بگویند و بعد افراد 
بپرسند دختر است یا پسر! مسلما این نام در شکل گیری 

هویت جنسی کودک موثر است.
نامی که برای کودک برمی گزینند می تواند شخصیت فردی 
و اجتماعی وی را تحت تاثیر قرار دهد چراکه نخستین آهنگ 
آشنا برای کودک نام اوست و اثر بسزایی در شکل گیری 

اندیشه و آینده کودک دارد.
ژابیز؟ کدام ژابیز؟

 برخلاف دهه های قبل که مردم برای نام گذاری نوزادان 
اکثرا به دنبال نام های "متداول" بودند، در سال های اخیر به 

دنبال نام هایی "متمایز" هستند. 
مثلا اگر در دهه 70 امیر علی ها وکورش ها زیاد بودند و در 
دهه 80 پارساها و ایلیاها، در این سال ها نوبت به پادرا و هیراد 
و رشان و ... رسیده است. ظهور این جریان در سال های اخیر 
موجب شده که مردم در نامگذاری به دنبال واژه های جدید 
باشند، واژه هایی که قبلا خیلی مورد استفاده قرار نمی گرفته و 
به دلایلی بخشی از والدین علاقه دارند که از این اسامی برای 
فرزندانشان استفاده کنند. این نوع نام ها را در سازمان ثبت 
احوال اسم های نو پدید می گویند که از چند منبع وارد پروسه 

نامگذاری شده اند. 
اسم هایی که افراد از داشتن آنها خجالت می کشند

و  نوشابه  حقیر،  نخواسته،  چرت،  شناور،  سماور،  ویلا، 

اسکناس، بخشی از نام هایی عجیب و غریبی هستند که در 
سال های اخیر با درخواست صاحبان آنها اقدام به تعویض نام 

در شناسنامه شده است.
اکنون در سازمان ثبت احوال 3737 نام پسرانه و 3812 نام 
دخترانه قابل تغییر وجود دارد که هر شخصی نامش در آن 
باشد بلافاصله به اسم مناسب، قابل تغییر است. البته ممکن 
است اسمی در این فهرست ها نباشد، اما از دید ثبت احوال قابل 
تغییر باشد که در این باره فرد باید دنبال مجوزهای لازم باشد.

مساله فقط خجالت کشیدن افراد از اسم های عجیب و 
غریب شان نیست، والدین برای نامگذاری کودک تا آنجا باید 
دقت داشته باشند که کودک در سنین متفاوت نه از معنی 
اسمش و نه از آهنگ آن، خجالت نکشد یا اسم های بدون 
معنایی که تهی و بدون پشتوانه فرهنگی است برایش انتخاب 
نکنند که در بزرگسالی به طور دایم مجبور به توضیح درباره 
اسمش شود. موقع انتخاب اسم به این مساله دقت کنید که 
نام انتخابی در حالت عامیانه و کوتاه شده چه صورتی به خود 
می گیرد. گاهی اوقات یک اسم متناسب زیبا با کمی تغییر 
تبدیل به یک اسم نامتناسب با معنای بد می شود. دسته ای از 
افراد هستند که برای زنده نگاه داشتن یاد و خاطره عزیزانشان 
برای نامگذاری فرزندانشان از اسامی آنها استفاده می کنند؛ هر 
چند که شاید بعضی از آن اسامی در زمان حال دیگر هیچ 
طرفداری نداشته باشد. زنده نگه داشتن نام اعضای متوفی 
نام  نهاده می شود.  بر دوش کودک  باری است که  فامیل 
انتخاب شده برای نوزاد توقعات والدین را نمایان می سازد. آنها 
می خواهند و می کوشند همه صفات نیکوی فرد فقید خانواده 
در فرزندشان متجلی شود. باید توجه داشته باشیم که قرار 
نیست آدم ها ادامه دهنده راه و مشی یکدیگر باشند. اگر نام 
کودک نماد قدرت، بی باکی یا قهرمانی باشد و او فاقد چنین 
خصایصی، ممکن است در طول سال های کودکی همواره در 
معرض سرکوفت خانواده یا دیگران قرار بگیرد. از طرف دیگر 
اسم هایی که چیزی یا کسی را یادآوری می کند ممکن است 
در بزرگسالی یا حتی از دوران مدرسه رفتن برای افراد مشکل 

آفرین باشد، مثل نام رستم که هر چند یکی از نام های فاخر 
شاهنامه و برخوردار از پشتوانه فرهنگی و اسطوره پهلوانی و 
قدرت است؛ اگر روی یک پسر بچه نحیف و لاغر گذاشته 
شود، ممکن است باعث شود توسط همسالان دیگر به سخره 
گرفته شود و همین طور بعضی نام های دیگر مثل زیبا، ماهرو 
و... . اگرچه نتایج یک پژوهش صورت گرفته در حوزه نام ها 
نارضایتی بیشتر انسان ها از اسم شان را نشان می دهد، اما 
بیشتر شرکت کنندگان در نظرسنجی اعلام کرده اند باوجود 
نارضایتی از اسم، اگر حق تغییر نام شان را داشته باشند، 
ترجیح خواهند داد از این حق استفاده نکنند. آنهایی هم که 
تمایل به تغییر اسم داشته اند، کسانی بوده اند که به دلیل 
نوع نام شان متحمل فشار شده اند. بچه ها در برابر تفاوت ها، 
دقیق و بی ملاحظه هستند. همچنین آنها در مقاطعی معین 
نسبت به اسامی مردانه و زنانه مرزبندی های خلل ناپذیری در 
ذهن دارند؛ از همین رو وقتی کودکی از یک جنس معین را 
می بینند که در نظر آنها نام جنس مخالف را بر خود دارد، 
دست به استهزای وی می زنند. داشتن نام های خارجی نیز 
ممکن است باعث خندیدن و مسخره شدن از طرف دیگران 
شود، هرچند چند سالی است استفاده از اسم هایی مانند 
رابرت، الیزابت و جورج ممنوع است و اگر کسی هم این 
اسم ها را داشته باشد بلافاصله بعد از تقاضا به اسامی ایرانی 
اسلامی تغییر می کند و همین طور بعضی نام ها که بسیار مورد 
علاقه افراد بوده ، اما شاید خیلی ها هنوز نمی دانند معنی خیلی 
جالبی ندارد مثل نام شیما که به معنی زن خال دار است 
و جزو اسامی قابل تغییر بوده و دیگر با گذاشتن آن موافقت 
نمی شود.  سازمان ثبت احوال این حق را برای افرادی که نام 
نامناسب دارند قائل شده که بتوانند در اسرع وقت نامشان را 
تغییر دهند؛ اگر اسم شان جزو فهرست اسم هایی باشد که در 
ثبت احوال قابل تغییر قید شده راه ساده تری پیش رو دارند، 
با مراجعه به سازمان ثبت احوال می توانند نام خود را تغییر 
دهند، اما اگر نامشان در این فهرست نباشد راه دشوارتری 

پیش رو دارند. 
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اسم شما نشانه شخصت شماست!

فرستادن  جای  به  دهند  می  ترجیح  شاغل  های  زوج  بعضی  روزها  این   
فرزندشان به مهدکودک، پرستاری را استخدام کنند تا نگرانی های شان از 
بابت مراقبت و نگهداری از کودک کمتر شود.اما حضور پرستار در خانه به 
طور معمول با دردسرهایی همراه است و شاید مشکلاتی پیش بیاید، بنابراین 
بهتر است قبل از اینکه درمورد حضور پرستار در خانه تان تصمیم بگیرید، 

توصیه های دکتر بیات را در این زمینه بخوانید.
سن کودک

یکی از اولین نکاتی که در مورد انتخاب پرستار باید درنظر گرفته شود، سن کودک 
است. در سنین پایین که کودک نیاز به مراقبت دارد، بهتر است پرستار با مهارت های 
نگهداری از کودک آشنا بوده و تجربه کافی داشته باشد. به عنوان مثال پرستارانی که مادر 
هستند یا تجربه نگهداری از کودک را دارند، برای نگهداری از کودک گزینه مناسب تری 
محسوب می شوند. کودکان بزرگ تر خودشان قادر به صحبت کردن هستند و می توانند 
اتفاقات خانه را گزارش دهند اما در مورد کودکانی که هنوز توانایی حرف زدن ندارند 
کنترل شرایط اهمیت بیشتری پیدا می کند. علاوه بر این در مورد کودکان بزرگ تر 
توصیه می شود پدر و مادر پرستاری را انتخاب کنند که توانایی کار و بازی با کودک را 
داشته باشد. حتی اگر پرستار قادر باشد کارهای آموزشی انجام دهد و تجربه یا تحصیلات 
مرتبط داشته باشد، داشتن این قابلیت ها به مراتب بهتر است. بهترین سن برای پرستاران 

28 تا 40 سال است.
 شیوه انتخاب پرستار مناسب برای کودکان

نکاتی در مورد روز مصاحبه
زمانی که پدر و مادر از طریق موسسات یا آشنایان با پرستاری آشنا شدند، بهتر است 
قبل از استخدام و سپردن کودک، با او مصاحبه کنند. در روز مصاحبه انتظارات باید به 
طور واضح و مشخص بیان شوند. مثلا مادر بگوید که انتظار دارد پرستار چه غذاهایی 
را دراختیار کودک قرار دهد، آیا لازم است که خود پرستار هم برای کودک غذا بپزد، 
آیا باید بخشی از کارهای آموزشی را هم برعهده داشته باشد و آیا می تواند کودک را از 
خانه بیرون ببرد؟ عادت های غذایی کودک، ویژگی های رفتاری، حساسیت های غذایی 
و مواردی از این دست هم نکات مهمی هستند که باید به پرستار گوشزد شود. هرقدر 
این توافقات واضح تر باشد امکان بروز مشکلات در آینده کمتر است. اگر این صحبت های 
اولیه شفاف نباشد این احتمال وجود دارد که بعد از مدتی بنا به دلایلی مشکلاتی ایجاد 
شود و والدین از عملکرد پرستار رضایت نداشته باشند. درنتیجه پرستار کارش را ترک 
کند یا اخراج شود که این موضوع ممکن است بر احساسات کودک تاثیر داشته باشد. 
علاوه بر این هر خانه ای قانون و خط قرمزهایی دارد که باید در مورد این نکات هم حتما 
با پرستار صحبت شود. پیشنهاد می شود که مادر در مورد محل قرار گرفتن تلفن های 
تماس ضروری، داروهای کودک، دفترچه بیمه و... پرستار را مطلع کند تا در شرایط 

اضطراری پرستار به موقع به کودک کمک کند.
 کنترل از راه دور

در مورد کودکانی که در سنین قبل از سه سالگی هستند و توانایی صحبت کردن 
ندارند، بهتر است اقدامات دیگری هم در نظر گرفته شود. به عنوان مثال اگر پدر و مادر 
امکانات مالی خوبی دارند، خرید دوربین های مدار بسته اقدام موثری است که می تواند 
در نظارت کارهای پرستار تاثیر داشته باشد. درصورتی که امکان خرید دوربین مدار 
بسته وجود ندارد، والدین می توانند حداقل صدای پرستار را ضبط کنند. البته نکته مهم 
اینجاست که خود پرستار در جریان نصب دوربین یا دستگاه ثبت صدا باشد و بداند که 
والدین کودک، عملکرد او را کنترل می کنند. برای نظارت بر کار پرستار می توان از 
همسایه ها هم کمک گرفت. مادر می تواند به یکی از خانم های همسایه بسپارد تا اگر 

صدای گریه ممتد کودک را شنید برای پیگیری به خانه شان مراجعه کند.
 همسویی رفتار والدین و پرستار

هماهنگی و همسویی رفتار والدین و پرستار هم موضوع قابل توجهی است که خانواده ها 
باید به آن توجه داشته باشند. قرار است کودک 7 یا 8 ساعت در روز را نزد پرستارش 
باشد و به همین دلیل لازم است بین رفتار پدر و مادر و پرستار همسویی جهت داری 
وجود داشته باشد. مثلا اگر در خانه قانونی وجود دارد که کودک نباید قبل از غذا شیرینی 
بخورد، توصیه می شود که از پرستار هم بخواهید به این نکات توجه داشته باشد و در 
مورد نحوه تشویق یا تنبیه کودک هم مطلع شود. البته منظور از تنبیه کتک زدن یا فریاد 
کشیدن بر سر کودک نیست، بلکه پدر و مادر یا پرستار می توانند از کودک بخواهند که 

به دلیل رفتار نامناسب چند دقیقه ای کنار اتاق بنشیند. این موارد تنبیهات بی ضرری 
هستند که در مورد آنها والدین و پرستار می توانند به توافق برسند. هرقدر شباهت رفتاری 

بین والدین و پرستار بیشتر باشد احتمال بروز مشکلات کمتر می شود.
تعویض پرستار ممنوع

برای برقراری ارتباط بین کودک و پرستار، والدین باید به این دو نفر کمک کنند. اگر 
انتخاب پدر و مادر در مورد پرستار خوب و مناسب باشد، پیشنهاد می شود از تعویض 
پرستار کودک شان خودداری کنند؛ مگر اینکه دلایل موجهی مانند دوری مسافت، جابه 
جایی و مواردی از این دست وجود داشته باشد. در غیر این صورت به دلیل دلبستگی 
کودک به پرستار ممکن است مشکلی برایش ایجاد شود. درست است که پرستار به نوعی 
مادر دوم کودک محسوب می شود اما به هر حال نمی تواند جای مادر را بگیرد. بهتر 

است وقتی مادر از سرکار به خانه برمی گردد برای بودن در کنار فرزندش وقت بگذارد.
 فرصت آشنایی کودک و پرستار

نکته مهم دیگر این است که بعد از توافقات اولیه، کودک و پرستار ناگهان باهم تنها 
نمانند. باید فرصتی برای آشنایی هردوی آنها ایجاد شود. بهتر است این فرایند از چند 
هفته قبل شروع شود و زمانی که مادر هم حضور دارد، پرستار و کودک برای مدت 
کوتاهی در اتاق تنها باشند تا کودک به تدریج به حضور پرستار عادت کند و پرستار هم 
بتواند ریزه کاری های کار با کودک را یاد بگیرد و بتواند به پرستار اطمینان کند. در این 

صورت راحت تر کنار او می ماند.
کودکی که هنوز از شیرگرفته نشده، در تغذیه مشکل دارد و درست حرف نمی زند، 
صلاح نیست که به مهدکودک برود. اگر کودک مراحل رشد را خوب طی کرده باشد 
آمادگی دارد که از 3 سالگی به مهد کودک برود و مراحل اجتماعی شدن را طی کند. 
در غیر این صورت استخدام پرستار توصیه می شود چون مربیان نمی توانند همزمان به 
همه بچه ها رسیدگی کنند و خدمات و نیازهای اولیه را دراختیار همه کودکان قرار دهند. 

اغلب آنها به سرعت و با بی ملاحظگی کارها را انجام می دهند.
 چطور از طریق موسسات پرستار استخدام کنیم؟

اگر می خواهید برای انتخاب پرستار از آگهی روزنامه ها کمک بگیرید با موسسات 
مختلفی روبه رو می شوید که همگی ادعا می کنند پرستار مناسبی را برای فرزند شما 
پیدا می کنند. هزینه نگهداری از کودک به طور متوسط برای 6 روز هفته و 8 ساعت 
کاری روزانه، حدود 600 تا 700 تومان است. البته مواردی مانند دوری و نزدیکی راه، 
تحصیلکرده بودن پرستار، انجام سایر کارهای خانه و... هزینه نگهداری از کودک را تحت 
تاثیر قرار می دهد. برخی از این موسسات هم شرایط نصب دوربین مدار بسته را فراهم 
می کنند تا امکان نظارت از راه دور برای شما وجود داشته باشد. به کمک این دوربین ها 
می توانید از طریق گوشی تلفن همراه، خانه تان را کنترل کنید و رفتار پرستار را ببینید. 
هزینه نصب این دوربین ها برای یک خانه 70 متری حدود یک و نیم میلیون تومان 
تمام می شود. بهتر است هنگام مراجعه و انتخاب پرستار، به پرونده فرد موردنظرتان 
توجه کنید. موسسات معتبر از پرستاران می خواهند که سه معرف و ضامن داشته باشند 
و گواهی عدم سوء پیشینه و گواهی عدم اعتیاد را هم در پرونده شان قرار دهند. البته 
موسسات بابت این خدمات و معرفی پرستار، یک پایه حقوق پرستار را از شما دریافت 

می کنند.
 چطور به پرستارها اعتماد کنیم؟

شاید این سؤال برای برخی خانواده ها پیش بیاید که چطور می شود به یک فرد 
غریبه اعتماد کرد و کودک را کنار او تنها گذاشت؟ توصیه اول این است که والدین 
برای انتخاب پرستار بچه از افراد آشنا کمک بگیرند. در این صورت امکان اطلاع از سابقه 
و پیشینه فرد وجود دارد. اگر چنین امکانی برای خانواده ها وجود ندارد بهتر است به 
موسسه های معتبر مراجعه کنند. البته باید گفت که هر موسسه ای معتبر نیست. بعضی 
موسسه ها روی این موضوع تاکید دارند که پرستار باید مدارک یا گواهینامه های معتبر 
ارائه دهد یا تحصیلات مرتبط داشته باشد. در واقع موسساتی که مجوز دارند نسبت به 
این موضوع سختگیرتر هستند و مشکلات را بهتر پیگیری می کنند، ضمن اینکه پدر و 
مادر می توانند در زمان مصاحبه رفتار پرستار را ببینند. توصیه دیگر این است که شماره 
تماسی از نزدیکان پرستار هم داشته باشید تا در زمان های ضروری بتوانید با آنها ارتباط 
برقرار کنید. به یاد داشته باشید زمانی که پرستار در خانه شماست وسایلی که ارزش 
مادی دارند و همین طور پول و جواهرات را در خانه قرار ندهید تا احتمال بروز خطای 

پرستار به حداقل برسد.

مهدکودکبهترهیااستخدامپرستارکودک؟

نسترن سیدوند 
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فناوری  و  تحقیقات  علوم،  پیشنهادی  جدید  وزیر 
از  برخی  در  شده  منتشر  مطالب  درباره  را  توضیحاتی 
رسانه ها مبنی بر مخالفت وی با تشکیل بسیج دانشجویی 
ارائه کرد و گفت: افق نگاهم همواره حضور تفکر بسیجی در 

دانشگاه هاست. 
فخرالدین احمدی دانش آشتیانی افزود: مخالفت من با حضور 
بسیج دانشجویی در دانشگاه واقعیت ندارد و همواره در محضر امام 
)ره( و رهبری نظام احساس سربلندی می کنم که نسبت به پررنگ 

تر شدن مولفه های فرهنگ بسیجی در دانشگاه ها تلاش کرده ام.
وی بسیج را ظرفیتی از روحیه و فرهنگ مردم ایران و تلفیقی از 
خلوص، پشتکار، امید، ایثار و نقش آفرینی با حداقل امکانات دانشت و 
افزود: این روحیه، ظرفیتی بی نظیر برای جبران خسارت های ناشی 

از جنگ و سرعت بخشی به سازندگی در ایران محسوب می شود.
عضو هیات علمی دانشگاه خواجه نصیرالدین طوسی با تاکید 
بر اینکه کشور نه فقط برای دوران دفاع بلکه برای همه زمان ها 
نیازمند »روحیه بسیجی« است، اظهار داشت: امام خمینی )ره( با 
این اعتقاد که بسیج فقط برای زمان جنگ و دفاع نیست و باید برای 
همه زمان ها به فعالیت خود ادامه دهد؛ کلید واژه »تفکر بسیجی« 
را در سخنان شان مورد تاکید قرار می دادند؛ ما نیز همراه با تاکیدات 
امام راحل، وظیفه سنگینی در حفاظت و گسترش این تفکر بر دوش 

خود احساس می کنیم.
دانش اشتیانی اضافه کرد: وقتی امام خمینی )ره( آرزو می کنند 
که خداوند ایشان را با بسیجیان محشور کنند، دیگر تردیدی در 
جایگاه بسیج برای همه آنهایی که خود را در مسیر امام و رهبری 

می دانند، باقی نمی ماند.
وزیر پیشنهادی علوم، تحقیقات و فناوری تحقق دیدگاه های امام 
خمینی )ره( و فرمایشات رهبر معظم انقلاب اسلامی را در باره بسیج 
دانشجویی نیازمند رعایت ظرایفی دانست و گفت: نگاه به بسیج نباید 
تحت تاثیر دیدگاه های مبتنی بر نگاه سخت افزاری به بسیج قرار 
می گرفت لذا قبل از تشکیل پایگاه بسیج، به تبیین دیدگاه امام )ره( 
به بسیج که ناظر بر استفاده از ظرفیت ها و قابلیت های این نیروی 

فراگیر و انقلابی با کارکردهای فرهنگی و اجتماعی بود، نیاز داشتیم.
دانش آشتیانی تصریح کرد: اعتقاد داشتیم حرکت شتابزده در 
تشکیل پایگاه بسیج، نه تنها خدمت به انقلاب و بهره گیری از ظرفیت 
های این فرهنگ و روحیه متعالی نیست بلکه پرداختن نمایشی به 
این مهم می توانست به فرصت سوزی و خسران برای نظام و انقلاب 
تبدیل شود لذا باید ماموریت جدید بسیج پس از دفاع مقدس را 
در دانشگاه و جامعه تبیین می کردیم و خوشبختانه در مقطعی از 
روند مستمر شکوفایی تفکر انقلابی در جمهوری اسلامی ایران، شاهد 

حضور تشکیلاتی و نهادمند بسیج در دانشگاه نیز بودیم.
وی خاطرنشان کرد: به عنوان فردی که در بحرانی ترین شرایط 

کشور مسوولیت داشته است، اعتقاد دارم اتفاقات فرخنده و کامیابی 
های کشور از جمله تشکیل بسیج در دانشگاه، تنها متعلق به زمان 
بروز آن نیست بلکه نقش همه گذشتگان را باید در این اتفاقات لحاظ 

کرد؛ همچنان که همه ما در قبال ناکامی ها هم مسوولیم.
دانش آشتیانی در پایان افزود: امروز بخش قابل توجهی از جهاد 
علمی در دانشگاه های کشور مدیون بسیجیان دانشجو و استاد در 
دانشگاه است لذا برنامه ها و سیاستگذاری ها باید به سمتی باشد که 
همه دانشجویان، استادان و پژوهشگران با الهام از »تفکر بسیجی« 
حرکت رو به جلوی نظام علمی و فرهنگی کشور در چارچوب 
راهبردهای جنبش نرم افزاری و جبهه فرهنگی انقلاب اسلامی را 

با سرعت و شتاب بیشتری به پیش برند.
دولت گزینه وزارت علوم را تغییر نمی دهد 

معاون نظارت و هماهنگی معاونت پارلمانی رییس جمهور معتقد 
است که دولت بنای تغییر دادن گزینه پیشنهادی وزارت علوم را ندارد 

و دانش آشتیانی یک گزینه کاملا دور از حاشیه های سیاسی است.
مجید نصیرپور در ارتباط با شرایط مجلس در مورد گزینه 
پیشنهادی برای وزارت علوم و احتنمال تغییر این گزینه با توجه 
به مخالفت های بخشی از نمایندگان گفت: دولت به هیچ عنوان 
گزینه پیشنهادی اش را تغییر نمی دهد و آقای دانش آشتیانی روز 
سه شنبه در صحن علنی مجلس از خود دفاع خواهد کرد. از نظر 
من نیز شرایط عمومی مجلس امروز بسیار شرایط خوبی است و 
حتما نمایندگان مجلس شورای اسلامی با توجهی که به برنامه ها 
و سوابق دانش آشتیانی خواهد داشت تلاش می کنند که رایی 
را به صندوق بیاندازند که موجبات آرامش کشور و بهبود فضای 

دانشگاه ها را فراهم کند.
وی ادامه داد: نمایندگان مطمئنا شرایط حساس کشور را 
درک می کنند و واقف هستند که باید در دانشگاه ها یک فضای 

آرام حاکم شود. 
در  دولت  پارلمانی  معاونت  هماهنگی  و  نظارت  معاون 
ادامه در پاسخ به این سوال که چقدر تحلیل برخی نمایندگان 
مجلس در مورد لجبازی دولت با مجلس را قبول دارد نیز یادآور 
شد: هیچ لجبازی در کار نیست و اتفاقا رییس جمهور به خوبی 
حساسیت های مجلس را می شناسد. رییس جمهور تلاش کرد تا با 
توجهی که به حساسیت های نمایندگان دارد با انتخاب آقای دانش 
آشتیانی که به وظایف وزارت علوم آشنایی دارد فرد توانمندی را 

به مجلس معرفی کند.
از  کاملا  آشتیانی  دانش  آقای  شد:  یادآور  ادامه  در  نصیرپور 
حاشیه ها دور هستند و به خوبی به وظایف این وزارت خانه آشنایی 
دارند از همین رو تصور می کنم که مجلس هم با همین شناخت به 
ایشان رای مثبت بدهند و من باز هم یادآوری می کنم که دولت بنای 

آن را ندارد که گزینه پیشنهادی خود را تغییر دهد.

رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
گفت: تمام تحریم ها باید یکجا برداشته شود به دلیل اینکه 
این تحریم ها برای موضوع هسته ای وضع شده و هنگامی که 
مساله هسته ای در یک توافق دوجانبه حل شود، استمرار این 

اهرم فشار از هیچ منطقی برخوردار نیست. 
علاءالدین بروجردی در گفتگو با خبرنگار مهر، با اشاره به مذاکرات 
هستهای ایران با کشورهای 1+5 اظهار داشت: جمهوری اسلامی ایران 
در عرصه هسته ای کاملا صادقانه عمل کرده و بر اساس توافق صورت 
گرفته گام های عملی را برداشته است و با این محاسبه که حتما این 
گام ها باید متقابل باشد ما هیچگاه زیر بار زیاده خواهی های آمریکا 

نمی رویم.
رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس تصریح 
کرد: اینکه چند مذاکره اخیر از جمله مذاکره عمان بی نتیجه به پایان 
رسید، مربوط به زیاده خواهی های آمریکا و درباره تحریم های ظالمانه 
ای است که آنها مصر هستند که یکجا برداشته نشود که این مساله به 

نظر ما کاملا غیرمنطقی است.
بروجردی تاکید کرد: تمام تحریم ها باید یکجا برداشته شود به 
دلیل اینکه این تحریم ها برای موضوع هسته ای وضع شده و هنگامی 
که مساله هسته ای در یک توافق دوجانبه حل شود، استمرار این اهرم 

فشار از هیچ منطقی برخوردار نیست.
وی ادامه داد: امیدواریم در مذاکرات آتی وین که علی الاصول 
آخرین دور مذاکرات خواهد بود ما شاهد منطقی تر برخورد کردن 

آمریکایی ها باشیم زیرا در چنین حالتی است که امکان دارد این مذاکرات به نتیجه برسد.
رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس در پاسخ به این سوال که ارزیابی 

شما از تحلیل برخی رسانه ها که اعلام کرده اند احتمال تمدید دوباره توافق وجود دارد، 
چیست؟ گفت: فکر نمی کنم این موضوع منتفی باشد، لذا امکان دارد توافق گذشته تمدید 
شود. در همین توافق احتمالی نیز باید بخشی از تحریم ها برداشته شود یعنی اگر قرار باشد آنها 

تحریم ها را به همین صورت اضافه کنند، فکر نمی کنم خروجی این 
مذاکرات حتی توافق موقت دیگری باشد مگر اینکه آنها برخوردهای 

منطقی تری انجام دهند که بتواند منجر به توافق دیگری شود.
بروجردی در پاسخ به این سوال که چه استدلال قانونی وجود دارد 
که حتما توافق جامع به تصویب مجلس برسد، بیان کرد: این موضوع 
مربوط به اصل 77 قانون اساسی است که اعلام می دارد کلیه قراردادها، 
موافقت نامه ها و... باید به تصویب مجلس برسد، لذا در این میان امکان 
دارد در توافق جامع بخواهند پروتکل الحاقی را هم بگنجانند، در حالی 
که اجرای پروتکل الحاقی را مجلس هفتم متوقف کرد یعنی مصوبه 
قانونی در این زمینه وجود دارد که تغییر این مصوبه حتما نیازمند 
مصوبه جدید مجلس بوده و این موضوعی است که چندین بار توسط 

وزیر امور خارجه اعلام شده است.
وی با تاکید بر اینکه ورود مجلس یک اصل ثابت  است، تصریح 
کرد: این قاعده یعنی به تصویب رسیدن موافقت نامه ها توسط مجلس 

باید در مورد موافقت نامه هسته ای هم محقق شود.
رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس در پاسخ به 
این سوال که آیا وزارت خارجه جزئیات مذاکرات را در اختیار نمایندگان 
قرار می دهد یا خیر؟ اظهار داشت: معمولا پس از انجام سفرها وزیر امور 
خارجه یا معاون وی گزارشی را با حضور در کمیسیون امنیت ملی ارائه 
می کند و همچنین چند مورد هم وزیر خارجه این موارد را در صحن 
علنی توضیح داده است. بنابراین آنچه که برای ما مهم بوده، خطوط 

قرمز در مذاکرات است.
بروجردی تاکید کرد: مسئولیت مذاکره بر عهده شورای عالی امنیت ملی است نه مجلس، 

بلکه ما مذاکرات را تنها رصد می کنیم تا تیم مذاکره کننده از صراط مستقیم خارج نشود.

دانش آشتیانی وزیر پیشنهادی علوم:

افق نگاهم همواره حضور تفکر بسیجی دردانشگاه است 

رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:

تمام تحریم ها باید یکجا برداشته شود

مردم، دولت و شبکه های اجتماعی 
هرچند شبکه های اجتماعی امکانات متعددی را برای تعامل کاربران اینترنتی در افزایش 
مشارکت شهروندان در بخش های مختلف فراهم می آورند اما از طرف دیگر این شبکه ها 
آسیب های گسترده ای را در حوزه حریم خصوصی، سوء استفاده از کودکان، سرقت 
اطلاعات و هویت افراد ایجاد کرده اند.کاربران اینترنتی در شبکه های اجتماعی بخشی از 
اطلاعات شخصی خود را در منتشر می کنند که می تواند مخاطرات و مشکلاتی را برای 
آنها فراهم نماید به گونه ای که وب سایت های شبکه های اجتماعی در حال حاضر حجم 
وسیعی از اطلاعات کاربران را در اختیار دارند.بنابراین به نظر می رسد چالشی بنام حریم 
خصوصی از مهم ترین مباحثی است که همواره درباره شبکه های اجتماعی مطرح بوده 
چرا که امکان سوء استفاده شرکت های تجاری و یا دولت ها از این اطلاعات میسر است.

اگرچه موضوع فیلترینگ شبکه های اجتماعی هر از گاهی مورد اشاره قرار می گیرد ولی به 
گفته محمود واعظی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، دولت بنا ندارد شبکه های اجتماعی 
را که در چارچوب آن می توان از آنها استفاده کرد به دلیل مسایل اقتصادی مسدود کند 
البته بارها از کاربران خواسته ایم که از این شبکه ها استفاده مجاز داشته باشند.با توجه به 
اهمیت و گسترش فناوری اطلاعات و ارتباطات در عصر حاضر این بستر به یکی از نقاط 
بالقوه آسیب پذیر و خطرناک تبدیل شده که به منظور مصون سازی این بستر از تهدیدات 
موجود در جهت حفظ امنیت ملی توجه و پرداخت سریع و درعین حال نظامند، معقول و 
هدفمند امری ضروری است.اثرگذاری شبکه های اجتماعی یا فضای سایبری در رویدادهای 
اخیر و امروزی برخی کشورها نشان از وسعت عملکرد و فراگیری این شبکه ها دارد که بی 
مهابا در هر نقطه ای کاربرد داشته و برای آن حد و مرزی مشخص نیست.زندگی اجتماعی 
و خانوادگی انسانها با ظهور این شبکه ها دستخوش تغییراتی شده که در کنار فرصت ها و 
امتیازات ویژه این ابزار، چالش ها و تهدیداتی را نیز از منظر جامعه شناسی خانواده در پی 
دارد.یعنی شبکه های اجتماعی همانقدر که می توانند درجهت تقویت مناسبات خانوادگی 
اثرگذار باشند به همان اندازه نیز آسیب هایی را در خود جای داده که بسیار خطرناک و 
تهدید کننده هستند، بنابراین نظارت های اجتماعی و اعمال تمهیداتی در جهت حفظ 
سلامت روابط اجتماعی و خانوادگی از اهمیت ویژه ای برخوردار است.امروز شبکه های 
اجتماعی از جنبه های گوناگون در زندگی افراد بسیار تاثیرگذار هستند لذا ایجاد امکان 
ارتباط بین افراد در فضای مجازی و به اشتراک گذاری اطلاعات، آشنایی با یکدیگر و اطلاع 
رسانی های سریع از مزیت های شبکه های اجتماعی است.از سوی دیگر بسیاری از کاربران 
که در این شبکه های اجتماعی حضور دارند با هویت های جعلی و تقلبی اقدام به ارتباط 
گیری می نمایند که براساس اخبار منتشر شده افراد زیادی به دلیل بی توجهی به تهدیدها 
از نظر اجتماعی، خانوادگی، مالی و غیره دچار آسیب های جدی در برقراری این ارتباط ها 
شده اند.آزاد بودن زمان و مکان شبکه های اجتماعی یکی از ویژ گی های این ابزار است که 
آن را به یکی از نیازهای کاربردی جوامع تبدیل کرده و به دلیل ویژگی ها و پوشش ارتباطی 
نیازهای انسان بر تعداد کاربران آن اضافه می شود ولی تهدیدات و فرصت هایی که درحوزه 
امنیت ملی و حریم خصوصی ایجاد می کنند نیز قابل بررسی است.نباید فراموش کنیم که 
هرگونه بروز مشکل در شبکه های اجتماعی و اختلال در حریم خصوصی افراد مشکلاتی 
را نیز در امورات دولتی بوجود می آورد که از جمله می توان به افزایش پرونده های قضایی 
و هزینه و زمانی که برای بررسی این اختلالات صرف خواهد شد، اشاره کرد.شبکه های 
اجتماعی را شاید بتوان در دو گروه عمومی و خاص تقسیم بندی کرد که در شبکه های 
اجتماعی عمومی کاربران اینترنتی با انگیزه ها و اهداف مختلف حضور دارند و شبکه سازی 
مجازی شان را از طریق این وب سایت ها دنبال می کنند، ولی شبکه های اجتماعی خاص 
حول موضوعی ویژه شکل گرفته اند و تعداد کاربران شان نیز کمتر است.اگرچه استقبال از 
شبکه های اجتماعی از آن روست که کاربران اینترنتی می توانند برای اغلب نیازهای آنلاین 
خود در این وب سایت ها پاسخ مناسب بیابند ولی هرگونه سهل انگاری و بی توجهی به 
آسیب های احتمالی این فضا می تواند به عنوان تهدید جدی قلمداد شود.بنابراین به نظر 
می رسد با وجودی که در کشور اکثر مسئولان معتقد به استفاده صحیح از این ابزار هستند 
ولی نظارت خانواده ها، افراد و ارگان های نظارتی دولت برای کاهش تهدیدات و آسیب های 

احتمالی امری مهم، جدی و اثرگذار است.

دفاع دولت اوباما از توافق هسته ای با ایران
وزارت خارجه آمریکا کنگره را از سنگ اندازی در برابر توافق هسته ای با 
ایران برحذر داشت و اعلام کرد: آخرین مراحل برای به نتیجه رسیدن مذاکرات 

تا 24 نوامبر جریان دارد.
به گزارش ایرنا، در آستانه مهلت سوم آذرماه برای توافق هسته ای میان گروه 1+5 و 
ایران، 'جن ساکی' سخنگوی وزارت خارجه آمریکا در مصاحبه با شبکه تلویزیونی سی.ان.ان 
گفت: 'آخرین مراحل در جریان است. جن ساکی با طرح این موضوع که توافق بالقوه کنونی 
بهترین فرصت برای شقاف سازی در باره رویکرد برنامه هسته ای ایران است، اظهار کرد: 
در مذاکرات جدی، اغلب تصمیم های جدی هم اتخاذ می شود و ما امیدواریم که اینطور 
باشد. با این حال تلاش می کنیم که تا موعد مقرر 24 نوامبر به نتیجه برسیم. ساکی درباره 
ادعای تندروها در کنگره آمریکا مبنی بر این که ایران از یک توافق هسته ای ضعیف به 
عنوان سرپوشی برای اقدام در جهت دستیابی به سلاح استفاده خواهد کرد، گفت: از تمامی 
اعضای )کنگره( می خواهیم منتظر جزییات نهایی بمانند. مطالب را تنها براساس تیتر و 

عنوان آنها قضاوت نکنید، بلکه مضمون را در نظر بگیرید و سپس درباره آنها نظر دهید.

سخنگوی کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس  عنوان کرد :

حبس و جزای نقدی در انتظار استفاده کنندگان 
غیرمجاز از آب، برق، گاز و تلفن

سخنگوی کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس از تلاش دولت و مجلس برای 
جلوگیری از استفاده غیرمجاز از آب، برق، تلفن، فاضلاب و گاز خبر داد و گفت: 
با تصویب این لایحه حبس و جریمه نقدی در انتظار بهره برداران غیرمجاز است. 
میرهادی قره سید رومیانی  با یادآوری ارسال لایحه نحوه برخورد با استفاده کنندگان 
غیرمجاز از آب، برق، تلفن، فاضلاب و گاز از سوی دولت به مجلس گفت: با توجه به افزایش 
جرایم استفاده از انرژی در کشور در برخی مناطق و اتلاف منابع از این راه، دولت در جهت 
قطع ید سوءاستفاده کنندگان این لایحه را به مجلس ارسال کرده است. وی با یادآوری 
قانون موجود برای برخورد با  استفاده کنندگان غیرمجاز از آب برق گاز و... گفت:  اگر چه 
در این زمینه قانون وجود دارد اما تا آن اندازه که بتواند جرایم این حوزه را کاهش دهد 
جامع و کامل نیست؛ دولت با ارسال لایحه به مجلس سعی در به حداقل رساندن میزان 
استفاده غیر مجاز از انرژی را در کشور دارد. این نماینده مردم در مجلس نهم با تاکید بر 
اینکه با تصویب لایحه مذکور شاهد تشدید برخوردهای قانونی با استفاده کنندگان غیرمجاز 
از آب، برق، تلفن، فاضلاب و گاز خواهیم بود، تصریح کرد: جریمه مالی و حبس مجازاتی 
است که برای متخلفان درنظر گرفته شده است، به طور حتم این لایحه می تواند بسیاری 
از خلاءهای قانونی موجود سر راه توقف استفاده از انرژی به صورت غیرمجاز را برطرف کند. 
قره سیدرومیانی با بیان اینکه بررسی لایحه نحوه برخورد با استفاده کنندگان غیرمجاز از آب، 
برق، تلفن، فاضلاب و گاز در هفته جاری در دستور کار کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس 
قرار دارد، افزود: با تصویب این لایحه جلوی هدر رفت منابع و زیان اقتصادی به کشور گرفته 
خواهد شد. وی با تاکید بر اینکه استفاده غیرمجاز از آب، برق،  گاز و غیره نوعی دست درازی 
به بیت المال است گفت: دولت با ارسال به موقع لایحه مذکور کمک بزرگی به وضعیت 
اقتصادی کشور کرده است. سخنگوی کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس شورای اسلامی 
یادآور شد: لایحه مذکور در هفته جاری در کمیسیون قضایی مجلس بررسی و به زودی 

پس از اتمام بندهای آن راهی صحن علنی برای تصویب نهایی خواهد شد. 

رییس سازمان زندانهای کشور:

70 درصد زندانیان 
زیر 40 سال هستند 

رییس سازمان زندانها و اقدامات تأمینی و تربیتی کشور از دولت و مجلس 
خواست تا برای پیشبرد امور تربیتی و اصلاحی یک هزار میلیارد تومان بودجه 

برای اجرای طرح های سازمان زندان ها اختصاص دهند. 
اصغر جهانگیر در گفت و گو با خانه ملت، با بیان اینکه جمعیت بالای زندانیان کیفری 
از جمله مشکلات زندان هاست، گفت: متاسفانه تعداد زندانیان دو برابر فضای موجود است 
که این معضل هرگونه کار تربیتی و اصلاحی را دچار مشکل کرده است. وی با بیان اینکه 
با وجود کمبود امکانات همکاران ما خدمات خوبی را به صورت شبانه روزی به زندانیان 
ارایه می کنند اما این میزان هم مطلوب ما نیست، گفت: باید تلاش شود جمعیت کیفری 
زندانیان از طریق مجازات های جایگزین کاهش یابد. رییس سازمان زندانها و اقدامات تأمینی 
و تربیتی کشور با تاکید بر اینکه قوای تقنینی، قضایی و اجرایی کشور به نحوی عمل کنند  
که زندان به هدف اصلی خود که اصلاح و تربیت است نزدیک شود، گفت: متاسفانه در 
حال حاضر 70 درصد از  زندانیان جوان و زیر 40 سال سن دارند که جامعه از آنها محروم 
است. جهانگیر با بیان اینکه یکی از مشکلات ما در زندانها این است که اشتغال کافی 
نداریم، گفت: وقتی زندانی بیکار باشد مشکلاتی برای خود و دیگران ایجاد می کند ضمن 
اینکه خانواده زندانی هم دچار مشکل می شوند. وی افزود: با توجه به اینکه قانون گذار این 
ظرفیت را ایجاد کرده است که از مجازات های جایگزین استفاده کنیم بهتر است در جرایم 
سبک از مجازات های جایگزین استفاده کرده و اجازه دهیم فرد متخلف در کنار خانواده اش 
باشد. رییس سازمان زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی کشور، با بیان اینکه اعتباراتی برای 
تفکیک افراد بازداشتی و افراد محکوم درنظر گرفته شده اما تاکنون پرداخت نشده است، 
گفت: افراد مظنون که حکمی برای آنها صادر نشده باید در محلی باشند که نام زندان بر 
آنها بار نشود چرا که زندان بار منفی دارد. جهانگیر با بیان اینکه به خاطر نبود جا افراد 
بازداشتی در کنار محکومان قرار گرفته و انگ زندانی به آنها می خورد، گفت: باید زندانی 
وقتی به جامعه بر می گردد متنبه شود و دوباره به دنبال جرم نباشد. وی گفت: بیشترین 
جرم مربوط به قاچاق مواد مخدر و در مرحله بعد سرقت است چرا که ما در مسیر ترانزیت 

مواد مخدر هستیم و ایران قربانی ترانزیت بین المللی مواد مخدر است.

		

	 	

عضو کارگروه تعیین محتوای مصادیق مجرمانه:

وایبر و اینستاگرام فیلتر نمی شوند 
قشقاوی معاون وزیر امور خارجه:

زیر سوال بردن مذاکره خلاف سیاست نظام است

طه هاشمی:

تحقیق و تفحص از دانشگاه آزاد سیاسی است 
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس مطرح کرد:

شناسایی افراد پردرآمد از طریق اسناد مالکیت

عضو کارگروه تعیین محتوای مصادیق مجرمانه گفت: 
وایبر و اینستاگرام فیلتر نمی شوند بلکه محتوای آنها 

پالایش خواهد شد. 
رمضانعلی سبحانی فر در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: بحث 
فیلترینگ شبکه های اجتماعی نظیر وایبر و اینستاگرام مطرح نبوده 
و در کمیته فیلترینگ هم مطرح نشده است، اگر هم بحثی در این 
خصوص باشد مربوط به فیلترینگ هوشمند است.  وی گفت: تنها 

به دنبال پایش محتوای وایبر و اینستاگرام هستیم. 
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس در ادامه درباره یکطرفه 

بودن متن قرارداد برخی شرکتهای واردکننده خودرو و موضع 
مجلس در مقابله با آن گفت: اگر موارد مذکور حاد باشد مجلس 
شورای اسلامی بلافاصله وارد عمل شده و جلوی اینگونه قراردادها 

را می گیرد. 
نماینده مردم سبزوار در مجلس ادامه داد: طبعا در بحث 
قراردادها و تولید خودرو باید دو مقوله مهم دیده شود اول اینکه 
اگر تولید مدنظر است مصرف کننده هم باید مدنظر قرار گیرد و 
اگر خودرویی وارد می شود در کنار واردکننده، مصرف کننده آن 

هم دیده شود. 
وی افزود: وقتی کالایی را وارد می کنیم باید منافع مصرف 
کننده از قبیل کیفیت کالا، قیمت و پشتیبانی آن کالا که حایز 

اهمیت است دیده شود. 
سبحانی فر ادامه داد: متاسفانه بعضا کالایی وارد کشور می شود 
که پشتیبانی و ضمانت آن دیده نشده است از این رو سازمان 
حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان باید نظارت خود را 
اعمال کند و علاوه بر سازمان حمایت، سازمانها و دستگاههای 
حمایتی هم این قبیل واردات را زیرذره بین قرار بدهند چرا که اگر 
به این بخش توجه نشود هم به لحاظ مصرف کننده وهم منابع 

ملی کشور دچار زیان می شویم. 

معاون وزیر امور خارجه کشورمان داشتن غنی سازی 
صنعتی را خط قرمز کشورمان دانست و گفت:  این مسئله 

یک انتظار ملی است.
حسن قشقاوی در نشست فرهنگی بسیج اساتید دانشگاه های 
تهران بزرگ که در دانشگاه صنعتی خواجه نصیرالدین طوسی 
برگزارشد به موضوع هسته ای و مذاکرات کشورمان با 5+1 اشاره 
کرد و افزود: این مسئله مربع شکل است که باید برای تحلیل آن 
هر 4 ضلع را در نظر گرفت. وی اصل مذاکره و استمرار آن، خطوط 
قرمزهسته ای، گشایش اقتصادی و دیپلماسی عمومی را 4 ضلع 
اساسی تحلیل مسئله هسته ای کشورمان دانست و افزود:  اگر این 

4 ضلع با یکدیگر در نظر گرفته نشود به نتیجه نمی رسیم.
قشقاوی افزود:  مذاکره یعنی مسئله هسته ای را با گفتگو و 
کار دیپلماتیک پیشبرد و شاید نقطه مقابل آن جنگ یا مقاومت 
منهای مذاکره باشد. وی به حضور موثر ایران در مذاکرات مربوط 
به افغانستان و عراق اشاره کرد و گفت:  امروز نیز سیاست نظام اصل 
مذاکره و تداوم آن است و اگر این سیاست تغییرکند نه وزیر و نه 
هیچ کس دیگری اجازه مذاکره نخواهد داشت. معاون حقوقی و 
پارلمانی وزارت امور خارجه گفت:  زیر سوال بردن مذاکره خلاف 
سیاست نظام است. قشقاوی خط قرمز هسته ای را ضلع دوم 

تحلیل مذاکرات دانست و گفت:  پشت تلاش ها و دستاوردهای 
هسته ای، اقدامات فنی و تقدیم شهیدان برای هسته ای شدن 
است و در حالیکه زیر تهدیدها و تحریم های دشمن قرار گرفته 
ایم اما از این دستاورد ملی حمایت می کنیم و  کسی نمی تواند 
این خط قرمز موجود را نقض کند. وی بیمه شدن کشتی ها، باز 
شدن ال سی ها و سوئیفت بانکی را از جمله مواردی دانست که 
باید در مذاکرات محقق شوند. وی با اشاره به نقد منتقدان گفت:  
مقاله هایی را مورد توجه قرار می دهیم که به طور جامع ارزشمند 

باشد و در کنار انتقاد، پیشنهاد ارائه کند.

  معاون فرهنگی دانشگاه آزاد اسلامی، گفت: تحقیق 
و تفحص حق نمایندگان مجلس شورای اسلامی است 
اما باید از حق در جای درست استفاده کنند و تحقیق از 

دانشگاه ازاد یک اقدام سیاسی است. 
طه هاشمی در مورد طرح تحقیق و تفحص مجلس از دانشگاه 
آزاد که در روزهای اخیر اعلام شد، گفت: متاسفانه این روزها به 
آموزش عالی در بخش دولتی و غیردولتی به معنای واقعی ظلم 

می شود.
وی ادامه داد: معرفی وزیر از سوی رییس جمهوری و ندادن 
رای اعتماد به فرد مورد نظر در بخش دولتی و فشار بی سابقه ای 
که روی دانشگاه آزاد به عنوان یک بخش خصوصی گذاشته شده 
از جمله فشار هایی است که به آموزش عالی کشور وارد می شود.

معاون فرهنگی دانشگاه آزاد، گفت: تحقیق و تفحص حق 
مجلس است اما باید از این حق در چارچوب قانون و مقررات 
استفاده شود. به عنوان فردی که تجربه حضور در هیات ریسه 
مجلس را دارد معتقدم تحقیق و تفحص از دانشگاه آزاد اقدامی 
کاملا سیاسی بود. یکی از نکات جالب در این طرح مطرح شدن 
آن در رسانه ها پیش از قرار گرفتن در دستور کار هیات رییسه و 

صحن علنی مجلس است.
وی تصریح کرد: مجلس باید نگاهش منصفانه، عالمانه و 
فراجناحی باشد و نباید تحت تاثیر گرایش های سیاسی قرار گیرد. 

افکار عمومی ناظر این حرکات هستند و این مساله برای مجلس 
زیبا نیست.

وی اظهار کرد: اتفاقی که در مجلس رخ داد به هیچ عنوان 
قابل قبول نیست و فکر می کنم جایی که در کشور باید در آن 
آرامش، اطمینان، ثبات و امنیت ذهنی در آن حاکم باشد دچار 

تشدد شده است.
هاشمی ادامه داد: باید از جایی به مجلس تذکر دهند تا این 
گونه مسایل را رها کرده و اجازه دهند مدیران ارشد آموزش عالی 
کشور به وظایف اصلی خود بپردازند. در طول 35 سال گذشته 
همیشه مجالس ما اکثریتی از یک گرایش سیاسی را در اختیار 

داشته اما هیچ گاه شاهد چنین رفتار هایی از آنها نبودیم. 
نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: مجلس باید بداند 
اکثر خانواده های ما با آموزش عالی در ارتباط هستند و امنیت 
ذهنی لازم از مدیران، معلمان و اساتید با مشخص نشدن تکلیف 

وزیر علوم از خانواده آموزش عالی گرفته شده است.
وی در پاسخ به این سوال که آیا گزینه جدید رییس جمهوری 
برای تصدی وزارت علوم رای کافی را از مجلس خواهد گرفت، 
گفت: با این فرآیند طی شده برای رای گزینه پیشنهادی جدید 
باید به خدا پناه برد. به عنوان کسی که همیشه با آموزش عالی در 
ارتباط بوده معتقدم در صورت ادامه روند ندادن رای اعتماد خطری 

جدی آموزش عالی کشور را تهدید می کند.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس با بیان اینکه راههای 
شناسایی  افزود:   است،  آسان  پردرآمد  افراد  شناسایی 
مالکین خانه ها ی گران قیمت در بالای شهرآسان است و 
از این طریق می توان آنها را شناسایی و یارانه آنها را حذف 

کرد . 
محمد حسن نژاد  ،  درباره اجرای فاز سوم هدفمند سازی 
یارانه ها که اخیرا از سوی برخی مسولان اجرایی مطرح شده 
اجرای  مراحل  بر  گذاشتن  دو  و  یک  فاز  اسم  است، گفت: 
هدفمندسازی یارانه ها اشتباه است و طبق قانون  دولت موظف 
است که تا پایان برنامه پنجم یعنی سال 94 قیمت حامل های 
انرژی را به قیمت واقعی خود برساند.اسم فاز یک و دو برای مراحل 

هدفمند سازی یارانه ها اشتباه است.
نماینده مردم مرند و جلفا در مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه فاز دوم هدفمندی ناقص اجرا شده است،  گفت: دولت هنوز 
سهم یارانه بخش تولید را نپرداخته و برای تامین کسری درآمد 
هدفمندسازی چاره ای نیندیشیده است و یارانه به همه افراد 

جامعه تعلق می گیرد.
وی با بیان اینکه باید اثرافزایش قیمت حامل های انرژی در 
اقتصاد وجامعه ملموس باشد،  گفت: اگر دولت در اجرای تبصره 
21 قانون بودجه و هدفمند سازی یارانه ها کسری بودجه دارد می 

تواند یارانه پولدارها را حذف کند.

این عضو کمیسیون اقتصادی مجلس  در این باره که گفته می 
شود عملکرد دولت در اختصاص یارانه بخش سلامت مثبت بوده 
است،  گفت: اعتباراتی هم که در بخش سلامت پرداخت شده  از 
محل یک درصد مالیات ها بوده که قانونگذار در بودجه مشخص 

کرده  و تنها بخشی از آن از محل یارانه ها بوده است.
نماینده مردم مرند و جلفا در مجلس با بیان اینکه پرداخت 
یارانه به صورت یکسان به همه اشتباه است،  افزود: انتظار داریم 
دولت یارانه پولدارها را حذف کند چرا که برای پراخت یارانه به این 

قشر از جامعه هیچ اجباری نیست.
وی افزود: راههای شناسایی افراد پردرآمد آسان است و مالکین 
خانه ها ی گران قیمت در بالای شهر به راحتی قابل  شناسایی 

هستند.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: باید بخشی از اعتبارات 
ایجاد شده از حذف یارانه ها را صرف رونق تولید و کاهش هزینه 
تمام شده محصولات کنیم و در نتیجه یارانه نقدی را به صورت 

غیرمستقیم به حساب مردم واریز کرد.
این نماینده مردم در مجلس افزود: آنچه که می توان برای 
بررسی طرح هدفمندی در فاز اول و زمینه سازی برای ورود به 
فاز دوم به آن توجه کرد، این است که در کوتاه مدت یارانه نقدی 
دهک های بالای جامعه حذف و اعتبارات ناشی از آن صرف توجه 

به تولید و استفاده از ظرفیت تولید داخل شود.

یادداشت

اخبــار
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نخستین روزنامه استان قم

ایمان: مدیر عامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم با اشاره به اینکه پیش 
از ظهر روز  جمعه فردی در محل پروژه منوریل قصد خودکشی داشت، گفت: 
متاسفانه این حادثه حواشی و شایعات بسیاری را در پی داشت که تنها دلیل این 
فرد برای خودکشی اختلافات خانوادگی بوده است که با همکاری ماموران امدادی 

این فرد از خودکشی منصرف شد.
عباس جعفری ، با اشاره به عملیات سازمان آتش نشانی در 48 ساعته گذشته اظهار کرد: 
11 مورد عملیات ایمن سازی، 11 مورد عملیات حریق و پنج مورد عملیات نجات از جمله 

فعالیت های ماموران آتش نشانی در 48 ساعته گذشته بوده است.
وی افزود: دو مورد آب افتادگی در منزل، دو مورد نشت گاز خودرو، چهار مورد بازگشایی 

درب خودرو، دو مورد بازگشایی درب منزل و یک مورد قطع آژیر از جمله عملیات های 
ایمن سازی سازمان آتش نشانی قم بوده است.

مدیر عامل سازمان آتش نشانی قم با اشاره به عملیات های حریق این سازمان گفت: دو 
مورد حریق منزل، یک مورد حریق خودرو، یک مورد حریق در فضای سبز، دو مورد حریق 
پست برق، یک مورد حریق کارگاه و چهار مورد حریق ضایعات از جمله این عملیات ها بوده 

است.
جعفری تصریح کرد: یک مورد انگشتربری، یک مورد حبس در آسانسور، دو مورد محبوس 
شدن در منزل و یک مورد اقدام به خودکشی از جمله عملیات های نجات سازمان آتش نشانی 

قم در 48 ساعت گذشته بوده است.

ایمان:  معاون وزیر و رییس سازمان مدارس غیردولتی، توسعه مشارکت های 
مردمی و خانواده وزارت آموزش و پرورش از ایجاد طرح آموزش از راه دور خبر داد 
که طی آن کودکان کار بوسیله آموزش از راه دور به چرخه تحصیلی باز می گردند.

مرضیه گرد  روز شنبه در دیدار با آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری مدیر حوزه های 
علمیه کشور درقم ابراز داشت: متاسفانه تعداد زیادی از کودکان در سن تحصیل در مدارس، 
به دلیل شرایط زندگی و اشتغال به کار امکان ادامه تحصیل را ندارند اما با استفاده از آموزش 

از راه دور سعی داریم مشکل این دانش آموزان را مرتفع کنیم.
وی هم چنین خواستار توجه خیرین برای جلب کمک های مردمی در مساله آموزش از 

راه دور کودکان کار شد.
وی یکی از ماموریت های آموزش و پرورش را جلب کمک های مردمی و استفاده مناسب 
از ظرفیت مدارس غیر دولتی عنوان کرد و افزود:اعتقاد داریم باید از ظرفیت حوزه های علمیه، 
دانشگاه ها ، صاحبان صنایع، فرهنگیان بازنشسته و کلیه کسانی که درد آموزش و پرورش 

کشور را دارند بهره گرفته شود و از این رو شوراهای آموزش و پرورش که یکی از مهمترین 
بخش های آموزشی بودند و مدت ها بود فعالیتشان کم رنگ شده بودند در دولت یازدهم 

احیا شدند.
گرد افزود: شوراهای آموزش و پرورش با حضور استانداران، فرمانداران، نمایندگان ائمه 
جمعه و معتمدین هر استان تشکیل می شود و مسائل اصلی آموزش و پرورش هر منطقه و 
استان در آن ها بررسی می شود لذا هر چه بتوانیم شوراهای آموزش و پرورش را فعال کنیم 

قدم های مثبتی برای بهبود فضای آموزشی کشور برداشته ایم.
وی بیان داشت: استان قم از بهترین الگوهای کشوری است که با ایجاد مدارس وابسته غیر 
دولتی و مشارکتی کاری کرده است که مردم به جای سرمایه گذاری در واردات اجناس لوکس 
به کشور سرمایه خود را در کار مدرسه داری صرف کنند البته این افراد به دلیل برخورد منفی 
برخی از تفکرها با ناامیدی مواجه می شوند ولی با حمایت و رویکرد علما و دانشمندان کشور 
و مقام معظم رهبری رویکرد ایجاد مدارس غیردولتی با کمک های مردمی مثبت شده است.

مدیر عامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم اعلام کرد:

اختلاف خانوادگی دلیل اقدام به خودکشی درمحل پروژه منوریل

 معاون وزیر آموزش و پرورش:

کودکان کار با آموزش از راه دور به چرخه تحصیلی باز می گردند

رئیس اورژانس استان خبر داد:

424 مجروح  حاصل حوادث ترافیکی هفته گذشته قم 

در جلسه روزگذشته  مجمع تشخیص مصلحت نظام صورت گرفت:

تصویب شرایط عزل و نصب رئیس کل بانک مرکزی

 ایمان : رئیس مرکزمدیریت حواث و فوریت های 
در  نفر   424 شدن  مجروح  از  قم  استان  پزشکی 

حوادث ترافیکی هفته گذشته این استان خبر داد. 
محمد جواد باقری با بیان اینکه متاسفانه 424 نفر در 
حوادث ترافیکی هفته گذشته استان قم مجروح شدند، گفت: 
طی هفته گذشته 6 هزار و 527 تماس با مرکز اورژانس 115 

قم برقرار شد که منجر به انجام هزار و 99 ماموریت شده 
است.وی عنوان کرد: از ماموریت های انجام شده طی هفته 
گذشته 362 مورد مربوط به حوادث ترافیکی بوده است که 

این حوادث 424 مجروح برجای گذاشت.
رئیس مرکزمدیریت حواث و فوریت های پزشکی استان 
قم ادامه داد: از این تعداد 159 نفر سرپایی درمان و 264 نفر 

نیز به مراکز درمانی منتقل و متأسفانه یک نفر نیز در این 
حوادث فوت شد.

وی عنوان کرد: از ماموریت های انجام شده 240 ماموریت 
مربوط به موتورسیکلت سواران بوده است که 292 نفر از 
مجروحان حوادث ترافیکی را تشکیل داده و یک فوتی برجای 

گذاشته است.

رئیس کل بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران به 
پیشنهاد رئیس جمهور و پس از بحث و بررسی و در 
صورت تمایل دفاع رئیس کل از خود در هیأت دولت، 
با رأی دو سوم اعضای هیأت دولت تصویب و با تأیید 

حکم رئیس جمهور صورت می گیرد.
در جلسه دیروز مجمع تشخیص مصلحت نظام، شرایط 

عزل رئیس کل بانک مرکزی به تصویب رسید.
منصب  شرایط  معضل  حل  از  پس  ایلنا،  گزارش  به 
رئیس کل بانک مرکزی در جلسه گذشته مجمع تشخیص 

مصلحت نظام که مقرر شد:
رئیس کل بانک مرکزی بنا به پیشنهاد وزیر امور اقتصادی 
و دارایی و پس از تصویب هیأت دولت، با تأیید و حکم رئیس 
جمهور منصوب شود، در جلسه امروز این مجمع، حل معضل 
شرایط عزل رئیس کل بانک مرکزی نیز مورد بحث و بررسی 

قرار گرفت و تصمیم گیری شد.
رئیس  به  انقلاب  معظم  رهبری  نامه  در  همچنین 
مجمع تشخیص مصلحت نظام در خصوص رفع معضل 
عزل و نصب رئیس کل بانک مرکزی تأکید شده است: 

لازم است مجمع محترم برای یافتن راه حل معضل مذکور 
مشاوره لازم را انجام دهد، به گونه ای که نصب و عزل و 
پذیرش استعفای رئیس کل بانک مرکزی در اختیار رئیس 
قوه مجریه باشد و بدیهی است که نظارت مراجع نظارتی 
به منظور اجرای دقیق و کامل قوانین و مقررات و حسن 

جریان امور باید تأمین گردد.
مجمع  دیروز  جلسه   در  رهنمود،  همین  براساس 
تشخیص مصلحت نظام که علاوه بر اکثریت اعضا، وزیر 
اطلاعات، قائم مقام بانک مرکزی، رئیس کمیسیون اقتصادی 
مجلس شورای اسلامی و معاون حقوقی رئیس جمهور نیز 
حضور داشتند، در مورد رفع معضل شرایط عزل رئیس کل 

بانک مرکزی بحث، تبادل نظر و مقرر شد:
به  ایران  اسلامی  مرکزی جمهوری  بانک  رئیس کل 
پیشنهاد رئیس جمهور و پس از بحث و بررسی و در صورت 
تمایل دفاع رئیس کل از خود در هیأت دولت، با رأی دو سوم 
اعضای هیأت دولت تصویب و با تأیید حکم رئیس جمهور 

صورت می گیرد.
در بخش ضوابط عزل نیز مقرر گردید:

- در صورت تحقق یک یا چند بند از شرایط ذیل، عزل و 
جایگزینی رئیس بانک مرکزی محقق خواهد شد:

- از دست دادن یک یا چند شرط از شرایط مذکور یا 
احراز فقدان یک یا چند شرط احراز منصب

- عدم توانایی و یا کوتاهی در انجام وظایف قانونی و در 
تحقق اهداف بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران

- پذیرش استعفای رئیس کل، توسط رئیس جمهور 
انجام می گیرد.

تبصره 1: در صورت عزل، استعفا یا فوت رئیس کل بانک 
مرکزی، حداکثر ظرف مدت یک ماه با رعایت فرآیند مذکور 
در این قانون، نسبت به تعیین رئیس کل بانک مرکزی جدید 
اقدام خواهد شد. در این مدت قائم مقام بانک مرکزی دارای 

کلیه اختیارات رئیس کل می باشد.
در ابتدای جلسه روز گذشته ، علی شمخانی دبیر شورای 
عالی امنیت ملی و سید محمود علوی وزیر اطلاعات گزارشی 
را از نتایج مذاکره هسته ای هیأت ایرانی با گروه 1+5 به ویژه 
مذاکره در مسقط و آخرین وضعیت سیاسی، نظامی در 

کشورهای عراق و سوریه ارائه کردند.

گوش شنوا

خبـــر

توزیع کیک رایگان به بهانه افتتاح و ایجاد ترافیک سنگین!
یک شیرینی فروشی در بلوار جمهوری نرسیده به بیمارستان ولیعصر )عج( 
به بهانه بازگشایی پنجشنبه شب اقدام به توزیع کیک رایگان نموده بود. 
خودروهای عبوری نیز پس از اطلاع از این موضوع برای گرفتن کیک اقدام 
می کردند. همین امر موجب بروز ترافیک سنگین و آزاردهنده ای در این 
قسمت از بلوار شده بود که عبور و مرور را مختل کرده بود. آیا گرفتن یک 
بشقاب کیک این ارزش را دارد که برای سایر شهروندان مزاحمت ایجاد کنیم؟! 
سوال اینجاست این مغازه با مجوز چه کسی اقدام به توزیع کیک در این بلوار پر 
تردد نموده بود؟ آیا هر کسی هر کاری دلش بخواهد می تواند انجام دهد؟ حتی 
به قیمت آزار دیگران ! شهروندان عزیز نیز نباید به بهانه گرفتن یک بشقاب 
کیک توقف نمایند که باعث ترافیک شود. بهتر بود صاحب این مغازه شیرینی 
فروشی برای تبلغ راه اندازی مغازه خود با توجه به اینکه امکان توقف خودرو در 
مقابل آن زیاد نبود، از روش دیگری استفاده می کرد. چرا که این اقدام آنها ضد 
تبلیغ بود و موجب نارضایتی شهروندان زیادی شد که قصد عبور از این مسیر 
را داشتند. انتظاری که از مسئولان ذیربط به ویژه اداره اماکن نیروی انتظامی و 
اتحادیه می رود این است که اعضا تحت پوشش خود را توجیه کنند که قبل از 
انجام این گونه کارها اقدام به اخذ مجوز نمایند. چرا که امکان این گونه کارها 
در همه نقاط شهر وجود ندارد. امید است با تدبیر مسئولان دیگر شاهد این 

گونه اقدامات خودسرانه از سوی هیچ کاسبی نباشیم.
نظری – یک شهروند

نظارت بر پمپ بنزین آذر 
در بسیاری از مواقع دیده شده که مسئولین جایگاه پمپ بنزین خیابان آذر 
باقیمانده پول را در صورت خرد بودن رقم پرداخت نمی کنند،  ولی اگر شخصی 
رقم اندکی حتی 50 تومان اضافه تر از مبلغ رند بنزین بزند، مبلغ را از وی 
مطالبه کرده و چون شخص مذکور 50 تومانی هم ندارد، دوباره 500 تومان یا 

200 تومان از آن می گیرند. لطفا رسیدگی شود.
محمدی از شهر قائم

ترافیک بلوار غدیر
ظهرهای جمعه در بلوار غدیر به علت وجود یک موسسه آموزشی آزاد و 
گاها توقف خودروها برای سوار کردن مسافرین و دانشجویان و توقف اتومبیل 
والدین دانشجویان، ترافیک سنگینی در این منطقه ایجاد می شود و این 
موضوع در برخی از مواقع باعث بروز تصادف و مشکلات عدیده ای برای سایر 
شهروندان و خودروهای عبوری می گردد. لطفا در این خصوص تمهیدات لازم 

اندیشیده شود.
صادقی از زنبیل آباد

خط ویژه تاکسی
تاکسی ها در سطح شهر خط جداگانه ای برای عبور و مرور ندارند و 
بعضا برای سوارکردن مسافرین در وسط خیابان توقف می کنند یا بدون 
راهنما و به صورت کاملا غیر قابل پیش بینی به کنار خیابان می روند. 
همین موضوع باعث بروز تصادفات بسیار زیادی در سطح شهر می شود. 
مسئولین مربوطه یا تاکسی داران را در خصوص نحوه توقف در سطح 
شهر توجیه کنند، یا اینکه خط ویژه ای را برای تردد و عبور و مرور آنها 

در نظر بگیرند.
غفاری از بنیاد

مدیر عامل بانک ملی:

شهرداری قم 650 میلیارد تومان 
به بانک ملی بدهی دارد

تومانی  میلیارد   650 بدهی  از  ملی  بانک  مدیرعامل  ایمان: 
شهرداری قم به بانک ملی خبر داد. 

عبدالناصر همتی در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار داشت: شهرداری قم 
650 میلیارد تومان به بانک ملی بدهی دارد که قرار است بخشی از آن را با 
تهاتر املاک تسویه کند. وی با اشاره به اینکه قرار شده بخشی از بدهی ها را از 
واحدهای تجاری اطراف حرم برداریم ادامه داد: توافق انجام شده و نمایندگان 
دو طرف دارند املاک را بررسی و کارشناسی می کنند که این البته زمان بر 
است.  .مدیرعامل بانک ملی با اشاره به اینکه بخشی از این بدهی قرار است 
با تهاتر حل شود و شهرداری قم بخش دیگر را باید بپردازد خاطرنشان کرد: 
آخرین برآورد من این است که بدهی شهرداری 650 میلیارد تومان است که 
تا 250 میلیارد تومان باید با این تهاتر حل شود.وی در عین حال گفت که 
اگر این بدهی از سوی شهرداری پرداخت نشود، بانک ملی هم ابزارهایی برای 
گرفتن آن دارد.همتی در عین حال به مداخله دکتر علی لاریجانی، رئیس 
مجلس شورای اسلامی در این موضوع اشاره کرد و اینکه بانک ملی هم تمایل 
دارد این مسئله با تعامل حل شود.وی با بیان اینکه فعلاً با قم کار زیاد داریم، 
اضافه کرد: اگر مشکل این بدهی حل شده و خوش حسابی شهرداری ثابت 

شود در آینده هم تعاملات گسترده ای خواهیم داشت.

مدیر کل بنیادشهید وامور ایثارگران قم خواستار شد:

تعامل با مدیران استان برای تقویت 
خدمت رسانی به خاندان ایثار و شهادت

ایمان: مدیر کل بنیادشهید وامور ایثارگران قم گفت: دیدار با 
25مدیر استان برای تعامل هرچه بیشتر در راستای خدمت به خاندان 

شهدا و ایثارگران طی شش ماه گذشته انجام شده است. 
سردار هاشمی افزود: محور فعالیت های بنیاد کار فرهنگی است از همین 
رو هر خدمتی در بنیاد در مسیر ترویج فرهنگ ایثار و شهادت و در راستای 
تکریم و تجلیل از خاندان شهدا و ایثارگران می باشد. وی ادامه داد: خانواده 
های معظم شهدا با گذشت و ایثار خویش عزیزانشان را در راه دفاع از دین و 
ارزشهای دینی و آزادی و استقلال این کشور فدا نمودند و سالها بر داغ فراق 
ایشان صبر کردند ایثارگران معظم نیز با فدا کردند اعضا و جوارح خویش و 
آزادگان عزیز سالها دور از وطن در شرایط سخت زندانهای رژیم بعث، امروز 
الگوهای شایسته  صبر و ایثار و استقامت در جامعه هستند. وی اضافه کرد: 
اکنون وظیفه ما در بنیاد شهید خدمت به این عزیزان و تکریم و تجلیل از 
مقام ایثار و صبر و پایداری این عزیزان است امام خمینی )ره( اهمیت خدمت 
به ایشان را خدمت به نبی اکرم )ص( برشمردند.وی خاطر نشان کرد: از این 
رو تاکنون بیش از 25نفر از مدیران محترم دستگاههای اجرایی استان قم با 
حضور در بنیاد شهید بر تعامل و خدمت رسانی به خانواده شهدا و ایثارگران 
تاکید نموده اند، این اقدام گامی موثر در راستای تکریم و تجلیل از مقام ولی 
نعمتان جامعه اسلامی می باشد. وی تاکید کرد: بنیادشهید قم در زمینه دیدار 
و سپاس از خاندان شهدا و ایثارگران 400دیدار را با حضور خانواده معظم شهدا 
و ایثارگران به همراه مدیران ملی و استانی پیگیری و اجرا نموده است، این 
دیدارها مایه دلگرمی و روحیه به مسوولان و حل مسایل خانواده ها می باشد. 
سردار هاشمی اضافه کرد: قم ام القرای جهان اسلام است و جهت بهره مندی 
از این ظرفیت عظیم در راستای خدمت به خاندان شهدا و ایثارگران دیدار با 
مراجع عظام تقلید و علمای اعلام به مناسبت های مختلف و بهره مندی از 

رهنمودهای ایشان پیگیری می شود. 
 

با حضور مسئولین استان:
 بخشدار جدید خلجستان  معرفی شد

ایمان: مراسم تودیع و معارفه بخشداران خلجستان با حضور 
مسئولین استان قم روز پنجشنبه در سالن اجتماعات بخشداری 

خلجستان واقع در شهر دستجرد برگزار شد.
در این مراسم که حجت الاسلام آشتیانی نماینده مردم قم در مجلس 
شورای اسلامی، حجت الاسلام علی بنایی معاون سیاسی امنیتی استانداری، 
رضا سیار فرماندار قم، نمایندگان دفاتر مراجع تقلید و مدیران و مسئولین 
استان  و نیز مردم بخش خلجستان حضور داشتند. در این مراسم  از زحمات 
احمد میاحی سرپرست بخشداری و غلامرضا رحیمی رشت آبادی بخشدار 
سابق تقدیر و سید داود حاجی حسینی به سمت بخشدار جدید این بخش  
معرفی گردید. سید داود حاجی حسینی بخشدار جدید خلجستان دراین 
مراسم  طی سخنانی  با تقدیر از اعتماد استاندار ، معاونین و فرماندار قم 
گفت: این اعتماد وظیفه ام را صدچندان نموده و تلاش می کنم طبق 
برنامه هایی که خدمت استاندار ارائه داده ام فعالیت کنم تا گامی جهت بهتر 
شدن وضعیت منطقه بردارم و رضایت ساکنین این بخش را فراهم نمایم.

از نکات قابل توجه این مراسم حضور پرشور مردم منطقه بود که سالن 
بخشداری گنجایش این جمعیت را نداشته و مردم در راهروها و اتاق های 
بخشداری شاهد مراسم بودند. گفتنی است رحیمی بخشدار قبلی حدود سه 

سال بخشدار این بخش بود.

نامحرمانه

خبــــر

استعفا میلی منفرد و سمنانیان از وزارت علوم
گفته می شود :جعفر میلی منفرد معاون آموزشی و سعید سمنانیان مشاور وزیر و رئیس 
مرکز هیات های امنا و هیات های ممیزه مرکزی طی نامه های جداگانه ای استعفای خود را به 
نجفی سرپرست وزارت علوم، تحقیقات و فناوری تقدیم کردند.  در بخشی از نامه استعفای 
میلی منفرد خطاب به نجفی آمده است : اکنون که در شرف انتخاب وزیر علوم جدید توسط 
مجلس شورای اسلامی هستیم به منظور جلوگیری از هرگونه تضییقات و هموار کردن مسیر، 
استعفای خود را از معاونت آموزشی وزارت علوم، تحقیقات و فناوری اعلام می دارم. وی ادامه 
داده است : رجاء واثق دارم پذیرش ناملایمات در دفاع از حقوق ملت شریف ایران و جمهوری 
اسلامی موجب سعادت دنیا و آخرت خواهد بود و همچون گذشته هیچ گونه خللی در تلاش 

و خدمت اینجانب به ملت و کشور ایجاد نخواهد کرد.

نامه توکلی به روحانی 
گفته می شود : احمد توکلی، نماینده مجلس شورای اسلامی درباره وزرای پیشنهادی 
علوم از سوی دولت به مجلس نامه سرگشاده ای نوشته است ودر این نامه گفته است: ماجرای 
انتخاب وزیر علوم به شکلی پیش می رود که برای پیشرفت علمی و اوضاع کشور خسارت بار 

است.

عارف دنبال پست و مقام نیست 
گفته می شود : هادی غفاری عضو شورای مرکزی نیروهای خط امام درباره حضور برخی 
چهره ها از جمله عارف در انتخابات آینده گفته است: با کاری که عارف انجام داده است وی 
بسیار نقش سازنده ای خواهد داشت  و من در چند جلسه با او صحبت کردم.او می ترسد 
که این تلقی ایجاد شود که دنبال پست و مقام است  در حالی که وی  به دنبال زنده ماندن 

اندیشه اصلاح طلبی است.

حذف نقشه جعلی  امارات ازجزایر سه گانه در سایت آژانس
گفته می شود : با تلاش ها و پیگیری های نمایندگی دائم کشورمان در آژانس بین المللی 
انرژی اتمی نقشه جعلی امارات متحده عربی درباره جزایر سه گانه جمهوری اسلامی ایران 
از سایت آژانس بین المللی انرژی اتمی حذف شده است.هر ساله کشورها موظفند اطلاعات 
مربوط به برنامه های هسته ای خود را به آژانس بین المللی انرژی اتمی ارائه کنند که برای 
سال ها در این سایت باقی می ماند.امارات متحده عربی همچون گذشته در اقدامی شیطنت 
آمیز جزایر سه گانه و همیشه ایرانی تنب بزرگ، تنب کوچک و ابوموسی را جزء کشور خود 
معرفی کرده بود که با پیگیری نمایندگی کشورمان در آژانس، این نقشه از سایت این نهاد 

بین المللی حذف شد.

علی جنتی: ریشه بدحجابی را نشناخته ایم
 گفته می شود : علی جنتی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفته است: آفت مهم حوزه 
فرهنگ عمومی، تصمیم گیری بدون شناخت مسئله است که منجر به فعالیت های نمایشی و 
سطحی می شود. هرگز از خودمان نپرسیده ایم که چرا روش هایی که در طول 30 سال برای 
مقابله با منکر بدحجابی به کار گرفته ایم به رفع آن منجر نشده است، دلیل آن این است که 
ریشه های بدحجابی را در جامعه نشناخته ایم.  جنتی افزوده است: همه دختران 30 ساله ما، 
تربیت شده انقلاب و خودِ ما هستند. ما ریشه های بدحجابی در جامعه را نمی شناسیم و به 
همین دلیل در که زمان می گذرد، وفتی به گذشته نگاه می کنیم می بینیم که پسرفت کرده ایم. 
اگر ریشه ها را به درستی بشناسیم و برای مقابله با این ناهنجاری اجتماعی تجدید نظر کنیم، 
است.رئیس  فرهنگی عمومی  این مسئله وظیفه شورای  به  موفق شویم. رسیدگی  می توانیم 
با اشاره به بیکاری تصریح کرده است: ما در حاشیه شهرها جوانان  شورای فرهنگ عمومی 
مستعد زیادی آماده به خدمت داریم که جای مشخصی برای کار و خدمت رسانی ندارند در 

نتیجه به ناهنجاری هایی مانند سرقت مواد مخدر فساد و مشکلات دیگر روی می آورند.

چهارشنبه سوری بت پرستی نیست
گفته می شود : حجت الاسلام و المسلمین سیدرضا تقوی رئیس شورای سیاستگذاری 
ائمه جمعه گفته است: من معتقدم باید مسائل فرهنگی را از اعتقادمان جدا کنیم. ما برای 
فرهنگمان اهمیت قائلیم، اما هر زمان که با اعتقادمان مغایرت پیدا کند، آن را حذف می کنیم. 
چرا برخی مسائل فرهنگی را اعتقادی می کنیم و از ارزش آنها می کاهیم؟ چرا چادر را اعتقاد 
می دانیم؟ چادر فرهنگ است، حجاب اعتقاد است. اگر در این چهارچوب حرکت کنیم، حتی 
می توانیم از چهارشنبه سوری هم بهره ببریم. امروزه دیگر چهارشنبه سوری بت پرستی نیست، 
می توانیم به آن جهت بدهیم، ما با چهارشنبه سوری به گونه ای برخورد می کنیم که مردم را 

مخالف نظام می کند.

پیشنهاد "بیمه زنان خانه دار" به جای مهریه 
 گفته می شود : شهیندخت مولاوردی معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده گفته 
زنان  بیمه  مهریه،  به جای  عقد  در شروط ضمن  که  داده ایم  پیشنهاد  قضاییه  قوه  به  است: 
خانه دار در نظر گرفته شود.شهیندخت مولاوردی اظهار کرده است: در حال حاضر در زمینه 
بیمه زنان خانه دار دو موضوع را پیگیری می کنیم که یکی از آنها از پیشنهاد به قوه قضاییه 
است. وی افزوده است: 4 پیشنهاد در زمینه لایحه بیمه زنان خانه دار به معاون اول رییس 
جمهور داده ایم علاوه بر آن تلاش می کنیم از ظرفیت ستاد ملی زن و خانواده برای تحقق 

این بیمه بهره ببریم.

تکذیب تماس مجلس با دولت برای عدم معرفی دانش آشتیانی 
گفته می شود : حجت الاسلام حسین سبحانی نیا عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی 
با اشاره به انتشار اخباری مبنی بر تماس هیات رییسه مجلس با معاون اول رییس جمهور برای 
هیات  از طرف  تماسی  است: چنین  گفته  علوم،  وزیر  عنوان  به  آشتیانی  دانش  معرفی  عدم 
رییسه مجلس نبوده بلکه دو فراکسیون سیاسی مجلس این موضوع را به دولت منتقل کرده 
بودند. وی درباره عکس العمل نمایندگان مجلس در زمان قرائت نامه معرفی دانش آشتیانی به 
عنوان وزیر علوم، تاکید کرده است: با توجه به اینکه مجلس انتظار داشت فرد کم حاشیه ای 
معرفی شود در زمان قرائت نامه معرفی آقای دانش آشتیانی برخی نمایندگان که توقع دیگری 
در مورد وزیر پیشنهادی داشتند واکنشی نشان دادند که این واکنش طبیعی بود و به هیچ 
وجه سازماندهی شده نبود.این عضو هیات رییسه مجلس در ادامه با تاکید بر اینکه جوسازی ها 
بر رای و نظر نمایندگان اثرگذار نیست، گفته است : نمایندگان بر اساس واقعیت های موجود و 

دور از فضاسازی ها نظر خود را در مورد وزیر پیشنهادی علوم اعمال می کنند.

بخشش محکوم به اعدام پس از 17 سال 
گفته می شود : علی جابری رییس زندان مرکزی ایلام گفته است : زندانی »الف.م« که 
مدت 17 سال است به جرم قتل در زندان مرکزی ایلام بسر می برد و به قصاص محکوم شده 
بود پس از تلاش های بی وقفه مسئولان زندان و ریش سفیدان موفق به اخذ رضایت از خانواده 

مقتول شده است.

کانتونا: قطر میزبانی جام جهانی را خرید 
قطر  که  است  معتقد  منچستریونایتد  فرانسوی  اسطوره  کانتونا  اریک   : شود  می  گفته 
میزبانی جام جهانی 2022 را تنها و تنها با پول خرید و فیفا هیچ هدفی در دادن میزبانی به 
این کشور کوچک نداشته است.قطر در حالی به عنوان میزبان جام جهانی 2022 انتخاب شده 
است که بسیاری این کشور را به فساد و تبانی متهم می کنند و بر این باورند که این کشور 

کوچک حوزه خلیج فارس با دادن رشوه توانست امتیازی میزبانی را به دست آورد.

تجمع هواداران مرتضی پاشایی در قم 
ایمان: همزمان با درگذشت مرتضی پاشایی از خوانندگان پاپ کشورمان، صدها نفر از 
حامیان وی جمعه شب در بوستان علوی قم تجمع کرده و به صورت گروهی فریاد 'مرتضی، 

مرتضی' سردادند. 

به گزارش ایرنا، این افراد که به گفته یکی از آنان از طریق فراخوان در شبکه های اجتماعی فیس 
بوک و تلفن همراه دور هم جمع شده بودند، ابتدا با حدود 100خودرو با پخش آهنگ های مرتضی 
پاشایی مسیر شهرک پردیسان تا بوستان علوی قم را پیموده و سپس در این مکان با توزیع خرما و چای 
یاد آن خواننده جوان را گرامی داشتند. عدادی از این جوانان تصاویری از مرتضی پاشایی را در دست 
داشتند و زیر این تصاویر جمله یکی بود که دیگه نیست نوشته شده بود. در پایان این تجمع برخی 
از جوانان اقدام به کف زدن و هورا کشیدن کردند. همچنین ترافیک سنگینی در مسیرهای منتهی به 

بوستان علوی قم حاکم شده بود و نیروهای پلیس برای کنترل خودروها حضور داشتند.

مخدر  مواد  با  مبارزه  پلیس  رییس   : ایمان 
فرماندهی انتظامی استان قم از کشف و ضبط 629 
کیلوگرم تریاک طی یک هفته گذشته در جاده های 
مواصلاتی این استان خبر داد گفت : سه باند تهیه 
و توزیع مواد مخدر در این رابطه منهدم و 14 نفر 

دستگیر شدند.
سرهنگ منوچهر طالبی روز شنبه در جمع خبرنگاران 
با بیان اینکه این مقدار مواد مخدر در سه عملیات جداگانه 
پلیس کشف و ضبط شد اظهار داشت: در یک عملیات با 
شناسایی که قبلا به عمل آمده بود، از دو دستگاه کامیون 
132 کیلو و 500 گرم تریاک که به صورت خیلی ماهرانه 
یک  در  گفت:  شد.طالبی  کشف  بود  شده  جاسازی  ای 
عملیات دیگر از یک دستگاه کامیون و یک دستگاه سواری 
مقدار 80 کیلو و 150 گرم تریاک و در عملیاتی دیگر مقدار 
خودروی  دستگاه  یک  از  تریاک  و 880گرم  کیلو   416
سواری کشف و ضبط شد.رییس پلیس مبارزه با مواد مخدر 
فرماندهی انتظامی استان قم در ادامه با بیان اینکه کشفیات 
مواد مخدر از ابتدای امسال تا کنون 50 درصد نسبت به 
همین مدت در سال گذشته کاهش داشته است افزود: با 
توجه به اینکه مصرف مواد مخدر به سمت هرویین و شیشه 
رفته است، کشفیات هرویین در این مدت نسبت به سال 
گذشته 860 درصد افزایش داشته است.طالبی با اشاره به 
اینکه در سال جاری تلاش خود را برای دستگیری خرده 
فروشان مواد مخدر در قم به کار گرفته ایم گفت: عموم افراد 

دستگیرشده اعم از خرده فروش و معتاد در استان، بیکار و 
یا دارای شغل های کاذب هستند.وی اضافه کرد: 66 درصد 
افراد دستگیرشده دارای مدرک تحصیلی سیکل، 13 درصد 
دیپلم، پنج درصد بی سواد، 14 درصد ابتدایی و یک درصد 

دارای مدرک تحصیلی کاردانی و کارشناسی می باشند.

راه اندازی مرکز ترک اعتیاد بانوان تا یکماه آینده
وی همچنین از راه اندازی مرکز ترک اعتیاد بانوان در 

استان قم خبر داد و افزود: این مرکز حداکثر تا یکماه آینده 
راه اندازی خواهد شد.

طالبی در بخش دیگر سخنانش با اشاره به اینکه گرایش 
پیدا کرده  افزایش  ماده مخدر شیشه  به سمت مصرف 
است به خانواده ها و والدین هشدار داد تا نسبت به کنترل 
فرزندان خود دقت بیشتری داشته باشند.وی همچنین به 
مردم توصیه کرد که برای شناسایی خرده فروشان اطلاعات 

دقیقی به پلیس مبارزه با مواد مخدر ارائه دهند.

رییس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم  خبرداد:

انهدام سه باند تهیه و توزیع مواد مخدر درقم

منزلی جنوبی به متراژ 100 متر دو طبقه با 180 متر زیربنا 
واقع در 30 متری کلهری، بلوار کبیری، نوساز با کابینت 

MDF به فروش می رسد. 
تلفن تماس: 

09124516957 - 09124521979

فروش فوری

جناب آقای

حسین  عبداللهی
انتصاب بجا و شایسته جنابعالی را به سمت

مشاوررسانهایآیتاللههاشمیرفسنجانی
تبریک عرض نموده، برای شما در این سمت 

آرزوی موفقیت و توفیق روزافزون دارم.
عباس فرساد


